
OK ECM 2023  —  1 
 

 

EVANGELICKÁ CÍRKEV METODISTICKÁ V ČESKÉ REPUBLICE 
 
 
 

PROTOKOL 
44. OBLASTNÍ KONFERENCE 

 
 
 

KONANÉ 22. 4. 2023 V PRAZE  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Předsedala superintendentka Ivana Procházková 
Zapsala Libuše Hajčiarová, asistentka sekretářky 
Sekretářka Jana Křížová 
  



OK ECM 2023  —  2 
 

  



OK ECM 2023  —  3 
 

OBSAH 
 
 
VÝBORY, RADY, KOMISE ................................................................................. 4 

SEZNAM ČLENŮ S PREZENCÍ ......................................................................... 8 

PROGRAM ......................................................................................................... 10 

ZÁPIS Z JEDNÁNÍ ............................................................................................. 11 

PŘÍLOHY ............................................................................................................ 16 

1.0 — Zpráva za Radu oblasti .......................................................................... 16 

1.1.1 — Zpráva superintendentky .................................................................... 18 

1.1.2 — Příloha zprávy superintendentky ........................................................ 21 

1.2 — Zpráva Komise pro finance a církevní majetek .................................... 23 

1.3 — Zpráva za Fond údržby budov .............................................................. 23 

1.4 — Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy ................................ 24 

1.5 — Revizní zpráva za rok 2022 ................................................................... 44 

1.6 — Zpráva Správy budov ............................................................................ 45 

2.1 — Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii .................................. 47 

2.2 — Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů .......................... 47 

2.3 — Zpráva misijní koordinátorky ................................................................ 48 

2.4 — Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem ....................................... 49 

2.5 — Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými .................. 50 

2.6 — Zpráva za Alianci metodistické mládeže .............................................. 50 

2.7 — Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice................................. 51 

2.8 — Zpráva Komise pro liturgii .................................................................... 51 
2.9 — Zpráva Komise pro církev a společnost ................................................ 52 
2.10 — Zpráva Nominačního výboru .............................................................. 52 
2.11 — Zpráva z jednání CC-CSE 2022 ........................................................ 512 

2.12.1 — Zpráva Komise pro Řád církve ........................................................ 53 

2.12.2 — Příloha zprávy Komise pro Řád církve:  
Petice Výroční konference, Historický záznam, Odůvodnění žádosti ........... 555 

 
 
 



OK ECM 2023  —  4 
 

VÝBORY, RADY, KOMISE 
 
 
1. Rada oblasti (zvolena do roku 2024) 
 
 Duchovenští členové  
  Procházková Ivana (superintendentka) 
  Hrubý Ctirad (místopředseda) 
  Mrázek Milan 
 
 Laičtí členové  
  Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků) 
  Chlupáčková Martina 
  Pavelek Vít 
 
2. Pomocné orgány Rady oblasti (jmenované Radou oblasti) 
 
 Kancelář ústředí 
  Kukla Martin (vedoucí, tajemník Rady oblasti) 
 
 Rada Diakonie ECM 
  Chlupáček David (předseda) 
  Nyerges Karel (tajemník pro sociální práci církve)    
  Brož Zdeněk 
  Gärtner Filip 
  Jeřábek Martin 
 
 Komise pro finance a církevní majetek 
  Procházka Jan (předseda) 
  Mrázek Milan 
  Procházka Petr 
  Šimandlová Renata 
  Pech Vladimír  
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 Správa budov 
  Mizur Martin (vedoucí) 
 
 Fond údržby budov   
  Kukla Martin (administrátor FÚB) 
 
 Misijní koordinátorka  
  Křížová Jana (tajemnice) 
 
 Misijní fond – Podpora misijních projektů  
  Kuchynka Pavel (předseda) 
  Harbáček Jan 
  Hule Marcel 
  Novák Richard 
 
  Rada Institutu vzdělávání 
  Procházková Ivana (předsedkyně) 
  Havíř Josef 
  Jandovský Filip 
  Gärtner Filip 
 
 Koordinátorka pro práci sester  
  Kružíková Jolana 
 
 
 
Výbory a komise volené oblastní konferencí 
 
3. Sekretariát Oblastní konference: 
  Křížová Jana (sekretářka) 
  Hajčiarová Libuše (asistentka) 
  Jandovský Filip (statistik) 
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4. Nominační výbor 
  Křížová Jana (předsedkyně) 
  Konopík Petr (oblastní vedoucí laiků) 
  Kružík David 
 
5. Komise pro církev a společnost 
  Jana Daněčková (předsedkyně) 
  Chlupáček David 
  Chlupáčková Martina 
  Kružík David 
  Vaď ura Petr 
 
6. Komise pro evangelizaci a domácí misii 
  Hrubý Ctirad (předseda) 
  Jandovský Filip 
  Kuchynka Pavel 
  Mrázek Milan 
  Novák Richard 
  Procházka Petr 
  Shults Lev 
 
7. Komise pro práci s dětmi a dorostem 
  Wittner Pavel (předseda) 
  Buchtová Jitka 
  Červeňáková Michaela 
  Stoyová Olga 
 
8. Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými 
  Vaď ura Petr (předseda) 
  Jandovský Filip 
  Mrázek Milan 
  Neužil Zdeněk 
  Novák Richard 
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9. Komise pro řád církve  
  Procházka Petr (předseda) 
  Červeňák Josef  

  Chlupáček David 
  Křížová Jana 
  Vaď ura Petr 
 
10. Komise pro liturgii 
  Křížová Jana (předsedkyně) 
  Gärtner Filip 
  Hrubý Ctirad 
  Kuchynka Pavel 
  Procházka Petr 
 
Výbory a komise jsou zvoleny do roku 2024. 
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SEZNAM ČLENŮ S PREZENCÍ 
 
 
Duchovenští členové  
1. Brož Zdeněk, lokální kazatel, Litoměřice – Jablonné   /   
2. Červeňák Josef         / 
3. Daněčková Jana, farářka, Tachov       / 
4. Eberle Zdeněk         omluven 
5. Gärtner Filip, lokální kazatel, Slaný      / 
6. Hradský Pavel         omluven 
7. Hrubý Ctirad, farář, Jihlava       / 
8. Chlupáček David, diakon na zkoušku, Jihlava     /  
9. Jandovský Filip, lokální kazatel, Litoměřice      / 
10. Křížová Jana, farářka, Praha 2        / 
11. Kuchynka Pavel, farář, Plzeň 1 – Lochotín    /  
12. Kunstová Mária, kazatelka na zkoušku, Třeboň    /  
13. Mrázek Milan, lokální kazatel, Praha 10 – Strašnice    /  
14. Novák Richard, farář, Protivín      /  
15. Neužil Zdeněk, lokální kazatel, Vimperk     /  
16. Procházka Pavel, farář, Mikulov       /  
17. Procházka Petr, farář, Praha 9 – Horní Počernice    /  
18. Procházková Alena        omluvena 
19. Procházková Ivana, superintendentka, Praha     /  
20. Shults Lev, farář, Praha 2 – Agapé      /  
21. Svidenský Václav        omluven 
22. Vaď ura Petr, farář, Tachov       / 
 
      Sims Nicole, farářka, Praha 10 – ESUMC, bez hlasovacího práva 
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Laičtí členové  
1. Havíř Josef, Brno        /  
2. Thál Josef, Jihlava         /  
3. Martin Lang, Litoměřice        /  
4. Lehocký Vladimír, Mikulov        /  
5. Wittner Pavel, Plzeň 1 – Lochotín       /  
6. Konopík Petr, Plzeň 3 – Maranatha, člen RO     /  
7. Kostka Tomáš, Praha 2 – Nové Město      /  
8. Holtman Eduard, Praha 2 – Agapé       /  
9. Jeřábek Martin, Praha 9 – Horní Počernice     omluven  
10. Pajas Jaroslav, Praha 10 – Strašnice      /  
11. Keating Robert, Praha 10 – ESUMC      /  
12. Piherová Eva, Protivín        /  
13. Pergnerová Zdena, Slaný        /  
14. Plášilová Petra, Tachov        /  
15. Svidenský Pavel, Třeboň        /  
16. Chlupáčková Martina, členka RO      /  
17. Pavelek Vít, člen RO        /  
18. Maržencev Milan, zástupce za mládež       /  
19. Kružíková Jolana, zástupce za sestry       omluvena  
 
Celkem hlasů: 35 
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PROGRAM 
 
9:00   Příjezdy 
9:30   Bohoslužba 
10:00  Zahájení konference 
  Volba skrutátorů 
  Schválení Protokolu OK 2022 
  Plenární zasedání 
12:00  Oběd 
13:00  Plenární zasedání 
15:00  Bohoslužba s Večeří Páně 
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ZÁPIS Z JEDNÁNÍ 
 
Zkratky: 
CK  centrální konference 
ECM  Evangelická církev metodistická 
GK  generální konference 
OK  oblastní konference 
RO  Rada oblasti 
UMC United Methodist Church 
VK  výroční konference 
 
Modlitební chvíli vedla Ivana Procházková. Po ní zahájila konferenci. 
 
Jako skrutátoři bylo zvoleni Jana Daněčková a Filip Jandovský.  
 
Schválení Protokolu OK 2022: hlasování bylo odloženo. 
 
 
Zprávy: 
 
1.0 — Zpráva za Radu oblasti 
Ivana Procházková přednesla zprávu ústně, potom ji dostali delegáti v písemné 
formě. 
Diskuse:  
Pavel Wittner: Stále probíhá a bude probíhat sbírka na pomoc Ukrajině?  
Ivana Procházková: Ano, stále je to aktuální. 
Petr Procházka: Upozorňuji, že v roce 2013 OK pověřila RO, aby průběžně 
vyhodnocovala finanční strategii, není třeba pověřovat ji znovu.  
Ivana Procházková: Chci jen ujistit, že na to RO pamatuje. 
Zpráva přijata jednomyslně. 
 
1.2 — Zpráva Komise pro finance a církevní majetek 
Předseda Jan Procházka nebyl přítomen, zprávu představil Petr Procházka. 
Diskuse: 
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Petr Vaďura: Navrhuji, aby se složení komise změnilo; měli by v ní být 
odborníci v oblasti  financí.  
Josef Červeňák: S ohledem na finanční objem, o který se jedná, je třeba to řešit. 
Petr Procházka: Komise je jmenována Radou oblasti, dávejte jí své návrhy, 
jména. 
Zpráva přijata jednomyslně. 
 
1.3 — Zpráva za Fond údržby budov 
Zprávu podal Martin Kukla. 
Návrh k hlasování, prošel Komisí pro finance: zvýšit úročení vkladu z 1% na 
3,5 %; úročení půjček navýšit z 2% na 4 %, a to zpětně od ledna 2023. 
Diskuse: 
Filip Jandovský: Podmínky stávajících půjček zůstanou?  
Petr Procházka: Ano. 
Zpráva přijata jednomyslně, návrh schválen. 
 
1.4 — Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy 
Zprávu podal Martin Kukla. 
Diskuse: 
Martin Kukla: Odkaz na video o financích je možné sdílet i s farníky.  
Ivana Procházková: Ve videu je vše vysvětleno, doporučuji pustit na farnostech, 
informovanost budí důvěru. 
 
1.5 — Revizní zpráva za rok 2022 
Obě zprávy přijaty jednomyslně. 
 
1.6 — Zpráva Správy budov 
Zprávu podal Martin Mizur a odpověděl na otázky. 
Zpráva přijata. 
 
2.1 — Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 
Zprávu podal Ctirad Hrubý. 
Zpráva přijata. 
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2.2 — Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů 
Zprávu podal Pavel Kuchynka. 
Sdělil, že nově bude členem komise Marcel Hule z Třeboně a Jan Harbáček 
z Prahy, za duchovní Richard Novák. Pavel Kuchynka zůstane ještě v roce 2023 
kvůli kontinuitě. 
Zpráva přijata. 
 
2.3 — Zpráva misijní koordinátorky 
Zprávu podala Jana Křížová. 
Zpráva přijata. 
 
2.8 — Zpráva Komise pro liturgii  
Komise v minulém konferenčním období nepracovala. 
 
2.9 — Zpráva Komise pro církev a společnost 
Zprávu podala ústně Jana Daněčková.  
Sdělila, že komise vybrala několik témat, která bude dále zpracovávat.  
Zpráva vzata na vědomí. 
 
2.10 — Zpráva Nominačního výboru  
Zprávu podala ústně Jana Křížová.  
Sdělila, že nominacemi se bude zabývat až výroční konference příští měsíc. Je 
třeba vyřešit, kdo bude naším zástupcem v exekutivě a kdo bude naším 
delegátem na generální konferenci, protože stávající delegáti a náhradníci byli 
zvoleni v roce 2019 a od té doby mnozí změnili své postavení. 
 
Schválení Protokolu OK 2022 
Ke znění protokolu nejsou připomínky. 
Protokol přijat jednomyslně. 
 
2.4 — Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem 
Zprávu podal Pavel Wittner. 
Zpráva přijata. 
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2.5 — Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými 
Zprávu podal Petr Vaďura.  
Proběhla diskuse. 
Zpráva přijata. 
 
2.6 — Zpráva za Alianci metodistické mládeže 
Zprávu podal Milan Maržencev. 
Zpráva přijata. 
 
2.7 — Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice 
Zprávu podal Milan Mrázek. 
Zpráva přijata. 
 
2.11 — Zpráva z jednání CC-CSE 2022 
Zprávu napsala Miluše Šálková, nebyla nepřítomna. 
Zpráva vzata na vědomí. 
 
1.1.1 — Zpráva superintendentky 
Ivana Procházková přednesla zprávu ústně, potom ji dostali delegáti v písemné 
formě. 
Upozornila na přílohu 1.1.2, Obnovený osobní závazek a prohlášení duchovních 
Evangelické církve metodistické v České republice. 
Diskuse ke zprávě byla odložena až po představení zprávy Komise pro řád, 
protože tematicky souvisí. 
  
2.12.1 — Zpráva Komise pro Řád církve 
Zprávu podal Petr Procházka a upozornil na přílohu 2.12.2. 
Diskuse: 
Petra Plášilová: Na čem by komise pracovala, kdyby se oddělení od UMC na 
VK neodhlasovalo? 
Petr Procházka: Asi by připravovala pravidla pro ty, kdo by v UMC zůstat 
nechtěli. A naopak, kdo by při odhlasování návrhu chtěl zůstat v UMC, mohl by 
požádat o převod do jiné VK. 
Josef Havíř: Jaké jsou naše důvody směřování k autonomii a ne třeba rovnou se 
připojit k jiné denominaci? 
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Ivana Procházková: Slovensko a Bulharsko se rovnou připojilo k Global 
Methodist Church. Nebylo to podle Řádu. My volíme cestu napřed se odpojit a 
pak vyjednávat, kam se připojit. Také je možné se nepřipojit nikam. Máme čas 
rozmyslet si další krok.  
Josef Červeňák: Soudní dvůr údajně vyhlásil, že na GK 2024 mají jet znovu 
delegáti jako před 5 lety zvolení pro GK 2020.  
Petr Procházka: Potvrzuji; GK 2024 je považována za odloženou GK 2020.  
Zpráva superintendentky byla přijata, 1 se zdržel. 
Zpráva Komise pro řád byla přijata, 2 se zdrželi. 
 
Oznámení: 
Josef Červeňák: Je zástupcem ECM v České biblické společnosti.  
 
OK byla zakončena bohoslužbou s Večeří Páně. 
 
Zapsala Libuše Hajčiarová, zkrátila Jana Křížová 
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PŘÍLOHY 
 
 
1.0 — Zpráva za Radu oblasti 
 
Rada oblasti (RO) jednala od poslední Oblastní konference (23. 4. 2022) třikrát 
korespondenčně (v květnu, v srpnu a v září 2022), online projednala rozpočty na 
rok 2023 (4. 4. 2023). Na výjezdním zasedání (v Jihlavě 29. 4. – 1. 5. 2022) 
jsme z velké části pracovali na prioritách a vizi služby RO. Jednou se sešly 
společně Rady oblasti ECM v ČR a v SR, následně také s českými duchovními, 
a to ve Vranově u Brna 19. 9. 2022. V březnu 2023 (11. 3. 2023) se sešla rada 
s laickými delegáty Výroční konference 2023. Obvyklá prezenční jednání 
v Praze proběhla 31. 5. 2022, 25. 10. 2022, 29. 11. 2022, 26. 1. 2023 (společně 
s duchovními ECM v ČR), 21. 2. 2023 a 28. 3. 2023. Posledního zmíněného 
zasedání se zúčastnili biskupové Patrick Streiff a Stefan Zürcher. Celkem tedy 
proběhla čtyři online nebo korespondenční jednání, a devět jednání prezenčních. 
Ze všech jednání je pořízen zápis, který byl vždy následně schválen. Zápisy jsou 
uloženy v archivu ústředí, některé důležité výstupy byly prezentovány při spo-
lečných jednáních, v okružních listech, v Oběžníku apod. Každé zasedání začíná 
krátkou pobožností, v jejímž vedení se členové RO střídají, končí rovněž společ-
nou modlitbou. Jednání RO se pravidelně účastní také tajemníci RO, a podle 
potřeby další spolupracovníci a hosté. Velmi děkuji všem členům rady, všem 
tajemníkům a dalším spolupracovníkům, zaměstnancům i dobrovolníkům, ve 
výborech a komisích, i mimo ně; jmenovitě alespoň Martinu Kuklovi, vedou-
címu kanceláře RO. Po celý rok jsme pracovali s vděčností za sebe navzájem, 
každý nejen podle svých možností, ale mnohdy nad jejich rámec. Děkuji vám 
všem za vaši obětavost, věrnost, pracovitost, trpělivost, a také za humor, který 
zejména v těžkých chvílích pomáhá získat nadhled, překonávat frustrace a 
únavu.  
V konferenčním roce, který je za námi, jsme se kromě běžné agendy podíleli na 
jednotlivostech, i celých projektech pomoci Ukrajině, a lidem z oblastí zasaže-
ných válkou. V této pomoci jsme od samého začátku stáli společně s našimi 
sbory (jejich členy a přáteli), středisky, s vedením naší Diakonie, zrodila se 
spolupráce s Vítem Samkem, Jaroslavem Špačkem, Petrem Húštěm (podrobněji 
viz zpráva Diakonie ECM na VK). Jsme vděční za podporu ze zahraničí (zejmé-
na z biskupské kanceláře, z UMCOR, z partnerských sborů i od jednotlivců 
z USA) i od státu. Pomoc Ukrajině a uprchlíkům se v průběhu roku proměňova-
la, nyní jsme ve fázi spíše větších projektů, ale každá drobnost měla a má svou 
nezastupitelnou cenu. Atmosféra ve společnosti se podle očekávání změnila. 
Vaše vytrvalost v pomoci je vzácná, otevřená srdce jsou mnohdy i cennou 
směrovkou pro další. I já vám velmi děkuji.  
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Zaměstnávala a zaměstnává nás však také — věřím, že naše společná — snaha 
budovat a posilovat křehkou jednotu české metodistické církve v situaci dělení 
světové ECM. Občas je pro nás všechny těžké nacházet vnitřní orientaci a pevný 
bod ve střetech mnoha zkušeností, názorů a zájmů, někdy ušlechtilých, někdy 
ale také temných a destruktivních. Určitým bodem zlomu pro nás jako českou 
církev bude hlasování na blížící se Výroční konferenci. Kéž nám všem dá Bůh 
milost nacházet přiměřené a zdravé hranice naší odpovědnosti, důstojné a prav-
divé naplnění dlouhodobého poslání, které jako společenství ECM v ČR máme.  
Z běžné agendy projednala RO na svých schůzích zejména tyto záležitosti: 
 
Duchovní záležitosti 
Duchovní službou RO jsou všechna rozhodnutí, která RO přijímá. I když to není 
vždy explicitně zmíněno, všechny naše rozhovory a setkání konáme s radostí  
a bázní, že svrchovaným Pánem církve je Ukřižovaný a Vzkříšený Kristus. Toto 
hluboké vědomí je naším závazkem i posilou. Na přelomu dubna a května minu-
lého roku se RO na svém výjezdním zasedání v Jihlavě věnovala formulování 
priorit (vize) služby RO a stanovení kroků k jejich realizaci. Jejich vyhodnocení 
po uplynulém roce je úkol, který máme aktuálně před sebou. V průběhu celého 
konferenčního roku se RO věnovala otázkám budoucího směřování ECM v ČR. 
V návaznosti na rozhovory, které proběhly na jaře 2022 na farnostech, v návaz-
nosti na CC-CSE 2022 v Basileji, a na jaře letošního roku v návaznosti na roz-
hovory a návrhy ze setkání duchovních, a také Výboru pro řád. RO přijala na 
svém zasedání 21. 2. 2023 rozhodnutí iniciovat na VK 2023 hlasování o petici, 
jejíž přijetí může zahájit proces transformace ECM v ČR v autonomní metodis-
tickou církev podle článku 572 Řádu. RO přijala pracovní text petice a navazu-
jících dokumentů (Historický záznam a Zdůvodnění petice). 
 
Personální záležitosti 
Od dubna 2022 působila rok slečna Světlana Mašková na částečný úvazek jako 
recepční v kanceláři RO. Do léta 2023 zastane tuto práci Matouš Vaďura, od září 
2023 hledáme nového spolupracovníka. Podle potřeby řešila RO obsazení správ-
ních a dozorčích rad SKP, podílela se na řešení personálního a finančního zajiš-
tění duchovní služby v ESUMC. Farářka Velma Campbell z britské metodistické 
církve po dvou letech předala duchovní správu ESUMC farářce Nicole Sims, ta 
se uprostřed léta 2022 přestěhovala spolu s manželem a synem do Prahy. GBGM 
podporuje její misijní službu. Za dvanáct let misijní práce ESUMC v Praze je to 
poprvé, kdy jsme jako Výroční konference využili nabízenou pětiletou podporu 
GBGM.  
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Hospodářské záležitosti 
Ředitel Správy budov ECM přinášel na RO podněty k projednání otázek 
týkajících se strategie údržby a rozvoje nemovitostí ECM v ČR. V tuto chvíli se 
blíží k závěru poměrně rozsáhlá rekonstrukce na Poušti. Stavební úpravy 
probíhají ve farnosti Mikulov – Valtice. Ve farnosti Plzeň 3 – Husova se revidují 
plány na stavbu výtahu. Sborová budova v Protivíně akutně potřebuje opravu 
střechy. V Třeboni se rekonstruují varhany. Pokračuje příprava projektu na 
realizaci půdní vestavby v Praze Ječné ulici. Správa budov se podílí na pláno-
vání a přípravě projektu revitalizace areálu v Praze Horních Počernicích. Další 
hospodářské záležitosti viz zpráva za Správu budov.  
 
Finanční záležitosti 
Komise pro finance a církevní majetek (KFCM) spolupracuje s RO, kanceláří 
RO, jejím ekonomickým oddělením (pod vedením Daniely Daněčkové) a s kan-
celáří Správy budov ve složení: Jan Procházka (předseda), Petr Procházka, 
Vladimír Pech, Renata Šimandlová, a nově také Milan Mrázek. Ve spolupráci 
s ní pak RO řešila všechny finanční záležitosti. Šlo zejména o finanční žádosti 
z farností, ze SKP, žádosti jednotlivců. Projednávali jsme rozpočty, v rámci 
zprávy za FÚB bude předložen Oblastní konferenci návrh na úpravu výše úro-
čení vkladů a půjček do/z FÚB. RO průběžně schvalovala návrhy KFCM na 
investice v rámci schválené strategie nakládání s tzv. restitučními finančními 
prostředky. Jako aktuální úkol před námi vidím vyhodnocení a případnou revizi 
dosavadní strategie a jejích výsledků. V současné hospodářské, ekonomické a 
sociální situaci v naší zemi (po pandemii Covid-19, v energetické krizi předchá-
zející a provázející válku na Ukrajině) se několik našich farností ocitá na hranici 
možností udržet dosavadní tempo navyšování tzv. hodnostního (podílu farností 
na mzdách duchovních). V tuto chvíli tedy navrhuji Oblastní konferenci, aby 
pověřila radu ještě do konce června 2023 provést vyhodnocení současného stavu 
a vypracovat návrh na řešení aktuální situace. Pokud by šlo o dlouhodobé 
opatření, RO ho předloží ke schválení příští Oblastní konferenci 2024. 
Rada oblasti se průběžně věnovala také zprávám z komisí a výborů, zprávám 
misijní koordinátorky, zprávám z činností Institutu vzdělávání, a zprávám 
z ekumény. Podrobněji viz jednotlivé zprávy k OK nebo VK. 

Ivana Procházková, předsedkyně RO 
 
1.1.1 — Zpráva superintendentky 
 
Úkoly superintendenta jsem v lednu 2021 převzala v situaci postupně narůsta-
jícího napětí v United Methodist Church (dále jen UMC), koncentrujícího se 
kolem otázky definice manželství, a odtud otázky předpokladů pro ordinaci. 
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Široká problematika menšinové vztahové orientace opustila rovinu pastorační, 
kam dle mého názoru patří především, a přerostla v zápasy o autoritu Písma, 
přiměřenou biblickou exegezi, přerostla ve snahu nově definovat hranice 
odpovědnosti nejen biskupů, ale také vedoucích laiků a duchovních. Již zdaleka 
nejen v USA se názory postupem času polarizují, spory vyostřují, a v současnos-
ti se naše církev dělí. 
Chápu touhu nás všech po církvi jako pokojné a mocné hladině řeky, která by 
nás nesla. Nastal však čas, kdy je třeba opustit sen o jediném klidném širokém 
toku řeky UMC. Řeka se větví. Některá ramena řeky, jak už to bývá, jsou širší, 
jiná užší. V budoucnu se mohou některá ramena opět spojit, než řeka dospěje ke 
svému ústí. Bezpochyby ale budou některá ramena také slepá, rozlejí se do kra-
jiny, jiná budou končit lesními tůněmi nebo mokřady. Tedy dříve či později to 
muselo přijít. Jsme v situaci rozhodnutí za českou ECM, kterým směrem se 
vydáme. Rozhodnutí je na nás.  
I žádné rozhodnutí, nechat se tedy tzv. unášet proudem, který nás zachytil, je 
rozhodnutí. Na Výroční konferenci letos v květnu budeme tedy společně rozho-
dovat o společenství české metodistické církve. Pokud se nám nepodaří uchovat 
jeho jednotu a začneme se dělit, bude to znamenat destrukci protože, jak to vidí-
me v zahraničí, dělení pak „sestupuje“ na rovinu sborů, jednotlivců; znamená to 
dělení majetku a další. Zároveň je ale třeba říci, že až o směřování naší části 
církve hlasováním rozhodneme, budou se jistě moci otevřít jednání o postupu 
pro ty, kteří se nebudou chtít ke zvolené cestě připojit.  
• Je třeba v naší církvi pěstovat kulturu utvářenou pokorou a pravdivostí 
před Bohem i mezi lidmi navzájem. Kulturu podporující důstojnost každého 
člověka, vzájemnou úctu a respekt, obyčejnou lidskou laskavost, zdvořilost  
a soucit.   
• Definice manželství jako svazku, který spočívá v tom, že muž a žena 
spolu žijí v lásce a oddanosti, ve vzájemném podpírání a věrnosti, nečiní 
z církve církev zpátečnickou, zapšklou, uzavřenou, anti-gay, fundamentální nebo 
netolerantní.  
• Změna definice manželství naopak neučiní církev „moderní“, přitažlivou 
pro mladé lidi, nebo církví misijní. 
• Obnovený závazek a prohlášení duchovních může být dobrým základem 
naší jednoty a dobrého svědectví víry, které jako církev vydáváváme.  
• V Obnoveném závazku a prohlášení duchovních jde sice o křehkou 
jednotu, ale lze ji upevňovat a stavět na ní. Jde navíc o jednotu v otázkách, které 
světovou církev dělí. K tomu je třeba dodat, že nejde o definice kompromisu 
kdesi na pravém středu, ale o osobní závazek těch, kteří přijali službu vedení 
v církvi. 
• V Obnoveném závazku a prohlášení duchovních máme základ, na kterém 
můžeme budovat jednotu víry a služby české církve bez zpochybňování  
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a torpédování těchto základů zvenčí i zevnitř. Jde o základ definující nejen 
poslání, ale také vyznání a praxi církve. 
Pokud bude na VK schválena petice o zahájení procesu vzniku autonomní 
metodistické církve v ČR, bude to pro nás znamenat mimo jiné následující:  
1. Vlastní proces odpojení od UMC bude trvat 2-6 let. Do té doby jsme 
součástí United Methodist Church, naší Centrální konference, všech výborů, 
účastníme se hlasování na Centrální konferenci, Generální konferenci apod. 
V plné míře u nás pokračuje služba biskupa, včetně služebních přidělení, 
jmenování superintendenta, práce kabinetu, exekutivy apod. 
2. Máme a platí náš současný řád. Máme dostatek času připravit jeho úpravy 
pro potřeby autonomie. Půjde však jen o úpravy nezbytně nutné, zohledňující 
možné budoucí připojení české církve k větší metodistické mezinárodní 
denominaci. Samozřejmě půjde pouze o úpravy přijaté řádným procesem 
připomínkování a schvalování.  
3. Opustit UMC způsobem, který je navržen, neznamená rozejít se s UMC 
ve zlém, ztratit všechny kontakty s našimi partnerskými sbory, metodisty 
v Polsku, Maďarsku, Srbsku, USA apod. Dočasně s některými možná dojde 
k ochlazení vztahů, ale s některými naopak. Zároveň vznikají a budou vznikat 
nové příležitosti. Je na nás, zda je využijeme a jak. Budeme pokračovat 
v jednání s GBGM, který je nyní (od září 2022) naším partnerem v misijní práci 
v ESUMC. O vztahy a partnerství se zahraničím, stejně tak o vztahy v rámci 
české ekumeny budeme dále pečovat a naše směřování a postoje přiměřeně 
komunikovat. 
4. Máme dostatek času zmapovat a prodiskutovat naše případné budoucí 
zapojení do větší světové metodistické denominace, otevřít oficiální jednání.  
5. Bude třeba zmapovat naše zapojení do metodistických a ekumenických 
mezinárodních svazů, zjistit, kde naše transformace v autonomní církev nic 
nezmění, a kde jsme naopak členy zprostředkovaně přes naši Centrální 
konferenci. Tam bude třeba zahájit jednání o našem zapojení bez tohoto 
zprostředkujícího článku.  
Ráda bych, abychom naše hlasování o petici za tři týdny však viděli v širším 
kontextu. Každodenní život a služba naší církve má mnoho podob a aspektů. 
Dělení světové UMC nás rmoutí, je břemenem, které musíme nést, ale není 
středobodem všeho.  
1. Středem církve je Ukřižovaný a Vzkříšený Pán. Jakýkoli jiný střed církve 
a jejího života je popření smyslu církve a nevede k jejímu životu a rozvoji. Ježíš 
Kristus je jako magnet. Čím blíže se necháme přitáhnout k Němu, tím zřetelněji 
budeme rozumět našemu povolání a poslání v konkrétních oblastech života. 
Pečovat a rozvíjet život víry v Ukřižovaného a Vzkříšeného je posláním církve, 
vše ostatní je až na druhém, a dalších místech. 
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2. Rada oblasti loni v květnu formulovala, kde vidí priority své služby. 
Některé konkrétní kroky jsme již naplnili, jiné jsou před námi. Podpora, růst 
stávajících a získávání nových služebníků církve (duchovních i laiků), definovat 
a věrohodně nést do české církve základní hodnoty, ve kterých je ukotvena naše 
identita. Znovu velmi intenzivně zaznělo: Žít a sloužit v církvi s mladými  
a mladým. Definovali jsme priority v oblasti financí a správy majetku, v oblasti 
diakonie. Naplňování těchto konkrétních cílů se chci spolu s celou Radou oblasti 
a týmem zaměstnanců a dalších dobrovolných spolupracovníků věnovat.  
3. Po vypuknutí války na Ukrajině se naše církev, sbory, střediska, diakonie  
i jednotlivci zapojili do pomoci na Ukrajině i uprchlíkům v naší zemi. Zvládli 
jsme pomoc efektivně koordinovat, zrodila se spolupráce s Vítem Samkem, 
Jaroslavem Špačkem, Petrem Húštěm. Velmi dobře funguje spolupráce se 
státem, se zahraničím (s biskupskou kanceláří, s UMCOR, s partnerskými sbory 
i jednotlivci zejména v USA). Válka trvá, v pomoci je třeba v proměňující se 
situaci nadále pokračovat. 
Spolu s vámi se modlím, aby nás Bůh ve své milosti vedl a provedl, aby Jeho 
skutky a Jeho sláva byly naší moudrostí, silou a radostí.  
22. dubna 2023 v Praze            Ivana Procházková 
 
 
1.1.2 — Příloha zprávy superintendentky 
 
Obnovený osobní závazek  
a prohlášení duchovních  
Evangelické církve metodistické v České republice 
 
Jsme si vědomi toho, že členové a přátelé Evangelické církve metodistické 
v České republice mají různé zkušenosti s problematikou menšinové vztahové 
orientace. Rovněž máme různé porozumění této problematice i různé 
porozumění biblickým textům, které bývají v této souvislosti nejčastěji 
zmiňovány. Nejsme zajedno ani v odpovědi na otázku, která momentálně stojí 
často v pozadí, totiž zda homosexuální jednání je, nebo není hřích. 
Jako duchovní Evangelické církve metodistické v České republice se chceme 
učit, co znamená být Kristovými učedníky a svědky Kristova evangelia i v této 
oblasti. Uvědomujeme si, že naše porozumění problematice menšinové vztahové 
orientace, a v této souvislosti také svědomí každého z nás, potřebuje zrát: 
a) v naslouchání a poslušnosti Písmu jako pramenu víry a pravidlu života z víry, 
b) ve společenství církve a v naslouchání jejímu apoštolskému učení, 
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c) v naslouchání lidem menšinové vztahové orientace 
d) a také v naslouchání občanské společnosti a se zvažováním poznatků 
odborníků zejména z lékařských a sociálních oborů. 
Při tom Evangelická církev metodistická v České republice se hlásí k tzv. 
tradičnímu chápání manželství. 
¶ 142c Manželství pokládáme za posvátný svazek, který spočívá v tom, že muž  
a žena spolu žijí v lásce a oddanosti, ve vzájemném podpírání a věrnosti. 
Věříme, že na takovém manželství spočívá Boží požehnání, i když zůstane 
bezdětné.1 
Rovněž ohledně ordinací se chceme držet stávajícího Řádu ECM (Book of 
Discipline 2016). 
¶ 304.2 Od těch, kteří usilují o ordinaci, se očekává plné odhodlání žít podle 
nejvyšších mravních hodnot křesťanského života. A to kvůli poslání Ježíše 
Krista, aby jejich svědectví evangeliu bylo co nejúčinnější, a vzhledem k vlivu, 
který mají ordinovaní v církvi i mimo ni. Kandidáti ordinované služby proto 
souhlasí, že budou zodpovědně uplatňovat sebekázeň, osvojovat si návyky, které 
přispívají k jejich tělesnému zdraví, k duševní a citové zralosti. Souhlasí, že 
budou bezúhonní; ti, kteří žijí v manželství a v rodině, souhlasí, že budou věrní; 
nesezdaní, že budou žít v celibátu. Přijímají závazek odpovědného života ve 
společnosti a závazek usilovat o růst v milosti, v poznání a v lásce k Bohu.2 
 
Finální projednání ve dnech 28. 2. – 2. 3. 2023 on-line. 
Podepsáno v Praze 11. 3. 2023 na setkání duchovních a laických delegátů všemi 
duchovními se služebním přidělením. 
 
 
1 We affirm the sanctity of the marriage covenant that is expressed in love, mutual support, 
personal commitment, and shared fidelity between a man and a woman. We believe that 
God’s blessing rests upon such marriage, whether or not there are children of the union. Book 
of Discipline 2016, Social Principles, ¶ 161, II. The Nurturing Community, C) Marriage, p. 
111. 
2 ¶ 304.2 For the sake of the mission of Jesus Christ in the world and the most effective 
witness to the Christian gospel, and in considerationof the influence of an ordained minister 
on the lives of other persons both within and outside the Church, the Church expects those 
who seek ordination to make a complete dedication of themselves to the highest ideals of the 
Christian life. To this end, they agree to exercise responsible self-control by personal habits 
conducive to bodily health, mental and emotional maturity, integrity in all personal 
relationships, fidelity in marriage and celibacy in singleness, social responsibility, and growth 
in grace and in the knowledge and love of God. Book of Discipline 2016, p. 226. 
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1.2 — Zpráva Komise pro finance a církevní majetek 
 
Složení komise se v roce 2022 nezměnilo, stále pracuje ve složení Petr Procház-
ka, Renata Šimandlová, Vladimír Pech a Jan Procházka. 
Komise v průběhu roku jednala několikrát formou on line. 
Začátkem roku 2022 se vrátila k již před několika lety schválenému dokumentu 
o rozložení investic. Doporučila Radě oblasti aktualizovat rozložení investic a to 
do nemovitostí 40%, cenných papírů 50% a hotovost 10%. Komise navrhla 
otevření účtu u e-Broker FIO banky a postupně nakoupit cenné papíry, které 
vyplácejí dividendu. Také se komise zabývala rozpočty Rady oblasti a Správy 
budov. Doporučila drobné úpravy a schválení Radě oblasti. 
Rád bych této příležitosti využil a poděkoval členům komise za čas, který její 
činnosti věnují. 

Jan Procházka 
 
 

1.3 — Zpráva za Fond údržby budov 
 
FÚB fungoval i v roce 2022 v souladu se schválenými zásadami. 
Podrobný přehled FÚB za rok 2022 viz tabulka na následujících stranách. 

Martin Kukla 
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1.4 — Zpráva kanceláře Rady oblasti, finanční přehledy 
 
Po předchozích pandemických letech znamenal uplynulý rok v rámci života 
církve a kanceláře Rady oblasti již celkový návrat k běžnému provozu 
prezenčních setkání, kombinovaných případně s online účastí fyzicky 
nepřítomných účastníků. 
Co se týká mimořádných událostí a akcí, v říjnu jsme hostili setkání „Cabinet 
South“ za účasti biskupa Dr. Patricka Streiffa, v listopadu pak Valné 
shromáždění Ekumenické rady církví, a v lednu slavnostní ekumenickou 
bohoslužbu v rámci Týdne modliteb za jednotu křesťanů 2023, za účasti 
představitelů církví sdružených v ERC, biskupů ČBK a arcibiskupa Jana 
Graubnera. 
Výrazným prvkem nad běžný rámec provozu kanceláře bylo v uplynulém 
období zajištění a koordinace pomoci válkou postižené Ukrajině, s čímž 
souviselo i zajištění pomoci pro náhlou vlnu uprchlých před válkou. Zde patří 
velký dík všem jednotlivcům a farnostem, kteří se do této pomoci jakkoliv 
zapojili, a zvláště pak i naší Diakonii, střediskům a Správě budov. 
Agenda kanceláře 
Běžná agenda spravovaná kanceláří Rady oblasti je tradičně komplexem řady 
různorodých činností a často musí pružně reagovat na aktuální potřeby 
jednotlivých zaměstnanců, farností, námi zřizovaných organizací, partnerských 
subjektů v Česku i zahraničí, i dozorových orgánů státní správy. Výběrově 
z nich zmiňuji: 
Finance, personalistika, orgány státní správy: 
• Vedení a zpracovávání personální, účetní, finanční a mzdové agendy. 
• Součinnost a praktická pomoc farnostem při komunikaci s ministerstvy  
a úředními orgány při zajišťování dokumentů potřebných pro chod farností i jimi 
zřizovaných organizací. 
• Zpracování účetnictví církve. 
• Zpracování čtvrtletních a ročních výkazů pro Český statistický úřad. 
• Zprostředkování finanční pomoci sborům v rámci IMT, CXO, FMIE. 
• Zpracování a přeposílání příchozích darů ze zahraničí jednotlivým farnostem, 
včetně darů od spřátelených sborů v USA. 
Zahraničí: 
• Kontakt s biskupskou kanceláří a zahraničními metodistickými organizacemi, 
konferencemi a farnostmi. 
• Péče o zahraniční návštěvy. 
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Život církve: 
• Hlavní organizace či nápomoc při organizaci veškerých setkání kazatelů  
a zaměstnanců a členů církve, např. schůze kazatelů, Výroční/Oblastní 
konference, vánoční setkání, exercicie, studijní týden, ekumenické bohoslužby, 
setkání přípravných výborů, komisí, ekumenických setkání atd. 
• Praktická podpora pro Institut vzdělávání. 
• Ve spolupráci s redakční radou příprava, vydávání a distribuce celocírkevního 
časopisu Slovo a život. 
• Příprava, sazba a vydávání tištěných publikací pro potřeby církve – protokolů 
Oblastní a Výroční konference i dalších aktuálních publikací, jejich následná 
distribuce. 
• Zastupování církve v ekumenickém společenství, členství v přípravných 
skupinách a účast na valných shromážděních (Modlitba za domov, Česká 
biblická společnost aj.). 
Zaměstnanci: 
Počínaje dubnem 2022 začala na zkrácený úvazek 0,6 působit jako asistentka 
kanceláře Rady oblasti nová kolegyně Světlana Mašková; v březnu letošního 
roku 2023 se rozhodla z důvodu přechodu na volnou živnost neprodloužit 
pracovní smlouvu a ukončit své působení v kanceláři. Novým zastupujícím 
asistentem kanceláře Rady oblasti je bratr Matouš Vaďura. Jeho působení  
v kanceláři je dočasné — do začátku léta, aktuálně tedy hledáme nového 
pracovníka / novou pracovnici s nástupem od září 2023. 
Kolektiv kanceláře Rady oblasti aktuálně tvoří tito stálí zaměstnanci: ekonomka 
Daniela Daněčková (úvazek 0,5), účetní Rady oblasti Renata Bednářová (úvazek 
0,65), vedoucí kanceláře Martin Kukla (úvazek 0,9). 
Velmi děkuji všem mým kolegyním a kolegům v kanceláři i vám všem  
ve farnostech za spolupráci a vaše usilovné nasazení na společném díle.  
Kéž v našem snažení máme k nápomoci plnost Božího vedení, moudrosti  
i požehnání! 

Martin Kukla 
Finanční přehledy viz následující strany. 
Revizní zpráva za rok 2022 je přiložena samostatně. 
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HOSPODÁŘSKÉ VÝSLEDKY STŘEDISEK RO A SB 
V ROCE 2022 
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PLNĚNÍ REPARTIC JEDNOTLIVÝCH SBORŮ 
V ROCE 2022 
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PŘEHLED NÁKLADŮ 2022 
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PŘEHLED VÝNOSŮ 2022 
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PŘEHLED AKTIV 2022 
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PŘEHLED PASIV 2022 
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VYHLÁŠENÉ SBÍRKY RO 2022 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
STAV MAJETKOVÉHO VYROVNÁNÍ STÁTU S ECM 
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ROZVAHA ECM K DATU 31. 12. 2022 
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1.5 — Revizní zpráva za rok 2022 
 
Předmětem revize byly: 
• Běžné účetní doklady, věcná a časová správnost jejich zaúčtování 
• Hospodárnost a účelnost výdajů 
Závěr: 
Účetnictví je vedeno v plném rozsahu podle zákona o účetnictví, vyhl. 
č.504/2002 Sb. a českých účetních standardů pro neziskové organizace. Účetní 
záznamy jsou průkazné, účetní zápisy jsou vyhotovovány průběžně, 
srozumitelně a přehledně. 
Účetní případy jsou správně podloženy účetními doklady (tj. je účtováno na 
základě uzavřených smluv, přijatých a vydaných faktur, příjmových  
a výdajových pokladních dokladů atd.). 
Výdaje jsou vynakládány účelně. 
Prostředky určené do fondů jsou účtovány přímo jako tvorba fondů, stejně jako 
použití těchto fondů je účtováno v souladu s účetními a daňovými předpisy. 
Doporučuji věnovat pozornost nezaplaceným pohledávkám z nájmů, ať už 
pohledávkám z nájmu bytů nebo z nájmu nebytových prostor. Hrozí, že 
nevymáhané pohledávky budou muset být odepsány. 
Závěr: účetnictví za rok 2022 zobrazuje správně všechny skutečnosti tohoto 
roku. O rozdělení výsledku hospodaření 2022 do fondů rozhodne Rada oblasti. 

V Praze, 12. dubna 2023, Ing. Hana Macková 
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1.6 — Zpráva Správy budov 
 
Vážení delegáti Oblastní konference, sestry a bratři, chci vás touto zprávou 
seznámit se všemi podstatnými změnami a událostmi roku 2022 ve Správě 
budov. 
Zaměstnanci SB a změny v roce 2022 
V roce 2022 nedošlo ke změnám v personální oblasti, ale snažili jsme se 
prohloubit vzájemnou spolupráci a vyladit systém správy a evidence. Tady chci 
poděkovat i letos všem, kteří se na správě majetku ECM podílejí, ať už 
zaměstnancům nebo pracovníkům na dohody, ale zvláště dobrovolníkům na 
farnostech. 
Správa nemovitostí 
Investice, rekonstrukce a opravy 
Rok 2022 byl po letech, kdy jsme se potýkali s omezeními, která přinesla 
pandemie nemoci Covid-19, poznamenána především válkou na Ukrajině.  
I tato událost velmi ovlivnila činnost Správy budov, kdy jsme museli urychleně 
připravovat některé objekty pro příjem uprchlíků a distribuci pomoci. 
Poušť 
Nejvýznamněji se to projevilo na Poušti, kde byli ve spolupráci s Diakonií ECM 
uprchlíci ubytováváni od brzkého jara a na podzim jsme započali rozsáhlou 
rekonstrukci chat tak, aby bylo možné, v případě potřeby, ubytovávat uprchlíky 
celoročně. Obdobný dopad byl na RZ Veselka, kde jsou uprchlíci až do teď.  
Do pomoci se zapojily i farnosti a využili vhodné volné kapacity ve svěřených 
nemovitostech. 
Ječná 19 
V roce 2022 dále velmi pomalu pokračovaly přípravné projektové práce na 
projektu půdní nástavby a výtahu v Praze 2 – Ječná 19. Studio AI Design projekt 
projednávalo s památkáři MHMP a s tzv. Malými památkáři. Zatím se stále 
nepodařilo studii projednat a získat jejich závazné stanovisko. Zároveň  
v AI Design došlo k personálním změnám, které rovněž projekt zbrzdily. 
Ing. arch. Kubátová skončila a nadále se o projekt stará Ing. arch. Vágner. 
Mimo to probíhala běžná údržba a opravy objektu včetně bytů. 
Horní Počernice 
Během roku 2022 se práce na areálu ECM Horní Počernice v podstatě zastavily 
z důvodů nedostatečné kapacity čistírny odpadních vod. Obec odmítala řešení 
s vybudováním malé čistírny odpadních vod v areálu ECM a přislíbili, že do 
konce roku bude navýšena kapacita jejich stávající čistírny. K tomu však 
nedošlo a tak se obnovilo jednání o možnosti vybudování malé vlastní čistírny 
v areálu. Započala výstavba FVE na střeše. 
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Vršovice 
V roce 2022 se uskutečnila větší oprava dešťové kanalizace parkoviště ve dvorní 
části, kde docházelo k podmáčení. Mimo běžnou údržbu proběhla ještě oprava 
nátěrů střech a střešních lávek. I zde se projevil vliv války na Ukrajině, kdy 
správce objektu musel ve větší míře věnovat čas ubytovaným na Poušti. 
Sukova 2 a Thámova 4 
V Sukově probíhala pouze běžná údržba a drobné opravy. 
V Thámově proběhla oprava sklepních prostor, které je nyní možné samostatně 
pronajímat. Z větších oprav proběhla ještě oprava dvorní vpusti, která přispívala 
k podmáčení suterénu. 
Slaný 
Proběhla rozsáhlá rekonstrukce farářského bytu tak, že vznikly dvě jednotky, 
kde jednu bude využívat farář jako kancelář a druhá je určena k pronájmu. 
Investice je amortizována z výnosů pronájmu. 
Ostatní 
Vrchlického 56 – V domě v roce 2022 probíhala pouze nutná běžná údržba  
a řešení havárií. 
Objekty Diakonie – V minulém roce proběhla oprava hydroizolace terasy 
objektu diakonie Vršíček. V objektu SKP Bójka (Sušická) byl opraven plot  
a zpevněn ujíždějící svah. 
Maranatha – Farnost zamýšlí bezbariérově zpřístupnit prostor modlitebny, ale 
zatím se nepodařilo najít firmu, která by zakázku z důvodu záruk realizovala 
vcelku. 
Sedlčany – V roce 2021 jsme zažádali o změnu územního plánu tak, aby bylo 
možné pozemky využít i pro stavbu bytových domů. Podle informací z úřadu je 
změna schválena, ale během roku 2022 až dosud nedošlo ke zveřejnění nového 
územního plánu a tak nelze započít s projektovými pracemi. 
Vimperk — V roce 2022 proběhla investice do rekonstrukce přípojky. 
Veselka – V roce 2022 jsme dali objekt k dispozici Diakonii ECM pro 
ubytování uprchlíků. Z toho důvodu proběhla v létě rekonstrukce zdroje 
vytápění. 
Běžné hospodaření 
Běžná údržba a neplánované opravy, malování chodeb a bytů, obnova vybavení, 
změny a uzavírání nájemních smluv, zpracovávání vyúčtování a mnoho dalšího. 
Děkuji všem spolupracovníkům, v kanceláři i na sborech i vám za pozornost  
a podporu. 

Martin Mizur 
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2.1 — Zpráva Komise pro evangelizaci a domácí misii 
 
Komise se v uplynulém konferenčním období nesetkala. Jediná komunikace 
proběhla online ohledně doplnění Správy podpory misijních projektů, které jsou 
již tradičně podporovány z celocírkevní sbírky. Tato podpora dlouhodobě 
funguje a je využívána. 
Omezená činnost byla dána velkým vytížením všech kazatelů spojeným 
s hledáním jednoty a další cesty ECM, částečně potom i stěhováním předsedy 
komise. 
Minimálně částečně pokračují Modlitby za církev – Modlitební štafeta a do 
poloviny roku pokračovalo i setkávání koordinátorů štafet jednotlivých farností, 
které z výše uvedených důvodů v novém školním roce polevilo. V těchto dnech 
ho opět obnovujeme. 

Ctirad Hrubý 
 
 
2.2 — Zpráva za Misijní fond – Podpora misijních projektů 
 
Ze zaslaných žádostí o podporu byly vybrány následující projekty: Podpora 
nadsborové misijní práce ve věznicích (ECM Litoměřice), Vánoční koncert 
2022 (ECM Praha 10 – Strašnice), Mateřský klub v Kapli (ECM Třeboň), Klub 
Sklep (ECM Plzeň 3 Maranatha), Tábor pro dorost ECM (ECM Plzeň 1  
a KPDD) a Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (SKP Plzeň). 
Z misijního fondu byla rozdělena podpora žadatelům vybraných projektů 
následujícím způsobem: 
Podpora nadsborové misijní práce ve věznicích (ECM Litoměřice): 7.000 Kč; 
Vánoční koncert 2022 (ECM Praha 10 – Strašnice): 10.000 Kč; 
Mateřský klub v Kapli (ECM Třeboň): 7.500 Kč; 
Klub Sklep (ECM Plzeň 3 Maranatha): 20.000 Kč; 
Tábor pro dorost ECM (ECM Plzeň 1 a KPDD): 5.000 Kč; 
Doprava klientů na bohoslužby a biblické hodiny (Plzeň – SKP): 6.000 Kč. 
Děkujeme všem dárcům za projevenou štědrost a vzájemnost ve společné službě 
evangelia. 

Pavel Kuchynka 
 
 



OK ECM 2023  —  48 
 

2.3 — Zpráva misijní koordinátorky 
 
V rámci projektu In Mission Together (IMT) pokračuje spolupráce partnerských 
sborů díky osobním vztahům. Uskutečnilo se několik návštěv. Nová partnerství 
nyní nevznikají. Agentura Global Ministries (GBGM) nabízí několikaměsíční 
pobyty dobrovolníků – jednotlivců. Po přestávce způsobené pandemií covidu 
proběhlo několik kurzů a absolventi mají zájem pracovat v Česku. V současné 
době se připravuje jejich pobyt na dvou místech (Horní Počernice, Litoměřice). 
Vzájemné návštěvy dobrovolnických týmů byly omezeny kvůli nejasným 
poměrům v naší církvi v USA. Generální konference byla odložena na rok 2024, 
ale některé sbory i celé výroční konference ze svazku UMC odcházejí a lidé 
nejsou ochotni podporovat něco, o čem nevědí, kam to směřuje. 
Funkce koordinátora In Mission Together pro naši oblast – střední a východní 
Evropa není obsazena. Před 6 lety skončil v té pozici Dick Arnold, od té doby se 
nenašel vhodný nástupce. 
V březnu 2022 se ozvali lidé ze stávajících i bývalých partnerských sborů a 
doposud posílají peníze na naše projekty Pomáháme Ukrajině. V roce 2022 
přijala česká ECM dary v celkové hodnotě 88 000 dolarů, z toho bylo 76 500 
určeno pro pomoc Ukrajincům, zbytek pro partnerské sbory Praha – Horní 
Počernice, Protivín, Praha – Strašnice, Jablonné, Vimperk. 
Za první tři měsíce roku 2023 přišly dary v hodnotě 9 500 dolarů, z toho 5 600 
pro pomoc Ukrajincům. (Pro srovnání: V roce 2021 a také v roce 2020 činily 
dary 20 000 dolarů.) 
V rámci GBGM, přesněji United Methodist Committee on Relief (UMCOR) 
jsem zprostředkovala grant 10 000 dolarů pro pomoc uprchlíkům z Ukrajiny  
a grant 90 000 dolarů na rekonstrukci půdního bytu na faře ve Valticích; je 
určený pro ubytování Ukrajinců. Šestičlenný tým z UMCOR navštívil Prahu, 
Poušť a Veselku v květnu 2022 a seznámil se s tím, jak se česká ECM stará  
o uprchlíky. Doprovázela jsem je. 
Vedle spolupráce s Global Ministries jsem jednala přímo s biskupskou kanceláří 
v Curychu o finanční podpoře našich projektů Pomáháme Ukrajině. Zpočátku to 
byly projekty na pomoc uprchlíkům v Česku, v poslední době pomáháme více 
přímo na Ukrajině. Odhaduji, že jsme dostali celkem statisíce euro. Přesné 
částky a informace o jejich distribuci jsou k dispozici v účetnictví. Tyto peníze 
pocházely z německé a švýcarské UMC a z dalších evropských zemí. 
Asistent biskupa Urs Schweizer svolával online porady zástupců těch zemí naší 
centrální konference, které se do pomoci Ukrajině přímo zapojily (Polsko, 
Česko, Maďarsko, Rumunsko) s dalšími lidmi (Ukrajina, severoevropská 
centrální konference). Účastnila jsem se jich a prostředkovala informace. 

Jana Křížová 
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2.4 — Zpráva Komise pro práci s dětmi a dorostem 
 
V uplynulém konferenčním období došlo k několika záležitostem, kterými se 
Komise pro práci s dětmi a dorostem zabývala: 
– Ukončení spolupráce s dosavadním hlavním vedoucím dorostových táborů 
z let 2021, 2022 
– Inspirativní sobota – setkání těch, kteří se na sborech věnují / by se mohli 
věnovat dětem a dorostencům v březnu 2023 v Jihlavě 
– Sběr dat týkajících se práce s dětmi a dorostem na sborech opět po dvou letech 
– Přeposlali jsme pracovníkům na sbory vánoční nabídku od Dětské misie 
(včetně zajímavého tematického videa) 
– Věnovali se distribuci pozvánek na další dorostový tábor 
– Z ČCE přišla nabídka spoluorganizovat setkání církevních vedoucích práce  
s dětmi do 15 let s cílem vzájemně se informovat, co se v církvích děje pro 
podporu této práce.  
Kromě uvedeného pokračovala 1x za měsíc online setkání členů k modlitbám. 
Z údajů o práci s dětmi a dorostenci na sborech vyplývá, že podobně jako v roce 
2020 se děla i v roce 2022 v devíti farnostech (Praha 2, Praha – Horní Počernice, 
Litoměřice, Tachov, Plzeň 1, Plzeň 3, Třeboň, Jihlava a Mikulov). Počet 
vyznávajících členů do 15 let nebo dětí rodičů vyznávajících členů bylo vloni 
170 (v 2020 celkem 203), z nich docházelo na sborové aktivity 127 (154). 
Misijních dětí, které nejsou nikde členy, ani jejich rodiče bylo vloni 52 (oproti 
50 v 2020 – tady je mírný nárůst!), hosté patřící do jiných společenství byli 2 
(10). Besídek bylo vloni 16 tříd (20 v 2020). Z aktivit pro děti kromě setkání 
besídek a dorostu probíhají výlety, přespávačky v kostele, vánoční, popř. 
velikonoční akce, tábory/pobyty, setkávání maminek s dětmi, Fusion (Tachov)  
a Royal rangers (Jihlava, Tachov, Praha 2). 
Na dotaz, co by pracovníci považovali za dobré pro větší rozvoj práce s dětmi  
a dorostem na sborech, odpovídali: navázat osobní kontakt, zájem o každého 
dorostence, osobní rozhovory, inspirativní program, věnovat dětem čas, 
služebníci, kteří hoří, možná také cílit ven ze sboru. 
Považujeme za důležité, aby byly děti pravidelně přiváděné do společenství 
Božího lidu, ale také aby byly k Bohu vedené doma. Ať jsou povzbuzované 
přivádět své kamarády na sborové akce. Považujeme za důležité, aby byli 
dorostenci povzbuzováni k přebírání odpovědnosti za sborové služby, jako 
pomoc pro hlubší prorůstání do sboru. Buďme vnímaví na Boží vedení sloužit  
i dětem a dorostencům mimo členskou základnu. Kéž může na každé farnosti 
být v nějaké formě práce s dětmi a dorostem. 

Pavel Wittner 
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2.5 — Zpráva Komise pro práci s mládeží a mladými dospělými 
 
Komise se za celý konferenční rok nesešla a nevyvíjela činnost. Bylo to z velké 
míry způsobeno mou pasivitou a neschopností kohokoli z členů najít témata, jež 
bychom mohli promýšlet. Jako předseda této komise hledám smysl její existen-
ce. Dotazník, s nímž jsme pracovali v uplynulých letech, neukázal nic, z čeho 
bychom si jako církev mohli vzít poučení. Je pravděpodobné, že by nám po-
mohlo, kdybychom měli jednoho pracovníka s mládeží pro celou církev na plný 
úvazek. Ani to však není záruka, že by se podařilo učinit prostředí našich sborů 
natolik atraktivní pro mladou generaci, že by od nás neodcházela, ale naopak 
naši církev vyhledávala. 
V Plzni 3 se pokoušíme o dvojí experiment. Jsou to Plzeňské včeličky, což je 
něco jako mládež, ovšem s výraznými terapeutickými prvky (řízený rozhovor). 
Skupina (3-10 účastníků) se skládá z mladých lidí ze sboru, studentů Západočes-
ké univerzity, bývalých mládežníků z tachovského sboru, kteří studují v Plzni,  
a mladých lidí z Domu na půl cesty. Témata scházení se většinou týkají 
problémů, které trápí mladé lidi, jejich sebepojetí, přijetí, pohledu na vztahy, 
rodinu a pod. Druhý experiment se jmenuje Klub Sklep. Je zřízen ve sklepních 
prostorách v Thámově ulici 4. Jedná se o vysokoškolský klub, který jako církev 
zaštiťujeme a provozujeme. O náplň a provoz klubu se stará skupina 
vysokoškoláků. Vedle různých zájmových programů se zde schází otevřená 
terapeutická skupina, v předmaturitním období jsme probírali s maturanty četbu 
k maturitě, běží zde filmový klub, konají se koncerty, výstavy a pod. Propagace 
se děje prostřed-nictvím sociálních sítí. Klub běží od prosince 2022, je 
financován z darů a růz-ných dotací. Zatím je předčasné hodnotit přínos klubu, 
ale zájemců o akce je dost (podle druhu akce chodí 10 - 50 lidí). 

Petr Vaďura 
 
 
2.6 — Zpráva za Alianci metodistické mládeže 
 
Cílem AMM je propojit mladé a aktivní lidi mezi sbory a městy. V minulém 
roce i přes nepříznivou situaci s covidem a válkou na Ukrajině jsme se snažili 
hledat nové příležitosti. 
Vimperk 2022 (Poušť) 
Vzhledem k obsazenosti areálu na Poušti jsme se rozhodli pro týdenní pobyt ve 
Vimperku. Rozhodli jsme se využít naší energie a pomoci s nějakou prací na 
faře místního sboru ECM. Spali jsme ve sborových místnostech, společně se 
starali o snídaně a večeře. Na obědy jsme chodili do restaurace. Dopoledne jsme 
pracovali (čištění po rekonstrukci a práce na zahradě) a odpoledne se šli koupat 
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nebo hráli hry. Večery jsme měli s kázáním a chválami. Jedno odpoledne jsme 
vyrazili na přespání pod širákem na Sklářském vrchu. Také jsme celý týden 
společně četli jednu knihu na pokračování. Oproti tradičnímu kurzu na Poušti 
nás bylo méně (cca 20), ale pobyt jsme si moc užili a udělali jsme i nějakou 
práci. 
Konference v Litoměřicích 
Děkujeme přípravnému týmu za skvěle strávený čas. Připravili pro nás výlet se 
zastávkami na zamyšlení. Konference měla název Journey a šlo opravdu  
o putování z fary v Litoměřicích do Chotiněvsi, kde jsme měli nasycení pro naše 
těla (formou jídla a spánku) i duše (formou večera chval). Ráno jsme společně 
v Chotiněvsi slavili bohoslužbu s litoměřickým sborem. Celá konference byla 
netradiční, ale výborně připravená a moc děkujeme organizátorům i celému 
sboru. Termín a místo příští konference: 8. – 10. 9. 2023 v Jihlavě. 
Do vedení AMM byl zvolen nový místopředseda – Milan Maržencev a nový 
pokladník – Jakub Harbáček. Předsedou zůstává Milan Mrázek. 

Milan Maržencev a Milan Mrázek 

 
 
2.7 — Zpráva za Metodistický seminář Praha–Vršovice 
 
Po všech omezeních zakoušíme normální školní rok. Pravidelně probíhají každý 
týden modlitební setkání v úterý a v pátek ráno od 7 hodin. Ve středu večer se 
scházíme ve 21hodin k setkání, kam většinou chodí více lidí a sdílíme se zde, co 
nás ovlivnilo ve víře nebo co nás inspiruje v životě. Některé večery jsme 
podnikli večer chval nebo speciální vánoční setkání. Na konec i začátek 
školního roku jsme udělali společné slavnostní setkání. Mezi studenty jsou 
velmi pěkné vztahy. Byli jsme vděční za pozvání od Nicole a Kirka Sims na 
večeři pro studenty v kavárně ESUMCu. Na semináři je kapacita 21 ubytovacích 
míst a ve školním roce 2022/23 jsme plně obsazeni. Tři z ubytovaných jsou 
z metodistických rodin. O údržbu a provozní chod se stará Bohumil Opočenský. 

Milan Mrázek 

 
2.8 — Zpráva Komise pro liturgii  
 
Komise v minulém konferenčním období nepracovala. 
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2.9 — Zpráva Komise pro církev a společnost 
 

Zprávu podala ústně Jana Daněčková — viz zápis z jednání. 
 

 
 

2.10 — Zpráva Nominačního výboru  
 
Zprávu podala ústně Jana Křížová — viz zápis z jednání. 
 
 
 

2.11 — Zpráva z jednání CC-CSE 2022 
 
Centrální konference v Bazileji se kromě sestry superintendentky zúčastnili za 
duchovní sestry Jana Křížová, Jana Daněčková, bratr Petr Procházka a za laiky 
sestry Vladislava Taubenhanslová, Miluše Šálková a bratr Josef Havíř. 
Centrální konference nesla název „Ovoce Ducha svatého je…“. Smyslem tématu 
byla láska, přijímání se navzájem v naší jinakosti, v rozdílném chápání někte-
rých otázek lidské sexuality napříč oblastních a výročních konferencí v rámci 
Centrální konference pro střední a jižní Evropu. 
Jednotliví účastníci konference byli předem rozděleni do skupin tak, aby spolu 
zástupci různých zemí diskutovali o výstupech Kulatého stolu. Skupinu vedli 
zpravidla ti, kteří se současně účastnili jednání Kulatého stolu. Na základě 
těchto debat, které byly velmi pozitivní, přínosné pro pochopení tradičních  
i progresivních názorů, byla přijata zpráva Kulatého stolu a balíček dokumentů, 
který obsahuje „Volání k jednotě“ s předmluvou k Sociálním zásadám, kde se 
odstranily „negativní“ formulace. Dále byly přijaty zastřešující texty, a to 
„manželství jako svazek dvou dospělých osob“ a že od žádného duchovního se 
nevyžaduje ani se mu nezakazuje, aby žehnal svazku osob stejného pohlaví. 
Výroční konference budou mít na základě toho svobodu si rozhodnout, zda 
budou praktikovat tradiční nebo progresivní přístup. Zástupci české církve  
a většina východoevropských zemí se s nimi úplně neztotožnili, nicméně, 
návrhy byly přehlasovány švýcarskou většinou. Na konferenci bylo znát, že 
zástupci z postkomunistických zemí nejsou tak zběhlí v předávání, 
přesvědčování a obhajobě svých názorů jako bratři a sestry z Rakouska  
a Švýcarska. Naše ne-obratnost, nesmělost vyjádřit své názory umocněné navíc 
jazykovou bariérou se jistě podepsaly na celém jednání i konečném výsledku 
hlasování. 
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Pokud by se některá výroční konference nebo sbor chtěly odpojit od stávající 
ECM, bude jim to umožněno podle Řádu ECM. Takové oddělení bude trvat 
delší dobu. Pozitivní je, že tato možnost existuje. 
Tentokrát se volil nový biskup. V několika kolech byl zvolen bratr Stefan 
Zürcher. Loučení s bratrem Patrickem Streiffem se neslo v radostném duchu 
s vděčností za jeho službu. Přítomna byla i jeho manželka Heidi, což ještě více 
přispělo k laskavému a milému poděkování za službu vlastně obou. Modleme 
se, aby nový biskup měl od Pána všechna potřebná obdarování i moudrost pro 
tento nelehký úkol v nelehké situaci současné ECM. 
Co se týče českého zastoupení, za zmínku jistě stojí, že mezi námi po celou 
dobu konference a ve všech bodech jednání vládla jednota. Všichni si uvědo-
movali, že zastupují bratry a sestry, kteří zůstali doma. Hlasování a debaty mezi 
námi probíhaly v tomto duchu s ohledem na naše vnímání biblického pojetí 
lidské sexuality i manželství. Radost se mezi námi nevytrácela ani při vypjatých 
situacích. Naše církev potřebuje modlitby nás všech. Přestože jsme různí, 
sloužíme stejnému Bohu. V Písmu jsme vybízeni k jednotě i lásce, vzájemnému 
přijímání se tak, aby se každý mohl setkat s Ježíšem a být spasen. Nesme ovoce 
Ducha, milujme Hospodina a žijme podle Božího slova tak, aby naše svědomí  
a náš život před Pánem v soudný den obstály. K tomu nám dopomáhej Bůh. 

Miluše Šálková 
 
 
2.12.1 — Zpráva Komise pro Řád církve 
 
1. Bereme na vědomí, že Slovenská oblast ECM se na základě rozhodnutí 
Oblastní konference odpojila od Výroční konference v České a Slovenské 
republice ECM k 15.10.2022. V současnosti tvoří Česká oblast Výroční 
konferenci ECM. 
2. Komise připravila na základě čl. 572 Řádu církve pro Výroční konferenci 
2023 jako podklad pro hlasování: 
a) Petici Výroční konference 
b) Historický záznam s důvody žádosti Výroční konference Evangelické církve 
metodistické v České republice stát se autonomní metodistickou církví. 
Tyto dokumenty jsou připraveny také pro hlasování Centrální konference,  
jed-notlivých Výročních konferencí a pro Standing Committee on Central 
Conference Matters. 
Viz příloha 5.1. 
3. V případě schválení Petice (viz bod 2) bude trvat vznik autonomní „Evange-
lické církve metodistické v ČR“ minimálně 2 roky (do Centrální konference 
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2025), maximálně 4 roky (za předpokladu, že další Generální konference UMC 
bude v roce 2026). Do ukončení tohoto procesu zůstává ECM v ČR součástí 
Centrální konference a celé UMC. 
Úkoly Komise pro řád: 
a) Společně s vedením církve připravit potřebné dokumenty pro Standing 
Committee on Central Conference Matters. 
b) Připravit Prozatímní řád autonomní ECM v ČR. Řád bude úpravou sou-
časného řádu, před předložením Výroční konferenci projde připomínkovým 
řízením. Pro budoucí znění řádu bude důležité vyřešit některé otázky, jako 
například: kdo je v čele církve, kdo je nejvyšší orgán církve, kdo je výkonný 
orgán církve, kompetence, způsob jmenování kazatelů, služební přidělení. 
c) V součinnosti s vedením církve zjišťovat možnosti eventuálního budoucího 
připojení nebo budoucí spolupráce ECM v ČR s jinou metodistickou denomi-
nací, popsat rizika a přednosti možného spojení. 
Pokračovat ve sledování vývoje Řádu GMC (tvoří sbory, nyní již výroční 
konference, které odešly z UMC). 
d) Popsat zapojení ECM v ČR do metodistických a ekumenických meziná-
rodních organizací a svazů. Tam, kde je ECM v ČR členem, se po transformaci 
na autonomní církev nic nezmění. Tam, kde je členem prostřednictví CC-CSE, 
bude třeba zvážit možnost členství. 

Petr Procházka 
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2.12.2 — Příloha zprávy Komise pro Řád církve: Petice Výroční  
                konference, Historický záznam, Odůvodnění žádosti  
 
 

PETICE  
VÝROČNÍ KONFERENCE 

 
 Výroční konference Evangelické církve metodistické v České republice 
(dále jen ECM v ČR) vyjadřuje své přání stát se autonomní metodistickou církví 
podle ¶ 572 Řádu církve.  
 Konference žádá biskupa, aby konal dle výše zmíněného paragrafu a po-
věřuje Radu oblasti a superintendenta činit další kroky směřující ke transformaci 
ECM v ČR v autonomní metodistickou církev.  

 
 

HISTORICKÝ ZÁZNAM  
S DŮVODY ŽÁDOSTI VÝROČNÍ KONFERENCE 

EVANGELICKÉ CÍRKVE METODISTICKÉ V ČESKÉ REPUBLICE 
STÁT SE AUTONOMNÍ METODISTICKOU CÍRKVÍ 

/k hlasování na VK 2023 / 
 
Metodistická episkopální církev jižní v USA začala misijní práci mezi 

českými emigranty v Texasu koncem roku 1907. Brzo vzniklo v Texasu několik 
česky mluvících sborů. V červnu roku 1912 požádali čeští kazatelé a studenti 
Misijní radu v Nashvillu ve státě Tennessee, aby „nezapomínala na Čechy  
a Moravu“. V březnu 1920 vyslala proto Misijní rada do Československa faráře 
Josefa Dobeše. V tomtéž roce navštívil Československo také biskup J. Atkins. 
Na to bylo rozhodnuto, že Metodistická episkopální církev jižní vyšle do 
Československa další pracovníky a začne zde misijní práci. Zásluhou Josefa 
Dobeše, Josefa P. Bartáka, Václava Vančury a dalších duchovních a laických 
spolupracovníků se služba církve rozrůstala a byly zakládány nové sbory 
v Československu (Čechy, Morava, Slezsko, Slovensko a Podkarpatská Rus). 
Výroční konference pro tyto nově vzniklé sbory byla ustavena v roce 1927.  

Druhá světová válka odřízla Evangelickou církev metodistickou v Česko-
slovensku od její mateřské církve v USA. Superintendenti Josef Dobeš, Josef P. 
Barták a další zaměstnanci církve s americkým občanstvím byli přinuceni vrátit 
se do USA. Církev zažívala velmi těžké časy, několik členů církve bylo dokonce 
odvlečeno do koncentračních táborů. Na Slovensku ztratila Evangelická církev 
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metodistická v roce 1940 státní souhlas, tím byla její veškerá práce zakázána. 
Opět obnovena byla v roce 1946. Podkarpatská Rus byla v roce 1939 obsazena 
maďarskou armádou, po válce byla připojena k Sovětskému svazu. Sbory na 
Podkarpatské Rusi se tedy po válce již nevrátily do svazku československé 
výroční konference. 

Komunistický převrat v roce 1948 přinesl pronásledování všech věřících  
a potlačování práce všech církví. Evangelická církev metodistická v Českoslo-
vensku postupně ztratila některé kostely, budovy a majetky. Metodisté byli na 
mnoho let izolováni, na několik let byl přerušen veškerý kontakt se světovou 
církví, později byl výrazně omezen. V té době byla církev spravována super-
intendenty, které volila Výroční konference, volba však podléhala souhlasu 
státních orgánů. V letech1948 až 1989 církev tedy fungovala ve skutečnosti jako 
autonomní metodistická církev. Církev si připomíná osobní statečnost mnoha 
duchovních i laiků, kteří vytrvali ve víře a ve službě i ve velmi složitých 
podmínkách.  

Po tzv. sametové revoluci v roce 1989 nastalo nové období metodistické 
práce v Československu. Evangelická církev metodistická byla začleněna do 
Centrální konference pro střední a jižní Evropu již v roce 1954, ale do života  
a práce se plně zapojila až v roce 1989. Byla obnovena její sociální práce, vznikl 
Institut vzdělávání pro duchovní, laiky a laické kazatele. V roce 1993 po roz-
dělení Československa na dva nezávislé státy, Českou republiku a Slovenskou 
republiku, vznikly v rámci jedné výroční konference dvě oblasti: Česká oblast  
a Slovenská oblast. Slovenská oblastní konference, jako samostatná právnická 
osoba na Slovensku, v roce 2022 rozhodla o odchodu z United Methodist 
Church.  

V současné době má Výroční konference Evangelické církve metodistické 
v České republice 21 sborů, sociální práce zahrnuje 9 Středisek křesťanské po-
moci (komunita pro drogově a jinak závislé, azylové domy pro matky s dětmi, 
bezdomovce, sociálně slabé rodiny), mateřskou a základní školu.  

Od roku 1920 do 1939 a od 1946 do 1947 Výroční konferenci v Česko-
slovensku předsedali biskupové z USA. Od roku 1939 do roku 1946 a od roku 
1948 až do roku 1989 Výroční konference v Československu byla v podstatě 
autonomní a řídila se vlastním Řádem církve. Od roku 1990 výroční konferenci 
předsedali vždy biskupové ze Švýcarska. 
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ODŮVODNĚNÍ ŽÁDOSTI A STANOVISKO  
VÝROČNÍ KONFERENCE 

 
 V úsilí žít a sloužit v duchu Kristova evangelia v našem kontextu nejlépe, 
jak v tuto chvíli můžeme, si přejeme stát se autonomní metodistickou církví dle 
¶ 572 Řádu církve. Chceme odejít pokojně a vyprošovat těm, kteří v UMC 
zůstávají, i těm, kteří UMC opouštějí, Boží požehnání jako našim bratřím a 
sestrám v Ježíši Kristu. 

1. Generální konference 2019 schválila hlasováním tzv. Tradiční plán, který 
velkou většinou podpořila i Oblastní konference ECM v ČR na svém 
zasedání 3. 11. 2018. Západní jurisdikční konference, však deklarovala,  
že se nehodlá rozhodnutím Generální konference řídit.1 V následujících 
měsících některé výroční konference a někteří biskupové, včetně 
Centrální konference Německo2, odmítli respektovat rozhodnutí 
Generální konference 2019 a jednali v rozporu s ním.  
Tím byla narušena naše důvěra, že jako církev jsme schopni v současné 
situaci zachovávat dohody, které hlasováním generálních konferencí 
přijímáme.   

2. Přestože Plán jedné církve byl na Generální konferenci 2019 odmítnut, 
jeho přijetí bylo v naší centrální konferenci (CC-CSE) de facto 
připravováno.3  Plně se to projevilo hlasováním o směřování CC-CSE 
schválené Centrální konferencí pro střední a jižní Evropu konané 
v Basileji v roce 2022 ve formě poznámek pod čarou v Řádu Centrální 
konference.4 
Česká metodistická církev se nechce připojit k tomuto směřování  
CC-CSE. 
 

                                                           
1 “We cannot comply with the actions of the 2019 
General Conference.”  https://westernjurisdictionumc.org/as-we-make-our-way-back-home/ 
2 “Regardless of our own content-related convictions, we have reached the unanimous 
opinion that the stipulations of the Traditional Plan are not acceptable for our church in 
Germany,” the group said in a statement released March 9. “The Germany (United 
Methodist Church) will therefore not follow the chosen way of controlling people in their 
disposition and imposing stricter penalties.” https://www.umnews.org/en/news/german-
church-wont-impose-traditional-plan-bans 
3 #4a Report of the Round Table to the extrameeting of the Central Conference CSE 2022, 
#4a.2of Final report Round Table the Central Conference of Central and Southern Europe 
(CCCSE) 2022 
4 Motions of the Executive Committee to the extraordinary meeting of the Central 
Conference 2022 (1-6), Information and motions from the meetings of the Executive 
Committee, 19th Central Conference CSE 2022 in Basel (Switzerland) Report #5a, p. 5. 

https://westernjurisdictionumc.org/as-we-make-our-way-back-home/
https://www.umnews.org/en/news/german-church-wont-impose-traditional-plan-bans
https://www.umnews.org/en/news/german-church-wont-impose-traditional-plan-bans
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Stanovisko České metodistické církve 
 
1. Původní Plán jedné církve a jeho nové varianty považujeme z podstaty 

za nerealistický, zejména proto, že dělení UMC na otázkách ordinací  
a církevního uzavírání manželství se stalo součástí sekulárních kultur-
ních a politických bojů za práva a svobody. Důsledkem lidskoprávního 
diskursu, církevní politiky, která ho nekriticky přejímá, nastala patová 
situace: 

 Tzv. liberálně smýšlející křesťané nemohou s dobrým svědomím 
nakonec tolerovat to, co považují za netoleranci (fundamentalismus, 
homofobii, sexismus apod.) tradičních (konzervativních) křesťanů. 

 A tzv. tradiční (konzervativní) křesťané nemohou s dobrým svědomím 
nakonec tolerovat to, co považují za učení a praxi odporující Písmu  
a apoštolskému učení církve (hřích).  

2. Česká metodistická církev se hlásí k chápání manželství jako vztahu 
muže a ženy5 a ohledně ordinací6 se i do budoucna chce přidržet 
intence stávajícího Řádu ECM (Book of Discipline 2016).   

 Jsme si vědomi společných kořenů apoštolské víry a společného metodis-
tického dědictví. Jsme vděčni za léta společného života a služby. 
  Děkujeme za podporu, které se nám dostávalo od jednotlivců, sborů, 
biskupů, kteří spravovali českou ECM, děkujeme za podporu centrální konfe-
rence. Děkujeme za společnou práci výborů a agentur, za účast na poslání 
celosvětové UMC.  
 Chceme zůstat i v budoucnu součástí rodiny metodistických církví, 
stávající řád UMC se stane základem našeho adaptovaného nového řádu. 
 
 
 
                                                           

5 ¶ 142c Manželství pokládáme za posvátný svazek, který spočívá v tom, že muž a žena spolu 
žijí v lásce a oddanosti, ve vzájemném podpírání a věrnosti. Věříme, že na takovém manžel-
ství spočívá Boží požehnání, i když zůstane bezdětné.  
6 ¶ 304.2 Od těch, kteří usilují o ordinaci, se očekává plné odhodlání žít podle nejvyšších 
mravních hodnot křesťanského života.  
A to kvůli poslání Ježíše Krista, aby jejich svědectví evangeliu bylo co nejúčinnější a vzhledem 
k vlivu, který mají ordinovaní v církvi i mimo ni. Kandidáti ordinované služby proto souhlasí, 
že budou zodpovědně uplatňovat sebekázeň, osvojovat si návyky, které přispívají k jejich 
tělesnému zdraví, k duševní a citové zralosti. Souhlasí, že budou bezúhonní, ti, kteří žijí 
v manželství a v rodině souhlasí, že budou věrní, nesezdaní, že budou žít v celibátu. Přijímají 
závazek odpovědného života ve společnosti a závazek usilovat o růst v milosti, v poznání  
a v lásce k Bohu. 
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SEZNAM ČLENŮ VÝROČNÍ KONFERENCE S PREZENCÍ 
 
 
Vysvětlivky: 1 – pátek, 2 – sobota dopoledne, 3 – sobota odpoledne 
    +   přítomen/přítomna, o – omluven/omluvena 
 
        1 2 3 
Duchovenští členové 
 
a) plnoprávní  
1. Josef Červeňák      + + +  
2. Jana Daněčková      + + +  
3. Zdeněk Eberle      o o o 
4. Pavel Hradský      o o o 
5. Ctirad Hrubý       +  + + 
6. Jana Křížová       +  + + 
7. Pavel Kuchynka      + + +  
8. Richard Novák       +  + + 
9. Pavel Procházka      +  + + 
10. Petr Procházka      +  + + 
11. Alena Procházková     o o o 
12. Ivana Procházková     + + +  
13. Lev Shults       + + +  
14. Václav Svidenský     o o o 
15. Petr Vaďura       + + +  
 
b) kazatelé na zkoušku  
1. Filip Gärtner       + + +  
2. David Chlupáček      + + +  
3. Mária Kunstová      + + +  
 
c) lokální kazatelé  
1. Zdeněk Brož       + + +  
2. Filip Jandovský      + + +   
3. Milan Mrázek       + + +   
4. Zdeněk Neužil       + + +   
 
 
Celkem: 18 
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        1 2 3 
 
Laičtí členové  
1. Brno, Josef Havíř      + + +    
2. Jihlava, Josef Thál      + + +    
3. Litoměřice, Martin Lang     + + +    
4. Mikulov, Vlado Lehocký    + + +    
5. Plzeň 1 - Lochotín, Pavel Wittner   + + +    
6. Plzeň 3 - Husova, Petr Konopík    + + +    
7. Praha 2 - Agape, Eduard Holtman    + + +    
8. Praha 2 - Nové Město, Tomáš Kostka   + + +    
9. Praha 9 - Horní Počernice, Martin Jeřábek  + + +   
10. Praha 10 - Strašnice, Ivana Sýkorová   + + +    
11. Praha 10 - ESUMC, Michal Bláha   + + +    
12. Protivín, Eva Piherová      + + + 
13. Protivín, Hana Nováková      + + + 
14. Slaný, Zdena Pergnerová      + + +  
15. Tachov, Petra Plášilová     + + +  
16. Třeboň, Marcel Hule      + + +  
17. zástupce mládeže, Milan Maržencev   + + +  
18. zástupce sester, Jolana Kružíková    + + + 
 
 
Celkem: 18 
 
Počet hlasů: 36 
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CHRONOLOGICKÝ SEZNAM FARÁŘŮ A KAZATELŮ  
V ČINNÉ SLUŽBĚ  
 
 
A. Faráři v plnoprávném spojení  
 
Pořadí Jméno   Ordinace na staršího 
 
1.   Procházka, Pavel   21. 5. 1978 
2.   Procházka, Petr       3. 5. 1998 
3.   Kuchynka, Pavel       8. 4. 2001 
4.   Novák, Richard       8. 4. 2001 
5.   Procházková, Ivana    8. 4. 2001 
6.   Daněčková, Jana   29. 5. 2011 
7.   Křížová, Jana       2. 6. 2013 
8.   Hrubý, Ctirad       5. 6. 2016 
9.   Vaďura, Petr  19. 5. 2019 
10.   Shults, Lev    7. 11. 2021 
 
 
 
B. Kazatelé ve vztahu na zkoušku 
 
Pořadí Jméno   Datum přijetí Pověření ke službě 
 
1.   Chlupáček, David   3. 10. 2020   1. 10. 2020 
2.   Kunstová, Mária   5. 11. 2021     1. 7. 2020 
3.   Gärtner, Filip   12. 5. 2023  28. 5. 2010  
 
 
 
C. Lokální kazatelé 
 
Pořadí Jméno   Datum přidělení Místo služby 
 
1.   Brož, Zdeněk   25. 5. 2008   Litoměřice 
2.   Mrázek, Milan     1. 6. 2014   Jihlava 
3.   Neužil, Zdeněk   25. 5. 2018   Vimperk 
4.   Jandovský, Filip     1. 7. 2019   Litoměřice 
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CHRONOLOGICKÝ SEZNAM FARÁŘŮ A KAZATELŮ  
NA ODPOČINKU 
 
Pořadí Jméno  Datum odchodu Místo služby 
 
1.   Svidenský, Václav  19. 4. 2002   Třeboň 
2.   Procházková, Alena    1. 6. 2014   Praha 2 
3.   Eberle, Zdeněk     5. 6. 2015   Plzeň 1 
4.   Červeňák, Josef     1. 8. 2022   Praha 2 
5.  Hradský, Pavel    1. 1. 2023   
 
 
 

CHRONOLOGICKÝ SEZNAM LAICKÝCH KAZATELŮ  
 
Pořadí Jméno   Místo služby 
 
1.   Thál, Josef    Jihlava  
2.   Černá, Venuše   Praha – Horní Počernice  
3.   Kolouchová, Petra  Plzeň 3  
4.    Konopík, Petr   Plzeň 3  
5.   Šálková, Miluše   Protivín  
6.   Hrubá, Ingrid   Mikulov  
7.   Kružíková, Jolana  Jihlava  
8.   Chlupáčková, Martina  Jihlava  
9.   Pavelek, Vít   Plzeň 1  
10.   Nováková, Hana   Protivín  
11.   Havíř, Josef   Brno  
12.   Voigt, Luděk   Slaný  
 
 
 

CHRONOLOGICKÝ SEZNAM STUDENTŮ TEOLOGIE 
 

Pořadí Jméno  Škola  Ročník  Místo služby 
 
—  —   —  —   —  
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CHRONOLOGICKÝ SEZNAM ZESNULÝCH FARÁŘŮ A KAZATELŮ 

 
Pořadí Jméno  Sloužil     Ordinace na      Datum Věk  Pohřben 
     od roku   diak. a starš.       úmrtí 
 
 1.  Kulich, Jan   1922 1928  -  30. 11. 1928 47  Praha 
 2.  Belada, František  1922  1927 1929   4. 5. 1931  28  Trhová 
           Zahrádka 
 3.  Wágner, František  1921  1927  1929   5. 6. 1942  47  Slaný 
 4.  Korf, Josef    1925  1931  1934   8. 8. 1951  53  Bratislava 
 5.  Schneider, Ladislav  1923  1929  1931  14. 8. 1952  53  Praha 
 6.  Leidorf, Josef   1922  1923  1930  20. 11. 1953  72  Liberec 
 7.  Hlaváček, Václav   1922  1929  1931   3. 12. 1956  58  Litoměřice 
 8.  Matěna, Jan   1929  1935  1938   1. 2. 1959  53  Praha 
 9.  Kotouč, Josef   1922  1925  1929  19. 6. 1961  64  Praha 
10.  Huňatý, Jan   1923  1927  1929   9. 8. 1964  67  Plzeň 
11.  Zloch, Josef   1925  1938  1947  12. 8. 1965  81  Karlovy 
           Vary 
12.  Slávik, Eduard   1926  1947  –  30. 4. 1967  83  Sereď 
13.  Huňatý, Václav   1922  1925  1929   7. 5. 1968  65  České 
           Budějovice 
14.  Kocourek, Josef   1928  1932  1934  21. 9. 1971  74  Praha 
15.  Vančura, Václav   1908  1913  1922   5. 4. 1972  89  Poděbrady 
16.  Maláč, Gustav   1911  1920  1921   8. 11. 1972  81  Plzeň 
17.  Erlebach, Joachim  1925  1929  1931  18. 5. 1976  80  Praha 
18.  Černý, Jaroslav   1931  1936  1946  12. 2. 1977  75  Praha 
19.  Jelínek, Karel   1948  1952  1956  15. 7. 1978  85  Ostrava 
20.  Liebstöckel, Eduard  1924  –  1928  11. 7. 1979  87  Levice 
21.  Našinec, Václav   1931  1935  1938   9. 9. 1980  81  Praha 
22.  Příhonský, Josef   1923  1927  1929   4. 9. 1981  84  České 
           Budějovice 
23.  Dytrych, Adolf   1975  1959 –  14. 7. 1983  75  Plzeň 
24.  Krátka, Ján   1967  1959 –   5. 5. 1984  66     Oldřicho-
           vice 
25.  Zázvorka, Miroslav  1969  1969  1971  28. 3. 1985  79  Krabčice 
26.  Polák, Josef   1930  1946  1947  18. 12. 1987  79  Bratislava 
27.  Šmíd, Josef    1948  1952  1956  28. 6. 1990  81  Praha 
28.  Hurta, Jiří    1980  1990  –  30. 10. 1992  72  Praha 
29.  Bureš, Bohuslav   1957  1957  1957  23. 8. 1994  95  Praha 
30.  Žák, Vladislav   1956  1956  1957  15. 12. 1998  73  Praha 
31.  Jersák, Artur   1967  1967  1971   7. 8. 1999  69  Karlovy 
           Vary 
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32.  Effler, Andrej   1957  1959  1972  23. 4. 2003  84  Praha 
33.  Schneeberger, Vilém 1947  1956  1957  03. 12. 2006  78  Praha 
34.  Hájek, Václav   1945  1955  1957     1. 7. 2007  89  Valtice 
35.  Frankovský, Miroslav  1946  1946  1993  30. 10. 2007  88  Praha 
36.  Francisty, Kornélia  2001  2004  2006   11. 6. 2011  49  Pivnica  
37.  Černý, Gustav (diakon)  1995  2001  2007    4. 1. 2012  48  Plzeň 
38.  Zajíc, Josef    1955  1970  1980  31. 1. 2020  90  Litoměřice 
 
 
 

CHRONOLOGICKÝ SEZNAM ZESNULÝCH LAICKÝCH  
KAZATELŮ S ORDINACÍ NA DIAKONA 
 
Pořadí Jméno  Datum Datum Věk Pohřben 
     ordinace úmrtí 
 
1.  Kejval, Jaroslav   7. 6. 1959  10. 3. 1966  67  Sedlčany 
2.  Hruška, Emanuel   30. 9. 1962  3. 4. 1970  89  Praha 
3.  Skládal, Josef   21. 6. 1959  27. 11. 1972  73  Březí 
4.  Čížek, Josef    21. 6. 1959  31. 1. 1978  73  Valtice 
5.  Hadrbolec, Václav  9. 4. 1959  10. 2. 1979  89  Praha 
6.  Haslinger, Josef   24. 3. 1960  21. 9. 1985  83  Litoměřice 
7.  Burešová, Marta  7. 10. 1962  13. 12. 1985  82  Praha 
8.  Burda, Bohumil   29. 10. 1968  8. 1. 1997  89  Karlovy Vary 
9.  Procházka, Jaromír  29. 9. 1959  3. 1. 1999  76  Praha 
10.  Grund, Jiří    28. 6. 1981  8. 8. 1999  78  Znojmo 
11.  Voříšek, Dalimil   3. 2. 1986  26. 3. 2010  88  Č. Budějovice 
12.  Maláč, Vlastislav   9. 4. 1959 10. 5. 2023  101  Praha 
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CHRONOLOGICKÝ PŘEHLED ZASEDÁNÍ  
VÝROČNÍCH KONFERENCÍ 
 
 
A. Výroční schůze metodistické misie v Československu 
 
Pořadí, čas a místo zasedání  Předsedal  Sekretář 
 
1. 5. – 7. 1922 Praha 2  Biskup V. B. Beauchamp  J. P. Barták 
2. 29. 9. – 4. 10. 1923 Praha 2  Biskup V. B. Beauchamp  V. Vančura 
3. 23. – 9. 192 Vršovice  Biskup V. B. Beauchamp  V. Vančura 
4. 23. – 7. 9. 1925 Praha 2  Biskup V. B. Beauchamp  V. Vančura 
5. 8. – 9. 7. 1926 Praha 2  Biskup U. V. W. Darlington  V. Vančura 
 
 
B. Výroční konference v Československu 
 
Pořadí, čas a místo zasedání  Předsedal  Sekretář 
 
1. 6. – 8. 7. 1927 Plzeň  Biskup U. V. W. Darlington V. Vančura 
2. 27. – 29. 6. 1928 Praha 2  Biskup U. V. W. Darlington  V. Vančura 
3. 26. – 28. 6. 1929 Vršovice  Biskup U. V. W. Darlington  V. Vančura 
4. 2. – 4. 7. 1930 Praha 2  Biskup U. V. W. Darlington  V. Vančura 
5. 24. – 27. 6. 1931 Praha 2  Biskup U. V. W. Darlington  V. Vančura 
6. 22. – 25. 6. 1932 Vršovice  Biskup U. V. W. Darlington  V. Vančura 
7. 29. – 30. 6. 1933 Praha 2  Biskup U. V. W. Darlington V. Vančura 
8. 27. – 29. 6. 1934 Praha 2  Biskup A. J. Moore  V. Vančura 
9. 26. – 28. 6. 1935 Praha 2  Biskup A. J. Moore  V. Vančura 
10.  16. – 19. 7. 1936 Praha 2  Biskup A. J. Moore  V. Vančura 
11.  17. – 20. 6. 1937 Praha 2  Biskup A. J. Moore  V. Vančura 
12.  21. – 24. 7. 1938 Praha 2  Biskup A. J. Moore  V. Vančura 
13.  20. – 23. 7. 1939 Praha 2  Biskup A. J. Moore  V. Vančura 
14.  11. – 14. 9. 1941 Praha 2  Supt. J. P. Barták  V. Našinec 
15. 29. 10. – 1. 11. 1942 Praha 2 Supt. V. Vančura  V. Našinec 
16.  20. – 23. 6. 1946 Praha 2  Biskup P. N. Garber  V. Našinec 
17.  19. – 22. 6. 1947 Praha 2  Biskup P. N. Garber  V. Našinec 
18.  24. – 27. 6. 1948 Praha 2  Supt. V. Vančura  V. Našinec 
19.  24. – 27. 10. 1949 Praha 2  Supt. V. Vančura  V. Našinec 
20. 26. – 7. 10. 1955 Praha 2  Supt. V. Vančura  G. J. Maláč 
21. 3. – 5. 6. 1957 Praha 2  Supt. V. Vančura  V. A. Žák 
22. 7. 4. – 5. 6. 1959 Praha 2  Supt. V. Vančura  V. A. Žák 
23. 15. – 16. 11. 1960 Praha 2  Supt. V. Vančura  V. A. Žák 
24. 20. – 21. 1. 1962 Praha 2  Nám. supt. V. Huňatý  V. A. Žák 
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25. 5. – 6. 2. 1963  Praha 2  Supt. V. Huňatý  V. A. Žák 
26.  21. – 22. 1. 1964  Praha 2  Supt.V. Huňatý  V. A. Žák 
27.  23. – 25. 9. 1965  Praha 2  Supt. V. Huňatý  V. A. Žák 
28.  21. – 22. 2. 1967  Praha 2  Supt. V. Huňatý  M. Frankovský 
29.  27. – 28. 2. 1968  Praha 2  Farář M. Frankovský  V. A. Žák 
30.  28. 5. 1968  Praha 2  Farář M. Frankovský  V. A. Žák 
31.  21. – 22. 4. 1969  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. Svidenský 
32.  18. – 19. 5. 1970  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
33.  15. – 16. 3. 1971  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
34.  17. – 19. 3. 1972  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
35.  6. – 8. 4. 1973  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
36.  29. – 31. 3. 1974  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
37.  14. – 16. 3. 1975  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
38.  28. – 30. 5. 1976  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
39.  20. – 22. 5. 1977  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
40.  18. – 21. 5. 1978  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
41.  17. – 20. 5. 1979  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
42.  29. 5. – 1. 6. 1980  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
43.  25. – 28. 6. 1981  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
44.  20. – 23. 5. 1982  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
45.  12. – 15. 5. 1983  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
46.  7. – 10. 6. 1984  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
47.  30. 5. – 2. 6. 1985  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
48.  29. 5. – 1. 6. 1986  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
49.  11. – 14. 6. 1987  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
50.  9. – 12. 6. 1988  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
51.  8. – 11. 6. 1989  Praha 2  Supt. V. Schneeberger  V. A. Žák 
52.  24. – 27. 5. 1990  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. A. Žák 
53.  20. – 23. 6. 1991  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. A. Žák 
54.  2. – 5. 4. 1992  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
55.  19. 12. 1992  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
 
 
C. Výroční konference v České a Slovenské republice 
 
Pořadí, čas a místo zasedání  Předsedal  Sekretář 
 
56.  22. – 25. 4. 1993  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
57.  28. 4. – 1. 5. 1994  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
58.  20. – 23. 4. 1995  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
59.  1. – 5. 5. 1996  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
60.  30. 4. – 4. 5. 1997  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
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61.  30. 4. – 3. 5. 1998  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
62.  6. – 9. 5. 1999  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
63.  31. 3. – 2. 4. 2000  Praha 2  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
64.  6. – 8. 4. 2001  Plzeň 1  Biskup H. Bolleter  V. Lehocký 
65.  19. – 21. 4. 2002  Bratislava  Biskup H. Bolleter  R. Škaloud 
66.  17. – 18. 5. 2003  Plzeň 3  Biskup H. Bolleter  P. Kuchynka 
67.  17. – 20. 6. 2004  Praha 2  Biskup H. Bolleter P. Kuchynka 
68.  27. – 9. 5. 2005  Bratislava  Biskup H. Bolleter  M. Belková 
69.  25. – 28. 5. 2006  Plzeň 3  Biskup P. Streiff P. Kuchynka 
70.  10. – 13. 5. 2007  Praha 2  Biskup P. Streiff P. Kuchynka 
71.  23. – 25. 5. 2008  Bratislava  Biskup P. Streiff L. Procházková 
72.  29. – 31. 5. 2009  Praha  Biskup P. Streiff J. Křížová 
73.  28. – 30. 5. 2010  Sereď  Biskup P. Streiff L. Procházková 
74.  27. – 29. 5. 2011  Praha  Biskup P. Streiff  J. Křížová 
75.  11. – 13. 5. 2012  Michalovce  Biskup P. Streiff  M. Výbošťoková 
76.  31. – 2. 6. 2013  Praha  Biskup P. Streiff  J. Křížová 
77.  30. 5. – 1. 6. 2014  Praha  Biskup P. Streiff  J. Křížová 
78.  5. – 6. 6. 2015 Bratislava  Biskup P. Streiff  L. Procházková 
79.  3. – 5. 6. 2016  Praha  Biskup P. Streiff  J. Křížová 
80.  25. – 28. 5. 2017  Praha  Biskup P. Streiff  J. Křížová 
81.  25. – 27. 5. 2018  Bratislava  Biskup P. Streiff L. Procházková 
82.  17. – 19. 5. 2019  Praha  Biskup P. Streiff  J. Křížová 
83.  5. 11. 2021  Praha  Biskup P. Streiff  J. Křížová 
84.  20. – 22. 5. 2022  Bratislava  Biskup P. Streiff L. Procházková 
 
 
D. Výroční konference v České republice 
 
85. 12. – 15. 5. 2023  Praha Biskup P. Streiff  J. Křížová 
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SCHEMATISMUS FARNOSTÍ 
 

Pořadí     Farnost    Jméno    Na farnosti od 

 

 Superintendentka   Procházková, Ivana  1. 1. 2021 

 

1.  Jihlava (Znojmo)   Ctirad, Hrubý   1. 8. 2022 

  Brno   Chlupáček, David  1. 8. 2023 

2.  Litoměřice    Jandovský, Filip   1. 7. 2017 

3.  Mikulov (Valtice)   Procházka, Pavel   1. 8. 2022 

4.  Plzeň 1 – Lochotín Kuchynka, Pavel   1. 3. 2016 

  (Horšovský Týn) 

5.  Plzeň 3 – Husova   Vaďura, Petr   1. 1. 2022 

6.  Praha 2 – Nové Město  Křížová, Jana   16. 6. 2017 

7.  Praha 2 – Agapé    Shults, Lev    27. 5. 2018 

8.  Praha 9 – H. Počernice  Procházka Petr   1. 8. 2022 

9.  Praha 10 – Strašnice Mrázek, Milan    1. 1. 2021 

10.  Praha 10 – ESUMC Sims, Nicole   1. 8. 2022 

11.  Protivín (Týn n. Vlt.)  Novák, Richard   1. 6. 2018 

  Vimperk   Neužil, Zdeněk   25. 5. 2018 

12.  Slaný    Gärtner, Filip   1. 1. 2023 

13.  Tachov    Daněčková, Jana   1. 1. 2022 

14.  Třeboň     Kunstová, Mária   1. 7. 2020 
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PROGRAM   85. VÝROČNÍ KONFERENCE ECM  
Pátek 12. 5. 2023 
 
Pátek 12. 5. 2023 
 
10:00  Komise pro ordinované služby 
13:30  Otevřena registrace a občerstvení  
15:00  Úvodní bohoslužba s Večeří Páně  
16:00  Zahájení plenárního zasedání  
18:00  Večeře  
19:00  Zasedání duchovenských členů  
  Zasedání laických členů 
 
 
Sobota 13. 5. 2023 
 
9:00   Ranní modlitba  
9:30  Plenární zasedání 
12:00  Polední modlitba 
12:30  Oběd  
13:30  Pozdravy hostů konference, gratulace k výročím 
  Plenární zasedání 
17:30  Večerní modlitba 
18:00  Večeře  
 
 
Neděle 14. 5. 2023 
Neděle 14. 5. 2023 
10:00  Slavnostní bohoslužba s Večeří Páně 
15:00  Setkání duchovních s biskupem Stefanem Zürcherem 
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ZÁPIS JEDNÁNÍ 
 
 
Pátek 12. 5. 2023 

Zkratky: 
ECM Evangelická církev metodistická 
RO Rada oblasti 
VK výroční konference 
CK  centrální konference 
GK generální konference 
 
Úvodní bohoslužba s Večeří Páně se konala ve velké modlitebně. Předsedala jí 
superintendentka Ivana Procházková, kázal biskup Patrick Streiff na text 
Ef 4,15-16.  
Biskup Patrick Streiff přivítal přítomné a zahájil pracovní jednání konference. 
Pavel Wittner navrhl schválit hlasovací právo pro Martinu Chlupáčkovou a Víta 
Pavelka, protože jsou členové RO. Po vysvětlení byl návrh zamítnut. 
 
1.1 — Zpráva superintendentky 
Zprávu podala Ivana Procházková. 
Oznámila, že kabinet biskupa rozhodl: 
Farnost Brno se stane sborem Brno ve farnosti Jihlava; změna nastane 
uprostřed léta.  
Sbor Jablonné ve farnosti Litoměřice bude uzavřen. O dalším využití budovy 
se bude jednat. 
Zpráva byla přijata. 
 
1.2 — Zpráva Diakonie ECM, podpora diakonických projektů,  
           projekt Pomáháme Ukrajině 
Ředitel Diakonie Karel Nyerges nebyl přítomen; zprávu za Diakonii podá Radě 
oblasti. 
Členové VK zhlédli video, ve kterém Peter Húšť představil sebe a své projekty 
na Ukrajině podporované ECM a poděkoval za dlouhodobou spolupráci. 
V dalším videu se představil Vít Samek a poděkoval za podporu ECM pro 
dobrovolnic-kou nemocnici na západě Ukrajiny a pro podobné projekty. Obě 
videa jsou k dispozici ve farnostech, je to poděkování všem, kdo přispívají do 
fondu Pomáháme Ukrajině.  
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Superintendentka Ivana Procházková ocenila Karla Nyergese za to, že použil 
své zkušenosti z vedení Diakonie pro odbornou pomoc uprchlíkům, zejména 
hned po začátku války. Poděkovala sborům za příspěvky do fondu Pomáháme 
Ukrajině a za péči o uprchlíky. Vyzdvihla zejména nasazení sboru Agapé, ve 
kterém se scházejí ukrajinsky a rusky mluvící členové a mají příbuzné a přátele 
na Ukrajině. Upozornila na to, že mnoho peněz jsme dostali a dostáváme ze 
zahraničí přes biskupskou kancelář.  
Biskup Patrick Streiff: Děkuji za vaši účast na pomoci Ukrajině, zvláště Lvu 
Shultsovi a jeho sboru. Jsme překvapeni, jak velkou pomoc pro Ukrajinu 
dostáváme – ze Švýcarska, Německa, Británie, USA. Metodistická církev 
zareagovala úžasně rychle a štědře. 
 
1.3 — Zpráva statistika 
Zprávu podal Filip Jandovský. 
Zpráva byla přijata. 
 
Následovalo oddělené zasedání duchovenských členů a laických členů VK.  
 
 
Sobota 13. 5. 2023 
 
Pracovní jednání bylo zahájeno modlitební chvílí. 
 
2.1 — Zpráva ze zasedání duchovenských členů 
Zprávu podala zapisovatelka Jana Křížová. 
Zpráva byla vzata na vědomí. 
 
2.2 — Zpráva ze zasedání laických členů 
Zprávu podal konferenční vedoucí laiků Petr Konopík. 
Zpráva byla vzata na vědomí. 
 
3.1 – 3.15 — Zprávy farností  
Zprávy podali zástupci farností a odpověděli na otázky. V rozhovoru se dotkli 
zkušeností s online aktivitami, které se rozvinuly při omezeních v době covidu. 
Biskup Patrick Streiff poděkoval za zprávy a za fotografie, které je doprovázely.  
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Pozdrav hosta 
Host z východoněmecké výroční konference Gerold Hinke pozdravil konferenci 
a vyřídil pozdravy biskupa Haralda Rückerta a superintendentů. 
 
7.1 — Shrnující zpráva z jednání OK dne 22. dubna 2023 
Superintendentka Ivana Procházková podala zprávu ústně. 
 
6.1 — Zpráva za Institut vzdělávání 
Zprávu podal Pavel Procházka. 
Zopakoval, že slovenská oblast se rozhodla ukončit činnost Institutu, ale jeho 
registraci (na Slovensku) může zrušit jen VK. Přitom ještě běží projekt finan-
covaný z Institutu vzdělávání. 
Návrh:  
Zrušení Institutu vzdělávání registrovaného na Slovensku  k 31. 12. 2023 a 
rozdělení zbývajících prostředků v poměru 3:1 mezi ČR a SR. 
Návrh byl přijat jednomyslně. 
Zprávu za českou oblast podala Ivana Procházková. 
 
6.3 — Zpráva Komise pro Řád církve  
Zprávu podal Petr Procházka. 
Diskuse: 
Josef Thál: Podle Řádu zatím členové RO nemohou hlasovat na VK. Bude se to 
pravidlo měnit? 
Patrick Streiff: VK o tom může rozhodnout na návrh Komise. Doporučuji, aby 
se tím zabývala RO a Komise pro Řád pro příští rok. 
Josef Červeňák: V Řádu jsou články o Oblastní konferenci  (656, 657, 658, 666, 
690), tím se řídíme. VK je teď sice bez slovenské oblasti, ale nemůžeme VK 
prohlásit za nástupce OK a zrušit českou OK, ta je státem registrovaná.  
 
4.1 — Dopis biskupů Patricka Streiffa a Stefana Zürchera 
Dopis je reakcí na dokument Obnovený osobní závazek, viz příloha 1.1.2 
v Protokolu OK 2023. 
Biskupové a členové konference si vzájemně vysvětlovali, jak rozumějí 
důsledkům rozhodnutí GK a CK. 
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5.1 — Petice Výroční konference | hlasování 
Proběhl rozhovor k jednotlivým částem návrhu. 
Biskup se ohradil proti výroku, že metodistická církev v Československu 
fungovala jako nezávislá na CK. Bývalí superintendenti Josef Červeňák a Pavel 
Procházka vysvětlili, že z hlediska komunistického režimu to tak bylo. 
Biskup podrobně vysvětlil, o čem je článek 572 Řádu a postup, jak se uplatňuje. 
Ocenil při diskusi snahu o vzájemnou úctu.  
Před hlasováním o petici zdůraznil, že z jeho hlediska není nutné odcházet 
z UMC. I nový biskup bude respektovat Obnovený závazek. 
Volba dvou skrutátorů: Ctirad Hrubý za kazatele, Tomáš Kostka za laiky. 
Hlas ANO znamená odchod z UMC, hlas NE znamená zůstat.  
Výsledky: ANO: 24, NE: 9, prázdný lístek: 3 
Biskup: Odhlasovali jste oddělení; vaše žádost bude postoupena CK. 
 
6.2 — Zpráva Nominačního výboru  
Zprávu podala Jana Křížová. 
Biskup Patrick Streiff upřesnil: VK může jen zvolit dalšího náhradníka. Ten, 
koho zvolíte teď, bude v seznamu laických delegeátů a náhradníků na posledním 
místě. Ten z laických delegátů a náhradníků, kdo bude moci, přijede na exekuti-
vu a ta jej přijme jako člena. 
Návrh:  
Martina Chlupáčková bude náhradníkem laického delegáta na CK a GK. 
Návrh byl přijat jednomyslně. 
 
Biskup Patrick Streiff předal zodpovědnost za VK biskupu Stefanu Zürcherovi. 
Osobní sdílení obou biskupů. 
 
Příští Výroční konference se bude konat 24. - 26. 5. 2024.  
 
Nedělní bohoslužba s Večeří Páně na závěr výroční konference obsahovala 
rozloučení s biskupem Patrickem Streiffem a uvítání nového biskupa Stefana 
Zürchera. Kázal biskup Stefan Zürcher na text Mt 14:28-33. 
 

Zapsala Libuše Hajčiarová, zkrátila Jana Křížová   
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SOUPIS USNESENÍ VÝROČNÍ KONFERENCE 
 

1) Usnesení týkající se další činnosti církve:  
 viz 5.1 schválení petice o směřování ECM 

2) Usnesení týkající se jenom této konference:  
 viz 6.1 zrušení Institutu vzdělávání registrovaného na Slovensku 

3) Usnesení schvalující zprávy a návrhy:  
 viz Zápis jednání 

 

PŘEHLED OTÁZEK A ODPOVĚDÍ JEDNACÍHO ŘÁDU 
 

I. Otázky organizační a všeobecné  

1. Kdo jsou členy Výroční konference:  

Odp.: viz seznam na str. 6 a 7. 

2. Kdo je zvolen:  

a) sekretářem/sekretářkou Výroční konference?  

Odp.: Jana Křížová  

b) 1. asistentem/asistentkou sekretáře Výroční konference?  

Odp.: Libuše Hajčiarová  

c) statistikem Výroční konference?  

 Odp.: Filip Jandovský  

3. Kdo je superintendentem na příští rok?  

Odp.: Ivana Procházková  

5. Jaká je zpráva superintendenta o stavu církve?  

Odp.: viz příloha č. 1.1 

6. Jaké jsou zprávy o práci v České oblasti?  

Odp.: viz Protokol 44. oblastní konference  
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7.  a) Jaká je zpráva o hospodaření Výroční konference?  

 Odp.: viz Protokol 44. oblastní konference 

 b) Jaké jsou zprávy statistika Výroční konference?  

 Odp.: viz příloha č. 1.3  

8. Jaké jsou zprávy, doporučení a plány konferenčních výborů a komisí?  

Odp.: viz Protokol  

9. Kdo jsou zvoleni za delegáta a náhradníky na Generální konferenci?  

Odp.: Petr Procházka a Lenka Procházková,  
 náhradníci Jana Křížová a Miluše Šálková 

10. Kdo jsou zvoleni za delegáty a náhradníky na Centrální konferenci?  

Odp.: Petr Procházka, Jana Křížová, Jana Daněčková, Pavel Procházka,  
 Lenka Procházková, Vladislava Taubenhanselová, Josef Havíř,  
 Miluše Šálková, Martin Lang, Martina Chlupáčková 

 viz příloha č. 5.2 Protokolu 82. VK v roce 2019 a příloha 6.2 zde. 

11. Kdo jsou zvoleni za členy Vyšetřovacího a Kárného výboru?  

Odp.: viz seznam na str. 4.  

12. Jaká je zpráva Nominačního výboru?  

Odp.: viz příloha č. 6.2  

13. Které farnosti byly:  

a) zřízeny Odp.: žádné  

b) sloučeny Odp.: žádné  

c) přemístěny Odp.: žádné  

d) zrušeny Odp.: farnost Brno a sbor Jablonné ve farnosti Litoměřice 

e) jaké nastaly změny v jejich obvodech?  

Odp.: sbor Brno je nově zařazen pod farnost Jihlava 

 



VK ECM 2023  —  23 
 

II. Personální otázky  

14. Jsou všichni duchovenští členové konference bezúhonní ve svém životě  
i v úřední funkci?  

Odp.: ano  

15. Kdo je přijat z jiných církví do řad konferenčních kazatelů?  

Odp.: nikdo  

16. Kdo jsou nově přijati za členy Výroční konference na zkoušku?  

Odp.: Filip Gärtner  

17. Kdo z kazatelů setrvává ve vztahu na zkoušku?  

Odp.: David Chlupáček a Mária Kunstová  

18. Kteří kazatelé byli vyřazeni ze zkušebního vztahu?  

Odp.: nikdo  

19. Kdo z kazatelů byl přijat do plnoprávného spojení?  

Odp.: nikdo  

20. Kdo byl zvolen za diakona:  

a) z členů Výroční konference na zkoušku? Odp.: nikdo  

21. Kdo byl ordinován na diakona:  

a) z členů Výroční konference na zkoušku? Odp.: nikdo  

22. Kdo byl zvolen za staršího:  

a) z plnoprávných členů Výroční konference?  

Odp.: nikdo  

23. Kteří kazatelé, přijatí z jiných církví, byli uznáni na základě svých 
ordinačních listin:  

a) za ordinované diakony?  

b) za ordinované starší?  

Odp.: nikdo  
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24. Kdo byl znovu přijat:  

a) jako diakon?  

b) jako starší?  

Odp.: nikdo  

25. Kdo z kazatelů či farářů byl reaktivován? Odp.: nikdo  

26. Kteří duchovenští členové Výroční konference během roku zemřeli?  

Odp.: nikdo  

27. Kteří duchovenští členové Výroční konference odešli během roku na 
odpočinek?  

Odp.: Pavel Hradský 

28. Kterým kazatelům nebo farářům skončilo plnoprávné konferenční 
členství:  

a) dobrovolným odchodem?  

Odp.: nikdo  

b) kázeňským opatřením?  

Odp.: nikdo  

c) vystoupením z církve?  

Odp.: nikdo 

  



VK ECM 2023  —  25 
 

LISTINA SLUŽEBNÍCH PŘIDĚLENÍ NA ROK 2023 
 
  
Superintendent  Ivana Procházková, farářka (4) 
 
 Farnost   Jméno (počet roků na místě) 
 
1.  Jihlava    Ctirad Hrubý, farář (2) 
  Znojmo 
  Brno do 31 7. 2023  Pavel Procházka, farář – administrace 
            od 1. 8. 2023  David Chlupáček, diakon na zkoušku (1) 
     Supervize Ctirad Hrubý, farář 
2.  Litoměřice    Filip Jandovský, lokální kazatel (7) 
3.  Mikulov    Pavel Procházka, farář (2) 
4.  Plzeň l – Lochotín  Pavel Kuchynka, farář (8)  
  Horšovský Týn   
5.  Plzeň 3 – Husova   Petr Vaďura, farář (3) 
6.  Praha 2    Jana Křížová, farářka (7) 
7.  Praha 2, Agapé   Lev Shults, farář (7) 
8.  Praha 9 – Horní Počernice  Petr Procházka, farář (2) 
9.  Praha 10 – Strašnice  Milan Mrázek, lokální kazatel (4) 
10.  Praha 10 – ESUMC  Nicole Sims, farářka (2) 
11.  Protivín    Richard Novák, farář (7) 
  Týn nad Vltavou 
  Vimperk   Zdeněk Neužil, lokální kazatel (4) 
12.  Slaný    Filip Gärtner, diakon na zkoušku (2) 
13.  Tachov    Jana Daněčková, farářka (3) 
14.  Třeboň    Mária Kunstová, kazatelka na zkoušku (4) 
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Zvláštní služební přidělení 
 
Institut vzdělávání  ředitelka Ivana Procházková, farářka 
    zástupce ředitelky Pavel Procházka, farář 
    učitel misiologie Kirk Sims, farář (2) 
Seminář    kaplan Milan Mrázek, lokální kazatel 
Nemocnice Motol  kaplan Filip Gärtner, diakon na zkoušku (4) 
Diakonie Jihlava  ředitel David Chlupáček, diakon na zkoušku (4) 
Věznice Litoměřice  kaplan Zdeněk Brož, lokální kazatel (7) 
Příprava projektu revitalizace areálu v Praze 9 – Horní Počernice      
    Petr Procházka, farář (2) 
 
 
 
Praha, 14. 5. 2023      Biskup Stefan Zürcher 
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PŘÍLOHY 
 
1.1 — Zpráva superintendentky 
 
Standardně jsem navštěvovala sbory, kázala, vedla farní konference, sborové 
schůze, připravovala služební přidělení, účastnila se jednání některých star-
šovstev a výborů pro spolupráci mezi kazatelem a farností. Vedla jsem jednání 
pracovních skupin a komisí nebo jsem se jich účastnila. Měla jsem desítky 
pracovních, pastoračních a osobních rozhovorů, mnohé i online nebo tele-
fonicky. Vedla jsem jednání Rady oblasti, dohlížela na plnění všech jejích 
rozhodnutí.  
V uplynulém konferenčním období proběhla čtyři online nebo korespondenční 
jednání a devět prezenčních jednání Rady oblasti. V rámci Studijního týdne 
ECM ve Vranově u Brna se sešly Rady oblasti ECM v ČR a SR spolu s našimi 
duchovními. Na konci března letošního roku se zúčastnili jednání Rady oblasti 
bratři biskupové Patrick Streiff a Stefan Zürcher. Děkuji všem členům rady, 
všem tajemníkům a dalším spolupracovníkům, zaměstnancům kanceláře Rady 
oblasti a Správy budov (zejména Martinu Kuklovi, Martinu Mizurovi a Daniele 
Daněčkové, mým nejbližším spolupracovníkům) i dobrovolníkům ve výborech  
a komisích, i mimo ně. Po celý rok jsme pracovali s velkým nasazením. Vážím 
si vaší obětavosti, věrnosti, pracovitosti, trpělivosti, a také humoru, který nám 
zejména v těžkých chvílích pomáhal získat nadhled a překonávat případné 
frustrace a únavu. 
Pravidelně jsem se účastnila setkávání a práce tzv. jižního kabinetu (Cabinet 
South) s bratrem biskupem. Jednání se konají každý měsíc, některá probíhají 
online, prezenční se v posledním roce konala v maďarské Budapešti. Účastnila 
jsem se rovněž pracovních setkání Výkonného výboru naší centrální konference 
(Executive Committee), setkání superintendentů, pravidelných setkání tzv. 
Kulatého stolu při naší centrální konferenci. Jako nehlasující člen jsem se také 
účastnila mimořádné centrální konference v listopadu 2022 v Basileji. 
Standardně jsem zastupovala ECM v ČR v jednání se státem, státními 
institucemi, bankami, podepisovala právní dokumenty a smlouvy. 
 
Služba církve, sbory, společenství laiků i duchovních 
Děkuji kolegům a kolegyním duchovním za jejich službu na sborech i za jejich 
podíl na celocírkevní službě. Také jejich rodinám, manželkám, manželům, 
dětem, kteří nesou službu církve spolu s nimi. Kazatelé se setkávali na pra-
videlných schůzích. Na setkání kazatelů se vzájemně informujeme o situaci na 
našich farnostech, ve střediscích, společně se modlíme. Schůze kazatelů jsme 
v průběhu konferenčního roku využívali také k hledání konsenzu v otázkách, 
které dělí světovou ECM. Ať už z mé iniciativy, nebo na vyžádání, proběhlo 
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v tomto smyslu v uplynulém konferenčním období mnoho jednání, pracovních 
setkání i osobních rozhovorů. Jejich výsledky prověří čas. V tuto chvíli jedním 
z nich je Obnovený osobní závazek a prohlášení duchovních ECM v ČR, ke 
kterému se připojili všichni naši duchovní pod služebním přidělením. 
V Obnoveném závazku a prohlášení duchovních jde sice o křehkou jednotu, ale 
lze ji upevňovat a stavět na ní. Jde navíc o jednotu v otázkách, které světovou 
ECM dělí. K tomu je třeba dodat, že nejde o definici kompromisu kdesi na 
pravém středu, ale o osobní závazek těch, kteří přijali službu vedení v církvi. 
Pokračovala setkávání v „krajích“, i když vzhledem k intenzitě celocírkevních 
setkání bylo v uplynulém konferenčním období těchto setkání výrazně méně. 
Jsou příležitostí k hlubšímu osobnímu sdílení duchovních (případně dalších 
nejbližších spolupracovníků), příležitostí k modlitbám, navázání, nebo prohlou-
bení spolupráce mezi sbory v regionu. Po covidové pauze se v prosinci loňského 
roku konalo předvánoční setkání zaměstnanců a v létě se budou opět konat 
kurzy na Poušti. 
Celý rok, každé úterý a pátek, pokračovala pravidelná modlitební online setkání. 
Společné modlitby za církev nás nejen podpírají, ale i budují společenství. 
V září proběhl Studijní týden ve Vranově a na přelomu ledna a února 2023 
rekolekce v klášteře Bosých karmelitánů ve Slaném. (Podrobněji viz zpráva 
k VK 2023 za Institut vzdělávání). 
 
Změny od minulé Výroční konference 
V létě se ujala duchovenské služby v ESUMC farářka Nicole H. Sims. Její 
manžel farář Kirk S. Sims působí jako konzultant a teologický pedagog GBGM 
(General Board of Global Ministries) přes hranice naší Výroční konference, ale 
se sídlem v Praze, v Institutu vzdělávání ECM v ČR. 
Služby v Mikulově a Valticích se ujal bratr farář Pavel Procházka, který byl ve 
farnosti velmi dobře přijat. Zároveň celý rok administroval farnost Brno. Po 
úpravách farářského bytu se bratr farář Ctirad Hrubý s rodinou přestěhoval do 
Jihlavy a přijal zodpovědnost za farnost (včetně sboru Znojmo). Ve farnosti 
Slaný nastoupil na poloviční úvazek bratr kazatel Filip Gärtner. Proměnou ve 
dva malé byty prošel farářský byt v prvním patře sborové budovy. Pro VK 2023 
chystáme ještě změny ve farnosti Brno. (Doplněno bude ústně po jednání 
Kabinetu biskupa). Aktuálně se věnuji intenzivněji podpoře služby ve farnosti 
Litoměřice a Plzeň 3 Husova (Maranatha). 
 
Diakonie a kaplanská služba 
Samostatnou zprávu za Diakonii ECM podává tajemník RO pro sociální práci 
Karel Nyerges. Službu jednotlivých SKP (středisek křesťanské pomoci) mapují 



VK ECM 2023  —  29 
 

zprávy k příslušným farním konferencím. Děkuji za spolupráci Radě diakonie, 
všem ředitelům, zaměstnancům, dobrovolníkům a spolupracovníkům. 
Kaplanskou službu nesou bratr Zdeněk Brož ve vazební věznici v Litoměřicích, 
Filip Gärtner v Nemocnici Motol a Milan Mrázek slouží v Metodistickém 
semináři ve Vršovicích. K ordinované diakonské službě směřuje ředitel SKP 
Naděje pro život a Azylového domu pro muže David Chlupáček. Děkujeme 
všem členům správních a dozorčích rad, kteří dobrovolnicky podporují práci 
našich SKP. 
V konferenčním roce, který je za námi, se mnozí jednotlivci a takřka všechny 
sbory podle svých možností a dle potřeby v místě svého působení podíleli a 
podílejí na pomoci Ukrajině a lidem prchajícím z oblastí zasažených válkou. 
V této pomoci jsme od samého začátku stáli společně jako sbory a střediska 
s vedením naší Diakonie. Zrodila se spolupráce s Vítem Samkem, Jaroslavem 
Špačkem, Petrem Húštěm (podrobněji viz zpráva Diakonie ECM). Jsme vděční 
za podporu ze zahraničí (zejména z biskupské kanceláře, z UMCOR, z part-
nerských sborů i od jednotlivců z USA i Evropy) i od státu. Pomoc Ukrajině  
a uprchlíkům se v průběhu roku proměňovala, nyní jsme ve fázi spíše větších 
projektů, ale každá pomoc měla a má svou nezastupitelnou cenu. 
 
Finanční a majetkové záležitosti církve. 
Rada oblasti (kancelář RO, ekonomické oddělení) ve spolupráci se Správou 
budov a Komisí pro finance a církevní majetek (KFCM) na svých schůzích 
pravidelně projednávala všechny záležitosti týkající se hospodaření církve, 
kanceláře Rady oblasti, Institutu vzdělávání, Diakonie ECM i Správy budov. 
Zabývali jsme se žádostmi o finanční podporu farností, sborů, středisek 
křesťanské pomoci i jednotlivců. Finanční a majetkové záležitosti v uplynulém 
konferenčním období projednala Oblastní konference, která se konala 22. dubna 
v Praze. Daří se nám naplňovat Strategii ECM 2013–2030 a dokážeme z vlast-
ních zdrojů dofinancovávat snižující se státní příspěvek na provoz církve.  
Na Oblastní konferenci 2023 jsme mluvili o těchto záležitostech podrobně  
a naplá-novali v této souvislosti další kroky. 
 
Ekumena 
Duchovní se v místech svého působení účastní setkávání místní ekumeny, 
ekumenických bohoslužeb, modliteb, konferencí, spolupracují na řadě projektů 
diakonických aj. Děkuji vám. Já jsem jako představitelka církve členem Řídí-
cího výboru Ekumenické rady církví (dále ERC). Pracovních povinností v ERC 
mi přibylo na podzim r. 2021, kdy jsem byla zvolena první místopředsedkyní 
ERC. Také Řídící výbor ERC má svoji agendu, které je třeba se věnovat. 
Účastnila jsem se většiny společných zasedání, ekumenických bohoslužeb, 
modlitebních setkání (Alianční týden modliteb, Týden modliteb za jednotu 
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křesťanů, Červená středa aj.). 22. listopadu 2022 jsme jako ECM v ČR hostili 
Valné shromáždění ERC (Praha, Ječná 19). V prosinci loňského roku se usku-
tečnilo setkání Předsednictva ERC s představiteli Komise biskupských kon-
ferencí Evropské unie (COMECE) a Konference evropských církví (CEC), 
následně pak setkání s panem premiérem Fialou. Také ekumenická bohoslužba 
v Týdnu modliteb za jednotu křesťanů se konala u nás (Praha, Ječná 19). 
Účastnili se jí mimořádně všichni biskupové ŘKC, včetně bratra arcibiskupa,  
a většina představitelů nekatolických církví v ČR. Po bohoslužbě následovalo 
neformální setkání s občerstvením. Všechna tato setkání přispívají k dobrým 
ekumenickým vztahům, připravují půdu pro spolupráci mezi státem, státními 
orgány, organizacemi a církvemi, mezi jednotlivými církvemi na konkrétních 
projektech, v oblasti diakonie, nebo také v obcích a regionech, s našimi místními 
sbory a středisky. Při ERC vedu Pracovní skupinu pro prevenci a řešení zneuží-
vání v církvi, do které se z naší církve zapojili rovněž farář Milan Mrázek  
a psycholog a terapeut Roman Čepelák. Dvakrát jsem přijala pozvání do 
televize, již osmý rok pravidelně připravuji čtvrtletní krátká duchovní zamyšlení 
do rádia. 
 
Závěr 
Jsem vděčná za všechny spolupracovníky, kolegy duchovní, laiky, zaměstnance 
i dobrovolníky. Vážím si vaší obětavosti, všeho dobrého, čím přispíváte ke spo-
lečnému životu a službě církve. 
Děkuji bratru biskupovi a biskupské kanceláři. Bratru biskupovi Patricku 
Streiffovi za jeho vedení a podporu a za cenné rady, kdykoli jsem si o ně řekla. 
Velmi cenná je pomoc a podpora biskupské kanceláře (Urse Schweizera a André 
Töngiho) zejména v pomoci směřující na Ukrajinu a uprchlíkům z Ukrajiny 
prostřednictvím české církve a jejích partnerů a přátel. Důležitým článkem 
v tomto řetězci je služba misijní koordinátorky sestry farářky Jany Křížové. 
S modlitbou a v očekávání vstupuji do spolupráce s naším novým biskupem 
Stefanem Zürcherem. 
Po dvou a půl roce v roli superintendentky musím říci, že jsou oblasti služby, 
které mě těší, obohacují, jsou pro mne výzvou učit se, překračovat hranice. 
Novým způsobem okouším Boží vedení, Boží milost, ale i moc a sílu Jeho 
svrchovaných záměrů a cest. Velmi si vážím toho, když se daří otevřená  
a upřímná komunikace. V tomto modu se nám s Boží pomocí mnohdy dařilo 
nacházet řešení i ve složitostech a těžkostech, které samozřejmě vznikají. Děkuji 
za vaše přímluvné modlitby, ať už jednotlivců, v některých rodinách, i na 
sborech. 

Ivana Procházková 
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1.3 — Zpráva statistika 
 
V níže uvedeném komentáři, ostatně jako každý rok, se omezuji jen na suché 
vysvětlení některých statistických dat. Nutno hned na úvod říci, že loňský rok 
byl konečně neovlivněn pandemií, lockdownem a dalšími nařízeními, která 
v uplynulých zasáhla naše scházení. Otázkou je, jaký vliv to má na loňskou 
statistiku. 
Členství: Je jistě na místě se ptát, jak předchozí pandemické roky ovlivnily 
členství či „docházku“ našich členů na bohoslužby a další aktivity. Tabulka 
vypovídá, že loňská čísla se nijak nevymykají dlouhodobým trendům a bohužel 
v globálu počet vyznávajících členů klesl (hodně ovlivněno sborem v Ječné, kde 
byla provedena pečlivá revize matriky). Na druhou stranu nás může těšit  
a naplňovat nadějí loňský zvýšený počet přátel (nebo „přípravných členů“). 
Služba: Po pandemii a omezení přišla potřeba pomoci uprchlíkům z Ukrajiny. 
Sbory na situaci reagovaly aktivně a hledaly možnosti pomoci. Co se týče 
pravidelného „vnitřního života“ jednotlivých farností, sborů, stanic ale i služby 
navenek (evangelizační, kontaktní a misijní služby) jsou služby poskytovány 
v podobném rozsahu a pestrosti jako v minulých letech. Bohužel na některých 
farnostech stále chybí služba dětem, dorostu, mládeži (o tom více čteme ve 
zprávách výborů). 
Ze zaslaných přehledů o činnosti je nadále patrná touha po naší otevřenosti, 
misijní chuť zasáhnout okolí a snaha o kontaktní aktivity i třeba formou 
kulturních, charitativních setkání. Dokladem toho je právě zmíněný vysoký 
počet tzv. „přátel“ jednotlivých farností, což je pozitivní trend a nadějný 
ukazatel, který se může přetavit do růstu členské základny a zakotvení daných 
osob. Ekumenická spolupráce nadále aktivně probíhá na většině farností, byť 
třeba jen formou jedné či dvou společných bohoslužeb či setkání ročně. 
Tabulka přehledu financí: Z dodaných přehledů příjmů a výdajů je evidentní, 
že takřka všechny (až na pár výjimek) farnosti a sbory pracují s vyrovnanými až 
přebytkovými rozpočty. To je povzbuzující zejména s ohledem na ekonomickou 
situaci kolem nás, míru solidarity a všeobecný dluhový trend. Tím, jak se v naší 
oblasti blíží úplná finanční odluka od státu, tak výdaje jednotlivých farností 
(zejména ty personální) pravidelně narůstají. U některých farností je příjmová 
stránka ovlivněna i příspěvky státu či dary na ubytované uprchlíky. 
Závěrem: Děkuji všem kolegyním a kolegům za odevzdané přehledy s potřeb-
nými údaji, ze kterých jsem mohl vytvořit přehledové tabulky. 

Filip Jandovský 
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Bohoslužby  2022 
 
 
 

  Nedělní  Zvláštní  Biblické  Modlitební   

Sbor Sváteční  Ekumenické           

  počet účast počet účast počet účast počet účast   

Brno 54 8 1 27 26 2 0 0   

Jihlava 53 65 1 11 36 6 50 5   

Znojmo 23 11 0 0 0 0 0 0   

Litoměřice 55 25 3 22 40 7 4 8   

Mikulov 53 43 3 200 18 20 12 8   

Valtice 48 27 0 0 0 0 0 0   

Plzeň 1 - Lochotín 53 55 1 30 244 7 59 4   

Horšovský Týn 17 8 0 0 14 7 0 0   

Plzeň 3 - Husova 63 54 2 55 50 14 48 5   

Praha 2 52 35 6 20 48 10 48 5   

Praha - Agapé 52 40 4 100 40 20 60 12   

Praha 9 - Horní Počernice 56 25 2 69 0 0 95 5   

Praha 10 - Strašnice 56 16(30) 0 0 23 4+2 23 4+2   

Praha 10 - ESUMC 52 19 1/1 6 1 4 0 0   

Protivín 61 19 0 0 42 5 23 4   

Týn nad Vltavou 41 6 14 16 0 0 23 6   

Slaný 52 16 1 28 41 5 0 0   

Tachov 54 22 1 20 6 15 10 3   

Třeboň 56 22 1/1 40 34 5 35 3   

Vimperk 46 19 0 0 40 3 45 3   

CELKEM 997 519 39 644 703 130 535 71   
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Svátosti a služebnosti  2022 
 
 
 

    Večeře Páně Křest Obnova Sňatky Pohřby 

  Sbor sbor jinde neml. dosp. kř. slibu     

    počet  počet počet počet počet počet počet 

  Brno 14 0 0 0 0 0 0 

  Jihlava 12 0 0 0 0 0 0 

  Znojmo 11 0 1 0 0 0 0 

  Litoměřice 14 5 0 2 0 2 0 

  Mikulov 38 13 0 0 2 0 1 

  Valtice 0 0 0 0 0 0 0 

  Plzeň 1 - Lochotín 13 6 0 7 0 2 0 

  Horšovský Týn 13 0 0 0 0 0 0 

  Plzeň 3 - Husova 21 4 0 1 0 0 1 

  Praha 2 60 5 0 0 0 1 0 

  Praha - Agapé 14 5 0 0 0 0 0 

  Praha 9 - Horní Počernice 16 0 0 2 1 0 0 

  Praha 10 - Strašnice 18 0 1 0 0 0 1 

  Praha 10 - ESUMC 12 0 3 0 0 0 0 

  Protivín 14 6 0 0 0 3 0 

  Týn nad Vltavou 14 0 0 0 0 0 0 

  Slaný 11 0 1 0 0 0 0 

  Tachov 16 0 0 1 0 0 1 

  Třeboň 12 12 0 0 0 1 1 

  Vimperk 11 0 0 0 0 0 0 

  CELKEM 334 56 6 13 3 9 5 
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2.1 — Zpráva ze zasedání duchovenských členů 
 
Všichni kazatelé splnili požadavky celoživotního vzdělávání duchovních. 
 
A) Kandidáti, kazatelé 
1. Bratr Mgr. David Chlupáček je ve vztahu na zkoušku se směřováním na 
ordinovaného diakona. Dostal doporučení farní konference. Superintendentka 
doporučuje ponechat jej ve vztahu na zkoušku. 
Komise také doporučila a zasedání duchovních schválilo. 
2. Sestra Mgr. Mária Kunstová je ve vztahu na zkoušku se směřováním na 
ordinovaného staršího. Dostala doporučení farní konference. Superintendentka 
doporučuje ponechat ji ve vztahu na zkoušku. 
Komise také doporučila a zasedání duchovních schválilo. 
3. Bratr Mgr. Filip Gärtner slouží jako nemocniční kaplan ve Fakultní nemocnici 
v Motole (Praha). Od 1. 1. 2023 je zodpovědným duchovním ve farnosti Slaný. 
V letech 2010-2013 byl členem konference na zkoušku se směřovaním na 
ordinovaného staršího. Od r. 2013 sloužil jako lokální kazatel. Požádal o přijetí 
do vztahu na zkoušku se směřováním na ordinovaného diakona. 
Superintendentka doporučuje přijmout ho do vztahu na zkoušku.  
Komise doporučila přijetí do vztahu na zkoušku na dva roky a zasedání 
duchovních schválilo. 
4. Bratr Mgr. Pavel Hradský byl od 1. 1. 2022 na roční dobrovolné dovolené. 
K 1. 1. 2023 požádal o penzionování. Bude zapsán do seznamu farářů na 
odpočinku.  
Komise a zasedání duchovních vzalo na vědomí. 
 
B) Lokální kazatelé 
1. Bratr Ing. Zdeněk Brož slouží jako lokální kazatel, vězeňský kaplan ve 
věznici Litoměřice. Dostal doporučení farní konference v Litoměřicích. 
Superintendentka doporučuje ponechat ho jako lokálního kazatele. 
3. Bratr Bc. Milan Mrázek slouží jako lokální kazatel ve farnosti Praha - 
Strašnice. Dostal doporučení farní konference. Superintendentka doporučuje 
ponechat ho jako lokálního kazatele. 
4. Bratr Zdeněk Neužil slouží jako lokální kazatel ve farnosti Protivín, sbor 
Vimperk. 
Dostal doporučení farní konference. Superintendentka doporučuje ponechatho 
jako lokálního kazatele. 
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5. Bratr Mgr. Filip Jandovský slouží jako lokální kazatel ve farnosti Litoměřice. 
Dostal doporučení farní konference. Superintendentka doporučuje ponechat ho 
jako lokálního kazatele. 
Komise všechny také doporučila a zasedání duchovních schválilo. 
 
C) Laičtí kazatelé 
1. Bratr Ing. Josef Thál, ordinovaný diakon dostal doporučení farní konference 
v Jihlavě.  
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
2. Sestra PhDr. Venuše Černá dostala doporučení farní konference v Praze 
Horních Počernicích.  
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
3. Sestra Petra Kolouchová dostala doporučení farní konference v Plzni 3, 
Husova. 
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
4. Bratr Ing. Petr Konopík dostal doporučení farní konference v Plzni 3, Husova. 
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
5. Sestra Bc. Miluše Šálková dostala doporučení farní konference v Protivíně. 
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
6. Sestra Mgr. Ingrid Hrubá dostala doporučení farní konference v Jihlavě. 
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
7. Sestra Mgr. Jolana Kružíková dostala doporučení farní konference v Jihlavě. 
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
8. Sestra Mgr. Martina Chlupáčková dostala doporučení farní konference 
v Jihlavě.  
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
9. Bratr Ing. Vít Pavelek dostal doporučení farní konference v Plzni 1, 
Lochotíně. 
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
10. Sestra Bc. Hana Nováková dostala doporučení farní konference v Protivíně. 
Superintendentka doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
11. Bratr Mgr. Josef Havíř dostal doporučení farní konference v Brně.  
Superintendentka ho doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
12. Bratr Mgr. Luděk Voigt, dostal doporučení farní konference ve Slaném.  
Superintendentka ho doporučuje ponechat mezi laickými kazateli. 
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Komise také doporučila a zasedání duchovních schválilo. 
Ocenilo práci laických kazatelů.  
 
13. Bratr Vlastislav Maláč, laický kazatel v Praze 2, zemřel 10. 5. 2023. Bude 
zapsán do seznamu zemřelých laických kazatelů. 
Komise a zasedání duchovních vzalo na vědomí. 
 
D) Laičtí misionáři 
1. Sestra Aysun Kurt, dostala doporučení farní konference v Tachově.  
Superintendentka doporučuje ponechat laickou misionářkou. 
Komise také doporučila a zasedání duchovních schválilo. 
 
 
2.2 — Zpráva ze zasedání laických členů 
 
Předsedal Petr Konopík. 
Na úvod setkání byla položena otázka, co by církev mohla dělat? 
Rada oblasti (RO) to řeší už několik let. Během této doby bylo vytyčeno několik 
priorit RO, a to v 7 bodech. Tyto body byly představeny na zasedání laiků.  

Jako prvního bodu jsme se dotkli problematiky  
Nedostatku kazatelů a další služebníků 
Týká se to kazatelů, laických i ordinovaných, vedoucí výborů a služeb. Přejeme 
si vstup nových lidí, vytvořit jim i jejich rodinám podmínky. Jako možné řešení, 
které může napomoci naplnit tuto potřebu, se jeví možnost zmapování situace u 
stávajících služebníků formou dotazníku o jejich motivaci,  dále zvaní mladých 
lidí do služby, vytvoření komise zaměřené na odstraňování případných překážek 
a možnost uspořádání rozšířenných víkendů zaměřených na rozlišení povolání. 
Padl návrh na on-line setkání, těch, kteří by chtěli takto sloužit, kde by bylo 
možné získat informace, co je překážkou, aby opravdu do služby vstoupili. 

Dále byla zmíněna jako priorita mládež. 
Mládež 
Byla oceněna práce Aliance metodistické mládeže (AMM) a Milana Mrázka 
(z AMM), ale zároveň konstatováno, že v každém sboru je třeba mládež 
podporovat. Oázka zní: Co můžeme udělat pro to, aby mladí lidé byli aktivní 
součástí vedení sborů a církve? 
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Delegát z Lochotína zmínil, že před 3-4 lety byl dán na konferenci od AMM 
úkol přenést do sborů 7 bodů k práci s mládeží, což nebylo vyhodnoceno, 
protože to zastavil covid. 
Na to reagoval delegát za mládež, že již za AMM dávali připomínky. 
Delegátka z Tachova podotkla, že mládežníci z menších měst odcházejí na VŠ 
do velkých, je třeba si je předávat, podchytit. Na to bylo konstatováno, že to 
funguje v Praze, ale už ne například v Brně. Záleží na velikosti přítomné církve. 
Po další diskusi panuje shoda, že je důležité nepodceňovat práci s mládeží. 

Jako třetí byla přednesena priorita s názvem 
Rodinné stříbro 
Pomocí „Trojnožky“ bylo krátce vysvětleno, co to znamená a že jsou to hodnoty, 
na základě kterých chápeme svou identitu v metodistické církvi (v trojnožce 
schází Connexio). Proběhla diskuse o tom, jak známe a chápeme základní 
hodnoty, jak dále tyto hodnoty prezentovat.  

Další prioritou která byla představena je 
Struktura církve 
Zde má být ideálem struktura fungující, transparentní, kde duchovní i laici jsou 
zapojeni. Otázkou je, co funguje a nefunguje, kde váznou informace, co by se 
mělo rozšířit víc? 
Padl návrh, že by se mohl by se obnovit Občasník. Jednou z připomínek bylo, že 
na stávajícím webu církve by měly být aktuální informace a měl by se doplňo-
vat. Po té proběhla diskuse o možnostech, jak toho dosáhnout. Existují i další 
platformy k informacím a prezentaci církve, jako: Facebook, Instagram, kalen-
dáře, sdílení informací. 
Následnná priorita dosažení optimální Komunikace byla již prodiskutována 
v prioritě předchozí. 

Jako předposlední byla představena priorita, kterou nemůže církev opomenout,  
a tou je  
Správa majetku a Finance 
O toto se stará Rada oblasti ve spolupráci s výbory, zejména s výborem pro 
finance, a proto byla dána výzva, pokud je někdo ochoten a schopen se zde 
zapojit, bude vítán.  

Závěrem byla zdůrazněna potřeba služby v 
Diakonii a sociální práci,  
nicméně nyní je převážně v rukou odborníků a těm ji zatím přenecháváme. 
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V samotném závěru byla položena otázka: 
Co vidíte jako další potřeby, témata, která by církev měla řešit? 
Byl dán podnět pro RO:  
Bylo by dobré dělat výjezdy RO (aspoň některých členů) do sborů. 
Na tuto výzvu zareagoval člen RO, že to také vidíme jako dobré, je ale problém 
najít vhodný společný čas. 
Zakončeno modlitbou. 

Petr Konopík 
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3.1 — Zpráva za farnost Brno 
V uplynulém roce byl život brněnské farnosti zásadně ovlivněn faktem, že 
farnost neměla vlastního faráře a byla administrována duchovním, kterým měl 
na starost farnost mikulovskou. Podíl farnosti na mzdě faráře tak byl na jedné 
straně snížen na 25%, na druhé straně si naprostou většinu svých základních 
potřeb farnost musela zajistit vlastními silami. 
Aktivity uvnitř sboru: 
Nedělní bohoslužby probíhaly pravidelně každý týden, navíc jsme se k bo-
hoslužbám sešli také na Popeleční středu a na Velký pátek. Na nedělních 
bohoslužbách se scházelo průměrně osm účastníků (včetně toho, který boho-
službu vedl). Jednou měsíčně přijížděl do Brna administrující farář, aby nám 
posloužil Večeří Páně. Od podzimu loňského roku je tato bohoslužba s Večeří 
Páně posunuta až na večerní dobu, protože farář nám může posloužit teprve až 
poté, co obslouží sbory mikulovské farnosti. Zbylé nedělní bohoslužby a svá-
teční bohoslužby zajišťují členové farnosti (většinu bohoslužeb vedu já, jednou 
měsíčně se vedení ujímá bratr Ondřej Holuša, podle potřeby pak vypomáhá také 
má manželka, Eva Havířová). Tyto bohoslužby se konají nadále v obvyklou 
dopolední dobu. Kaple, ve které se scházíme, patří Římskokatolické církvi  
a o nedělních večerech v ní občas probíhá jiný program, není tedy možné 
zachovat jednotnou dobu bohoslužeb, pokud administrující farář nemůže přijet 
dříve než až večer. 
V průběhu roku probíhaly biblické skupinky. V první polovině roku 2022 jsme 
se věnovali tématu Desatera, do podzimu 2022 do jara 2023 jsme se pak zamýš-
leli nad Apoštolským vyznáním víry. Počet účastníků byl ale po celou dobu 
velmi nízký a v současnosti klesl až na nejnižší možný počet dvou osob. Někteří 
členové brněnské farnosti se začali on-line připojovat k biblickým zamyšlením 
vedeným pro mikulovskou farnost Pavlem Procházkou. 
Aktivity vně sboru: 
Bohužel se nám nedaří obnovit Prázdninovou biblickou školu (VBS), kterou 
jsme dříve spolu s týmem z USA pořádali v červencovém termínu a o kterou 
býval zájem, zejména ze strany katolických maminek s menšími dětmi. Našim 
přátelům v USA se totiž nedaří sestavit tým pro naši VBS a bez jejich účasti 
nám tento program nepřipadá dostatečně přínosný. Namísto Prázdninové bib-
lické školy jsme tak loni mohli místní rodiče s dětmi pozvat pouze na jedno 
denní výlet do přírody, letos se chystáme k obdobnému kroku. 
V loňském roce jsme spolu s místní farností Římskokatolické církve otevřeli na 
Noc kostelů také kapli Archa, v níž se scházíme k nedělním bohoslužbám. Letos 
jsme pro nedostatek sil museli od organizace tohoto počinu ustoupit. 
V uprázdněném brněnském farním bytě bydlí od loňského roku rodina uprchlíků 
(dvě děti, jejich maminka a jejich babička) z ukrajinského Dnipra. 
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Plány a cíle sboru: 
Více než roční zkušenost s administrací brněnské farnosti ukázala, že naše far-
nost nemá sily nést takové břemeno dlouhodoběji sama. Ve farnosti zbývají jen 
cca tři členové schopní a ochotní ujmout se alespoň občasných náročnějších 
úkolů. Administrující farář přitom při svém vytížení v domovské farnosti nemá 
dostatek času a sil k takovému sblížení se s naší farností, aby mohl efektivně 
podporovat a řídit organizaci jejího života. Proto jsme hledali možnosti, jak naši 
stávající situaci změnit. Toto téma jsme loni diskutovali na dvou farních setká-
ních (26. 6. 2022 a 27. 11. 2022), k nimž jsme se sešli spolu se sestrou super-
intendentkou, Ivanou Procházkovou a s našimi administrujícími faráři. 
Po těchto setkáních jsme pak letos na farní konferenci přijali vize služby, ve 
kterých jsme konstatovali naše srozumění s faktem, že změna, která by nám 
ulevila z našich břemen, bude znamenat ztrátu statusu farnosti. V současné době 
se domníváme, že pro naši další existenci v rámci struktur české ECM je nezbyt-
né, abychom byli připojení k některé jiné farnosti ECM, pokud se ovšem najde 
taková farnost, která s námi bude cítit takou sounáležitost, že bude ochotna 
s námi sdílet všechny starosti i radosti. Pouhé formální připojení by nám nepro-
spělo, protože nám by z našich břemen nic neulehčilo, a jiným by přitížilo. 
Má-li být připojení k jiné farnosti užitečné, musí jít o navázání takového spole-
čenství, ve kterém budou zúčastněné sbory ochotny podle svých sil brát na sebe 
břemena jedni druhých. Což je výzvou jak pro nás samotné, tak i pro tu farnost, 
která by nás přijala, a proto takové přijetí nepovažujeme za samozřejmost. Pro-
síme však o něj, neboť vidíme, že je to pro nás nutnost, pokud nechceme naši 
situaci řešit rozpuštěním brněnského sboru a přestupem jeho členů do sborů 
jiných církví působících v Brně – což jako možnost rovněž zvažujeme, protože 
i toto považujeme za jeden ze způsobů, jak se dále plnohodnotně zapojovat do 
Božího díla a nevylučujeme, že nás Pán může nakonec vést i tímto směrem. 
Raději bychom však ještě náš sbor zachovali jako součást struktur ECM, nepo-
kládáme ovšem již za možné zachovat brněnský sbor jako samostatnou farnost. 

Josef Havíř 
 
3.2 — Zpráva za farnost Jihlava a sbor Znojmo 
Sbor Jihlava: 
1. Interní sborové aktivity: 
pravidelné: 
• nedělní bohoslužby – 1x týdně 
• modlitební setkání – 1x týdně (část. online) 
• setkání skupinek – 1x 14 dní (1x týdně) 
• setkání mládeže – 1x týdně 
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• nedělní dětské besídky – 1x týdně při shromáždění (3 skupiny – předškolní       
  děti, školní a MAXIbesídka 1x 14 dní) 
• setkání staršovstva – 1x měsíčně (1x 14 dní) 
• setkání RR – 1x týdně 
• hodiny ČJ pro ukrajinské ženy na faře (1x týdně do ledna 2023) 
nepravidelné (jednorázové): 
• sborová dovolená 
• „Zažít město jinak“ – Telečská ulice + farní zahrada 
• rodinná vánoční slavnost v modlitebně CASD 
• velkopáteční bohoslužba 
• návštěva partnerského sboru Powder Springs 
2. Aktivity vně sboru určené všem: 
• dětský letní tábor na Poušti 
• zářijová akce na farní zahradě „Zažít město jinak“ spojená s opékáním buřtů  
+ Telečská ulice 
• bohoslužby v Domově seniorů Stříbrné terasy 
• letní tábor RR 
3. Plány a cíle sboru 
• otevřít faru - programy v kavárně v suterénu s nenáboženskou tématikou 
• skupinky čtení Bible s nevěřícími (Simple the Story), Discovery – Mosty    
  k lidem 
• sborové výlety 
• pořádat sportovní akce i pro děti 
• pořádání sousedských akcí v zahradě fary 
• podpora misijního projektu – Kambodža - bratr Luboš Patočka 
• více propojit dvě střediska křesťanské pomoci se životem sboru 
• občas mít rodinnou bohoslužbu, zapojit i mládež,  
  teenagery (chvály, čtení bibl. textů) 
• EC 2023 pro mládež ve spolupráci s partnerským sborem  
  v Powder Springs 
Bratr Filip Gärtner administroval naší farnost na půl úvazku do konce července 
2022. Loňský rok byl významný v tom smyslu, že od srpna nastoupil do naší 
farnosti konečně na stálo na plný úvazek jako náš kazatel bratr Ctirad Hrubý. 
Staršovstvo se scházelo většinou jednou za 14 dní. Je aktuální přehodnotit vizi 
nového kostela s víceúčelovými prostory. Mám naději, že tato FK odhlasuje 
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koncepci, jak rozšířit sborové prostory. Jsou zde ještě další varianty řešení 
sborových prostor – trvalý pronájem jinde, přístavba farní budovy nebo 
v krajním případě se spokojit se stávajícím stavem a provést jen nejnutnější 
úpravy. Potom můžeme podle této koncepce napřít svá úsilí. Ale vize růstu 
sboru určitě vyžaduje větší a příhodnější prostory. 
Válka na Ukrajině na jaře 2022, a s tím spojená vlna uprchlíků z Ukrajiny, 
ovlivnila život našeho sboru jako všude. Ubytovali jsme ukrajinskou paní 
s dětmi ve volném bytě v prvním patře na faře. Pomáhá s úklidem na faře. 
Posléze bylo potřeba této paní s dětmi najít jiné bydlení, protože tyto prostory 
byly stavebně připojeny k farářskému bytu. Bratr Andrej Balkov se každou 
neděli večer duchovně věnuje skupince Ukrajinců. Sestra Alexandra Grace se 
velmi aktivně zapojila do služby ukrajinským sourozencům. Ukrajinští sou-
rozenci vedli také Alfa kurzy v ukrajinském jazyce. 
V lednu tohoto roku se konal na naší faře společný večer chval a modliteb spolu 
se sbory AC a SŽ. Proběhlo také vzájemné žehnání a přímluvy v různých oblas-
tech. Vnímali jsme to jako určitý duchovní průlom ve vzájemné spolupráci  
a vztazích v Jihlavě. Všichni jsme byli povzbuzeni. Loni v létě jsme se rozhodli 
ukončit pronájem kostela Svatého Ducha po dohodě s majiteli. Není pro nás 
reálné se dále starat o tento objekt, který vyžaduje nákladnou obnovu a restau-
raci např. náhrobků v interiérů, protože kostel je památkový objekt. Následně si 
tento kostel převzala do pronájmu jihlavská pravoslavná církev. 
Sbor Znojmo: 
V době administrace sloužilo ve znojemském sboru kromě administrátora ještě 
několik laických kazatelů z Jihlavy. Bohoslužby se konaly každou neděli odpo-
ledne v 16 hodin v zapůjčených prostorách ČCE v ulici Rudoleckého 15. Po 
nástupu nového kazatele Ctirada Hrubého se služba ve Znojmě dostala do nové 
formy. Nový kazatel jezdí pravidelně, což se ukazuje jako vhodnější varianta, 
protože se služebníci nestřídají. Bohoslužby se konají nově jednou za 14 dní 
v neděli odpoledne v 16 hodin. Aktuálně se schází 14–16 lidí. Jedna dívka se 
připravuje na křest, který je naplánován na začátek léta. 

Josef Thál 
 
3.3 — Zpráva za farnost Litoměřice 
Sbor Litoměřice 
Aktivity uvnitř sboru 
Kromě pravidelných nedělních bohoslužeb jsou pevnou a tradiční součástí 
sborových aktivit ve všedních dnech týdne pravidelná setkávání domácích 
skupinek včetně speciální skupinky mužů. 
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Zhruba jednou za měsíc až dva měsíce se koná setkání skupinky v litoměřickém 
domově důchodců, kde v současnosti přebývá jedna sestra z našeho sboru. 
Setkáním je přítomen kazatel a je při nich vysluhována Večeře Páně. 
V rámci skupinek pořádáme jednou za čas také filmové večery, na kterých 
promítáme poučné a povzbuzující křesťanské filmy. 
Setkávání mládeže s ekumenickým přesahem byla postupně (kvůli covidu) 
utlumena. Důležité je však to, že v současnosti se mládežníci čím dál více 
aktivně zapojují do služby ve sboru. 
Na naše malé poměry máme celou řadu schopných a ochotných hudebníků, 
jejichž služba je pro nás požehnáním a potěšením. 
V září 2022 jsme v našem sboru hostili konferenci mládeže. Do příprav se za-
pojila většina sboru. Konference byla pojata ve stylu pouti, takže mládežníci 
vyrazili na pěší cestu z Litoměřic do evangelického kostela v Chotiněvsi. Během 
cesty se několikrát zastavovali a poslouchali připravené řečníky. Jedinou vadou 
na kráse bylo špatné počasí a chladno během přenocování v chotiněveském 
kostele. 
Aktivity vně sboru 
Dobře pokračuje služba v litoměřické vazební věznici, které se s plným nasa-
zením věnuje kaplan Zdeněk Brož a jako ochotný a zapálený dobrovolník i Jan 
Haslinger. Vězeňskou kapli nyní navštěvuje zhruba pětina všech vězněných. 
V prosinci jsme ve spolupráci se sborem Bratrské jednoty baptistů uspořádali 
ve věznici vánoční program i s připravenými drobnými dárky. 
Na obvyklém letním prázdninovém softbalovém kempu pro děti byl v červenci 
2022 přítomen tým amerických trenérů z partnerského sboru z Johnson City 
v Tennessee. I tentokrát si více než sedm desítek účastníků z města a okolí 
odnášelo spoustu skvělých zážitků a duchovní inspirace. 
Mateřská škola Klubíčko i v roce 2022 fungovala s dostatečným počtem zapsa-
ných dětí – kapacita školky 25 dětí je dlouhodobě zcela zaplněna a tento limit 
byl nyní dokonce dočasně navýšen o 2 místa pro ukrajinské děti. Zájem z řad 
rodičů o přijetí jejich dětí již řadu let významně převyšuje kapacitní možnosti 
mateřské školy, což je pro nás veliká radost a jsme za to vděčni Bohu. Vidíme 
jako důležité, aby ve školce pracovaly učitelky, které patří Kristu. Přibližně 
polovina dětí je z křesťanských rodin z různých církví z města i okolí. Druhá 
polovina rodičů jsou nevěřící, ale tolerantní. Zřejmě jim hlavně záleží na indi-
viduálním přístupu. Proto klademe důraz na budování a prohlubování vztahů 
s nimi. 
V září 2022 začal již třetí školní rok naší křesťanské základní školy. V součas-
nosti je ve škole dvanáct dětí + jedno dítě na domácí škole. Některé z dětí mají 
speciální vzdělávací potřeby. Pro jaro roku 2023 máme naplánováno další 
rozšíření a vybavení prostor školy v prvním patře sborového domu, abychom 
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mohli zvětšit kapacitu a byli připraveni pro přijetí dalšího ročníku prvňáčků od 
září 2023. 
V roce 2022 jsme díky několika dobrovolnicím obnovili činnost Mateřského 
centra Klubíčko, které je provozováno Střediskem křesťanské pomoci. Mateřské 
centrum chápeme jako předstupeň naší mateřské školy, která by měla být záro-
veň předstupněm naší základní školy. 
Prostřednictvím SKP také už několikátý rok spolupracujeme s Potravinovou 
bankou Ústeckého kraje, což nám umožňuje prakticky pomáhat rodinám a 
jednotlivcům v našem okolí, kteří se nacházejí v situaci ekonomické nouze. 

Martin Lang 
Sbor Jablonné v Podještědí 
Hlavní díl služby směřoval k pomoci ukrajinským uprchlíkům. Bohoslužebné 
shromáždění se přesunulo do domu Wágnerových v Petrovicích. Bohoslužby, 
kterých se účastnila pouze širší rodina Wágnerových, se konaly edle přání  
a možností rodiny Wágnerových cca 1x za 3 týdny. Moje aktivita převážně 
směřovala do zajištění této služby a starosti o ubytované uprchlíky. 
V současné době máme ubytovány 3 rodiny, 14 osob. Ubytování je poskytováno 
doposavad zdarma, což není obvyklé v okolních nabídkách, proto se přemístili 
k nám taky prarodiče ubytovaných i do omezenějších podmínek, jelikož nezvlá-
dali financovat požadavky u jiných poskytovatelů této služby. Finanční podpora 
státu pro ubytování uprchlíků bude končit k 1. 7. Budeme spolupracovat se 
současně ubytovanými rodinami, aby postupně převzaly náklady svého ubyto-
vání. Dále bude tím pokračovat sociální služba na tomto místě. Co se týče du-
chovní služby těmto lidem, budu pokračovat v jejich kontaktu na rusky mluvící 
službu v naší církvi a na fungující místní křesťanské sbory. 

Zdeněk Brož 
Návrh na zrušení kazatelské stanice Jablonné 
Jan Wágner ohlásil odchod z ECM. Jako hlavní důvod uvádí, že z důvodu ne-
dostatku sil a nemoci jeho manželky, o kterou se již musí celodenně starat, nemá 
čas a síly přispívat aktivně na službu církve. Jako pasivní člen nechce být sou-
částí ECM. Odchodem rodiny Wágnerových nezůstává v Jablonném žádný další 
stabilní člen sboru a pravidelný návštěvník bohoslužby. S ohledem na tuto 
skutečnost a s ohledem na to, že během minulých více než dvaceti let se nepo-
dařilo v Jablonném vybudovat stabilní společenství a s ohledem na velikost 
města Jablonného s cca 3700 obyvateli a blízkost dvou stabilních protestant-
ských sborů ve vzdálenosti 10km, navrhujeme dále nepokračovat v misijním 
úsilí ECM na tomto místě. 
V současnosti jsou ve sborové budově ubytování ukrajinští uprchlíci. Navr-
hujeme i po skončení této pomoci pokračovat v používání domu pro pronájem 
k dlouhodobému ubytování či rekreaci ve správcovství farnosti Litoměřice. 
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Farnost převezme náklady na údržbu nemovitosti v zápůjčce a správcovství 
pronájmu a případný zisk bude investovat do sociální práce litoměřického sboru, 
převážně ve směru pomoci začleňování propuštěných z vězení do církve  
a společnosti. 
Návrh reaguje na personální i finanční náročnost služby začleňování propuště-
ných z vězení a potřebu jejího personálního zajištění. Návrh vnímáme také 
v souladu s dlouhodobě deklarovaným a podporovaným trendem samofinan-
cování sborových služeb. 

Staršovstvo farnosti Litoměřice 
 
3.4 — Zpráva za farnost Mikulov (sbory Mikulov a Valtice) 
Mikulovská farnost čítá již delší dobu dva sbory – Mikulov a Valtice, které 
nežijí samostatně, ale „sborový“ život se vzájemně prolíná v několika rovinách. 
Zcela zaběhlou praxí jsou společná shromáždění, zejména o svátcích nebo i 
jiných příležitostech a Večerech chval. Stručně se dá říct, že máme dva funkční 
sbory. 
V Mikulově i ve Valticích jsme proto, abychom šířili „svatost podle Písma“.  
To znamená, že v naší farnosti toužíme zvěstovat, že věřící má vyčlenit dostatek 
osobního času odděleného pro Boží věci a obětovat prostředky pro sociální 
pomoc a spravedlnost (formulace farář Pavel Procházka, i na konci). 
Ve farnosti fungují domácí skupinky, pravidelné besídky pro děti a také mládež. 
Vše má svůj řád a požehnání. Stojí za tím obětavá práce a Boží přítomnost. 
V průběhu léta došlo v naší farnosti ke střídání kazatelů. Těžko jsme se loučili 
s rodinou Ctirada Hrubého a stejně tak i oni s námi. Do služby a obecenství byla 
zapojena celá rodina, včetně Ingrid a jejich dvou synů. Zaslouží si víc než jen 
poděkování. Abychom je stále nesli na svých modlitbách při tak náročné službě. 
Nově jmenovaný bratr farář Pavel Procházka si svým milým a cílevědomým 
přístupem s velkou dávkou energie, plnosti DS a osobního nasazení s velikými 
zkušenostmi ve službě zanedlouho získal pozornost všech. 
Farní staršovstvo v čele s farářem připravují a řeší související záležitosti 
osobního a společného života a také velikou pozornost věnují modlitebnám  
a přilehlým prostorům. Proběhla rozsáhlá oprava vnitřní opěrné zdi v Mikulově. 
Ve Valticích začala generální výměna střešního pláště se zateplením. Akci 
výměny střešního pláště finacuje nadace UMC. Náš projekt byl úspěšný v ně-
kolika kolech výběrového řízení. Dokončeno bude do 30. 6. 2023.  
Plánujeme dále rekonstrukci samotného podkroví ve Valticích, včetně topení  
a chlazení (v našich klimatických podmínkách to je nutností), zateplení dvorní 
zdi modlitebny. Dále je nutné řešit opravu zastřešení mikulovské modlitebny. 
Plánujeme bezprostředně opravit podlahu garáže a v budoucnu vydláždění dvora 
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v Mikulově. Nezpevněná komunikace je zdrojem špíny a poškozování podla-
hové krytiny v modlitebně a v přilehlých prostorách. 
Poměrně veliká pozornost je věnována sociálním programům. Od dubna 2022 
jsou ubytovaní ve Valticích a v Brně běženci z Ukrajiny. Jsme nápomocni 
finančně i prakticky. V adventu byl pořádaný koncert skupiny Tehíla z Brati-
slavy a současně burza. Výtěžek byl poslaný ukrajinským dětem a Rádiu 7. 
Provedli jsme revizi stálých plateb měsíční podpory. Podporujeme misionáře 
v Tasmánii. Etické dílny. Podporujeme finančně a i programově Radio 7. 
Přibližně 1x za 3 měsíce jsou pořádané Večery chval. 
Velikonoční týden jsme prožili s velikým požehnáním. Na Velký pátek jsme 
měli čtení pašijového textu po odstavcích, prokládaných písněmi. Velikonoční 
společná bohoslužba se křtem byla důstojnou oslavou Vzkříšení. V pondělí byl 
společný výlet mikulovské farnosti, Brna, Jihlavy a Znojma do Podyjí u Znojma. 
Přemýšlíme o smysluplné náplni našeho společenství i osobního života víry. 
Jakou službu nám Bůh klade na srdce? Svatost podle Písma je hlavně láska. 
Chceme tvořit společenství, kde empatie vládne a sudičství nemá místo. Svatost 
jako láska nás vede k lidem. Chceme ve společnosti zastávat spravedlnost, milo-
srdenství a pravdu. Chceme též konkrétně přinášet pomoc lidem, kteří se ocitnou 
v nouzi. Kázání evangelia, služba svátostmi a vytváření společenství, které 
přitahuje ke Kristu domácí víry i hledající. 

Vlado Lehocký 
 
3.5 — Zpráva za farnost Plzeň 1 – Lochotín 
Sbor Lochotín 
O nedělních bohoslužbách se schází průměrně 55 osob včetně 10 dětí do 12 let. 
(Po řadě let klesání účasti to byl první rok nárůstu: 2016: 81 osob, 2017: 73, 
2018: 67, 2019: 66, 2020: 60, 2021: 42) 
V minulém roce vytyčil farář Pavel Kuchynka tři oblasti, na které jsme se chtěli 
více zaměřit: vztahy, vzdělávání, evangelizace. 
V oblasti vztahů jsme opět po letech uspořádali sborový oběd a grilování, výlet, 
proběhly tři sborové schůze na témata: pastorace + hledání společného sboro-
vého projektu, fungovalo deset skupinek. Vztahům napomáhá i občerstvení a 
rozhovory po bohoslužbách, setkávání starších, skupinkářů a besídkářů, mládež-
níků. Konala se poprvé aktivita Poznej svého mládežníka (sborové rodiny vzaly 
vylosovanou dvojici k sobě domů na oběd). 
Vzdělávání jsme se věnovali na biblických hodinách, bylo několik tematických 
bohoslužebných kázání, jarní část Za_stavení s diskusemi nad úseky Kázání na 
hoře. Někteří členové se zúčastnili kurzu Duchovních darů. Vzdělávání probí-
halo i na přípravkách ke křtu a přijetí do členství (týkalo se to 1 dospělého  
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a 5 dětí), ale i na přípravě na manželství (bratr farář připravoval dva páry – 
nečleny sboru). 
Jako evangelizační vnímáme už zmíněné pravidelné skupinky, mateřské cen-
trum (setkávání maminek + školička pro děti od 2 let), dětské kluby na sídlišti, 
dále tradiční jednorázové akce: Noc kostelů, Den sousedů, svatodušní bohosluž-
ba se křty u Košuteckého jezírka (společně s farností Plzeň 3), Podzimníčková-
ní, Krabice od bot (náš kostel byl jedním ze dvou sběrných míst v Plzni), ad-
ventně-vánoční blok s poprvé hraným Vánočním příběhem a tradičním Roz-
svícením stromku a Štědrovečerní bohoslužbou. Vloni poprvé jsme hostovali 
Masopustní průvod Boleveckou návsí. Do této evangelizační oblasti můžeme 
zařadit i víkend pro dorostence ECM, který se u nás konal i s evangelizačním 
koncertem pro Vzkříšeného skupiny Boží benzín, příměstský tábor spolku Kví-
tek Plzeň a tábor pro dorost ECM, který jsme organizovali v létě cca 50 km od 
Plzně. Farář nastínil projekt komunitního centra – jako „prostor k inspirujícímu 
a občerstvujícímu setkávání pod jednou střechou s pestrou nabídkou aktivit  
a programů“. Proběhla jedna mládežnická bohoslužba, tři rodinné bohoslužby 
s vystupováním dětí a jedna bohoslužba s děkováním těm, kdo stojí v nějaké 
službě. Několikrát měsíčně aktualizujeme PR kanály (web, Facebook, nově také 
Instagram). 
Kromě výše uvedených tří oblastí jsme se výrazně posunuli v modlitebních 
aktivitách – začaly nedělní ranní modlitební setkání před bohoslužbami  
a k večerním on-line modlitebním hodinám přibylo modlitební a žehnající 
shromáždění jednou za měsíc. Dále pokračujeme v nabídce osobních modliteb 
od starších po skončení bohoslužeb. Jednou za měsíc je modlitební setkání 
staršovstva. 
V oblasti financí nadále financujeme na různé úvazky a různým způsobem 
5 zaměstnanců na HPP a další na DPP. V loňském roce začala obnova zvukařské 
aparatury. Členové prokázali štědrost ve sbírkách na pomoc Ukrajině, došlo 
k výraznému navýšení darů a desátků, pronajímali jsme prostory různým organi-
zacím, podařilo se získat několik dotací. I díky uvedenému jsme neskončili v tak 
velkém finančním schodku jako v 2021. Je zřejmé, že bez zásadních změn 
v oblasti financí nebudeme moci dlouhodobě fungovat ve stejném režimu jako 
dosud. 
Na staršovstvu jsme se kromě příprav a hodnocení výše uvedených aktivit zabý-
vali také prorockými slovy, nějaký čas jsme věnovali knize Jamese Mallona: 
Proměna farnosti. 
Výbor pro spolupráci s kazatelem řešil vážné události farního života v uplynu-
lém roce – rozvázání pracovního poměru s Danou Rohovskou a vystoupení 
Radomíra Škalouda ze členství ECM. Došlo i k dalším odchodům ze sboru,  
ale také sbor začali navštěvovat noví lidé. Věnovali jsme se i odpovědím 
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z anonymního dotazníku zaslaného mládežníkům, kteří se dříve účastnili sbo-
rových aktivit, ale pak ze sboru odešli. 
Sbor Horšovský Týn 
Rozhodnutím o snížení úvazku faráře pro práci v Horšovském Týnu z 0,2 na 0,1 
došlo ke zmenšení schodku v hospodaření. Do sboru dvakrát měsíčně dojíždí 
farář a laický kazatel, aby zde konali bohoslužby (jednou za měsíc s Večeří Pá-
ně) a dvakrát měsíčně probíhá biblická hodina, která je pro plzeňské členy 
farnosti a další zájemce přenášená přes Skype. Když nepočítáme plzeňské,  
tak se zde schází osm místních. 
Jsme Pánu vděční, že můžeme jako farnost být součástí Božího království. 

Pavel Wittner 
 
3.6 — Zpráva za farnost Plzeň 3 – Maranatha 
Ve farnosti Plzeň 3 (sbor Maranatha ) se konaly pravidelné bohoslužby, dětské 
besídky a shromáždění, biblické hodiny, domácí skupinky a skupinky mládeže. 
Pravidelně byla vysluhována Večeře Páně a scházelo se staršovstvo. 
Farnost dlouhodobě spolupracuje se třemi středisky křesťanské pomoci, které 
podporuje: SKP Plzeň, POINT 14 a SKP Duha. 
Sbor také poskytuje pronájem prostor a podporu taneční skupině Paprsek. 
Rozvíjíme spolupráci s rusko-jazyčným sborem Agapé-Plzeň. 
Starší sboru se scházeli pravidelně 1-2x měsíčně k organizačním záležitostem 
nebo k modlitbám za sbor, farnost, město a okolí a vůbec vše a všechny, kteří 
o modlitby požádali. 
Ve farnosti jsou také zřízeny výbory, které mají společně za úkol podporovat  
a zajišťovat chod sboru. Všechny tyto výbory se scházely dle potřeby, popř. 
komunikovaly skrze dostupná média. 
Během roku byly realizovány různé opravy budovy, jako např. oprava dveří, 
světel apod. 
Hospodářský výbor ve spolupráci se staršovstvem a FV dlouhodobě usiluje  
o vybudování výtahu/ plošiny z přízemí do prvního patra, kde se nachází velký 
sál. Nicméně zatím se nepodařilo tento projekt realizovat, protože je velmi 
obtížné najít vhodného dodavatele pro celý projekt. 
Život sboru: 
Mimo pravidelná modlitební setkání, biblické hodiny a bohoslužby se uskuteč-
nily i tyto aktivity: 
02.01. se začala scházet skupinka mládeže 
03.01. bohoslužba v rámci ATM 
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15.01. Deskohraní 
23.02. jsme se sešli s ECM Plzeň 1, Bolevec a sestrou superintendentkou Ivanou 
Procházkovou ke společnému rozhovoru o vývoji celosvětové metodistické 
církve. 
Od března jsme začali pomáhat nejen finančně a materiálně pěti ukrajinským 
matkám s dětmi, které uprchly před válkou. Těmto rodinám jsme také díky 
spolupráci s Plzeňským biskupstvím mohli sehnat bydlení a práci. 
05.03. Deskohraní 
10.03. se začali opět 1x za 14 dní konat čtvrteční polední bohoslužby se 
společným obědem 
01.05. Gospelová bohoslužba 
14.05. sborová brigáda 
05.06. Letnice – společná bohoslužba s ECM Plzeň 1, Bolevec 
10.06. Noc kostelů 
19.06. společná bohoslužba s Paprskem 
26.06. rodinná bohoslužba 
17.07. mládežnická bohoslužba 
08.10. sborová brigáda 
16.10. mládežnická bohoslužba 
16.10. sborová schůze o naplňování sborové vize 
19.11. odpoledne s canis a felino terapií 
05.12. otevření klubu Sklep ve sklepních prostorách církevní budovy 
Thámova 4, Plzeň 
Nepravidelně během roku o sobotách probíhaly také biblické kurzy s Petrem 
Vaďurou. 
Na závěr použiji slova ze zprávy minulé, protože jsou stále platná: 
Stále věřím, že nás Pán provede i tímto obdobím, kdy je třeba vynaložit větší 
úsilí a vynalézavost pro společné sdílení naší víry. Nechť je pro nás příležitostí, 
ve které se osvědčí naše víra, jež nám dává naději, že z toho můžeme být více 
posíleni a požehnáni. 

Petr Konopík 
 
3.7 — Zpráva za farnost Praha 2 
Letos bych chtěl přistoupit ke zprávě trochu jinak. Nebudu zde vypisovat všech-
ny pravidelné akce, které jsme jako sbor pořádali. Chtěl bych se zaměřit na to, 
co letos hýbalo naším společenstvím v podstatě mimo naše očekávání. 
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Pandemie Covid-19 ještě není pryč. Popravdě v době psaní této zprávy mám 
potvrzené případy nové nákazy ze svého širšího okolí. I přes to jsme se mohli 
scházet svobodněji, naučili se s Covidem žít a mnozí z nás si ho už vyzkoušeli 
na vlastní kůži. Pokrok ve výzkumu zajistil očkování a možnost léčby. 
Zdálo by se, že se situace uklidnila. Zhruba do února, kdy náhle začala invaze 
ruských vojsk na Ukrajinu. Nový strach z neznámého nebezpečí, hovory  
o jaderné hrozbě a možném útoku na Českou republiku jako postsovětský stát 
byly na denním pořádku. I přes počáteční ochromení se členové sboru rychle 
vzpamatovali a začali organizovat hmotnou pomoc pro rodiny na Ukrajině 
zasažené konfliktem. Zprvu jsme měli možnost skladovat v prostorách Ústředí 
přinesené potraviny a další předměty denní potřeby. Domlouvali jsme pak ve 
spolupráci se sborem Agapé jejich transport. Celý proces byl zjednodušen ná-
padem hlavně vybírat peníze a za ně pronajmout dodávku, nakoupit do ní ve 
velkém potřeby podle seznamu od spolupracovníků na Ukrajině a tu na Ukrajinu 
dopravit. Pomoc se začala formovat na úrovni celé české oblasti a Ústředí ECM 
ji zastřešilo. Do transportu se několikrát zapojili i bratři z naší farnosti. Mnozí 
z nás nabídli své byty k ubytování uprchlíků z Ukrajiny. 
I přes mnohá proroctví o brzkém konci už je to rok, co konflikt trvá a skutečný 
konec je stále v nedohlednu. 
Do této nejistoty ze světa stále více zaznívají mezi členy neklidné rozhovory na 
téma rozdělení United Methodist Church. Jedná se o problém vleklý, kompliko-
vaný a nepřehledný. Dnes však již nepřehlédnutelná a pro mnohé členy zásadní 
otázka: Co bude dál? stále nebyla zodpovězena a nejistota z toho plynoucí je 
nepříjemně vtíravá. Rozhodnutí k ochodu z našeho společenství z tohoto důvodu 
jsem zatím nezaregistroval. Vedení sboru i církve se k celé situaci staví podle 
mne zcela otevřeně, snaží se přinést co největší množství informací a co nejvíce 
celou situaci zpřehlednit. Mnoho je však nad jejich síly. Zpráva o odpojení 
bratrů a sester na Slovensku také příliš pozitivního sentimentu nepřinesla. 
Již třetím rokem procházíme těžkými zkouškami. Můžeme jenom doufat, že 
posílí náš vztah s Bohem a přinesou nové možnosti pro zvěstování evangelia. 

Tomáš Kostka 
 
3.8 — Zpráva za farnost ECM  v Praze 2 – Agapé 
Rok 2022 pro nikoho z nás nebyl vůbec lehký, na začátku jsme nikdo netušili, 
co nás již za dva měsíce bude čekat. 24. února začala na Ukrajině válka. Pro 
všechny to byl šok a na chvíli jsme netušili, co a jak dál. Začali jsme s bratry  
a sestrami z českých sborů vymýšlet, jak bychom mohli v této situaci pomoci. 
Vybrala se nemalá částka peněz, nakoupili jsme potřebné potraviny a hygienické 
potřeby a vyrazili jsme k ukrajinským hranicím, kde na nás čekali bratři z ukra-
jinského sboru, kteří vezli pomoc do okupovaných oblastí a rozdávali ji i u sebe 
ve sboru, kde přijímali uprchlíky. 
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Měli jsme i osobní setkání v Praze s bratry a sestrami, kteří pro nás měli při-
pravenou prezentaci s fotkami a trochu nám přiblížili, jak převoz do okupo-
vaných oblasti probíhá. 
Modlíme se za Ukrajinu a věříme, že Pán Bůh válku brzy zastaví. 
Jako laický kazatel a člen staršovstva jsem se zúčastnil VK a OK. V našem 
sboru jsem zodpovědný za chválicí skupinku. 
V tomto roce jsme slavili 10. výročí sboru a zároveň i den Díkůvzdání, kdy jsme 
měli společnou službu s bratry a sestrami z českých sborů. 
Poté jsme navštívili sbor v Horních Počernicích, který slavil Díkůvzdání a spo-
lečně jsme vzdávali dík Pánu Bohu. 
Děkujeme Pánu Bohu za uplynulý rok, modlíme se za všechny sbory a děkuje-
me za všechny modlitby za náš sbor. 

Eduard Holtman 
 
3.9 — Zpráva za farnost Praha 9 – Horní Počernice 
Sbor v Horních Počernicích je místem, kde lidé mohou najít duchovní domov 
pod duchovní péčí faráře Petra Procházky. 
V minulém roce jsme společně naplánovali a uskutečnili několik výjimečných 
bohoslužeb a setkání: Svatodušní bohoslužbu spolu s dalšími sbory z Horních 
Počernic, Díkuvzdání, křestní bohoslužba, „Babinec“ s výrobou adventních 
věnců, vánoční slavnost. Poprvé jsme jako organizátoři hostili v areálu zámku 
HoPo počernickou verzi akce „Zažít město jinak“ – kulturně duchovní odpoled-
ne spojené s výstavou, koncerty (např. Oboroh) a prezentací hornopočernických 
spolků. 
Jsme rádi, že na začátku letních prázdnin proběhl 3. ročník příměstského tábora 
pro 21 dětí (ze sboru, Horních Počernic a okolí) na motivy dobrodružství Ro-
binsona Crusoe. 
Na tábor pak navázaly akce naší besídky – v říjnu Loučení s létem a únorový 
Maškarní rej. Zapojili jsme se také do akce Červená středa 24. 11., kdy byl celou 
noc červeně nasvícen zámek HoPo a modlili jsme se za pronásledovanou církev. 
Mohl proběhnout 7. ročník atraktivní akce „Počernická kopačka“ ve spolupráci 
s SKP. 
Více využíváme sloupovou síň na zámku HoPo k bohoslužbám a akcím, zrekon-
struovali jsme kavárnu a chceme celý prostor přes týden nabízet i k pronájmu 
jiným subjektům. Využíváme místnost v přízemí zámku pro setkávání naší 
besídky. 
2x týdně probíhá modlitební setkání on-line, biblické ani domácí skupinky se 
přes rok nescházely. 
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Pravidelně aktualizujeme sborový web, Facebook, občas YouTube, vydáváme 
každý týden sborový informačník, přispíváme nepravidelně do místního „Hor-
nopočernického zpravodaje“, obohacujeme také příspěvky svých členů meto 
distický čtvrtletník „Slovo a život“. Snažíme se rozvíjet spolupráci s Azylovým 
domem SKP HoPo a církevní CZŠ a ZUŠ Veselá škola v centru Prahy. 
Staršovstvo a sbor má dlouhodobě na srdci novou koncepci areálu zámku, jejíž 
součástí má být nový kostel (v rámci církevního centra) a již právně založený 
domov pro seniory, na jejichž budování se chce sbor podílet. Více můžete sledo-
vat na webu www.arealhopo.cz 
I přes nepřízně doby chceme žít věrný a pokud možno pravdivý život učedníků 
Ježíše Krista, starat se o členy sboru, potřebné a misijně působit na své okolí. 

Martin Jeřábek 
 
3.10 — Zpráva za farnost Praha 10 – Strašnice 
Dění ve farnosti bylo v roce 2022 ovlivněno pandemií již minimálně, a proto 
jsme se mohli opět vrátit k běžnému sborovému životu. 
Po celý rok 2022 se nám i nadále dařilo realizovat přenosy přes kanál YouTube, 
a umožnit tak sledování bohoslužeb formou přímého přenosu, případně v poz-
dějším čase ze záznamu. 
Rok 2022 byl druhým rokem, kdy je naším kazatelem Milan Mrázek. Slouží ve 
sboru na 0,8 úvazku. 
Začátkem roku jsme se ocitli v nové situaci zapříčiněné vypuknutím války na 
Ukrajině. Podle našich možností jsme se snažili zapojit do pomoci postiženým, 
jednak pořádáním sbírek potravin, kterých se účastnili i lidé z okolí sboru a také 
možností ubytování potřebných rodin v prostorách besídky v suterénu kaple. 
Jedna rodina se zdržela jen krátce, další dvě rodiny prožily ve sborových prosto-
rách po 3 měsících. Pro první z nich se podařilo najít vhodné bydlení s přispě-
ním jednoho z členů sboru, druhé rodině se také podařilo najít potřebné bydlení 
a jsme s nimi dále v kontaktu i tím, že navštěvují bohoslužby a převzali úklid 
sborových prostor. 
V březnu se přenášela naše bohoslužba rozhlasem. 
V květnu se uskutečnilo sborové setkání k obnově – jaký sbor byste chtěli mít, 
aby vám i okolí byl užitkem? 
V květnu jsme se účastnili prvního ročníku festivalu, pořádaného Městskou částí 
Praha 10, pod názvem Sejdeme se na Desítce. Cílem festivalu bylo seznámit 
obyvatele Prahy 10 s aktivitami kulturních a společenských subjektů působících 
v městské části a přispět k navázání „sousedských kontaktů“. Pro naše zapojení 
jsme zvolili formu pingpongového turnaje, na který jsme pozvali zájemce s vy-
užitím koordinované propagace této akce. Účast sice nebyla velká, ale byla 
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dostatečná na to, aby turnaj proběhl během jednoho odpoledne. Po této dobré 
zkušenosti plánujeme opětovné zapojení do dalšího ročníku akce s rozšířením 
naší nabídky např. o komentovanou bohoslužbu. 
V červnu se nám podařilo opět uskutečnit Noc kostelů (za účasti přibližně 
100 lidí). 
V červnu jsme organizovali bohoslužbu v místní knihovně ve Statenicích, 
s následným setkáním na zahradě u Jardy a Ivany. 
Skupinky se již scházely pravidelně, s možností setkávání online. 
Každou středu odpoledne se otevírá kostel pro veřejnost s možností tiché 
modlitby nebo rozhovoru s farářem. 
I nadále se konaly pravidelné biblické hodiny. Od září jsme začali pořádat 
biblické hodiny v jiném formátu. Každé pondělí rozesílá kazatel zájemcům 
podněty ke čtení s otázkami. K osobnímu setkání se sejdeme jednou za 4 týdny 
ve čtvrtek na 2 hodiny. 
S očekáváním jsme vyhlásili, že nabízíme od října kurzy angličtiny pod názvem 
English in the Chapel, ale zájem nebyl velký. Po dokončení jednoho semestru 
jsme vyhodnotili, že dále zatím pokračovat nebudeme. Možná se za čas kurzy 
opět rozjedou. 
Další aktivita, která je dlouhodobě dobře navštěvovaná a pokračujeme v ní,  
je pravidelné úterní cvičení pro ženy. 
Příležitostně konáme i společné komentované procházky po Praze, většinou po 
nedělní bohoslužbě a krátkém obědě. 
Během roku jsme pořádali filmové večery, buď 1x nebo 2x měsíčně v pondělí. 
Po zhlédnutí filmu následuje diskuse a sdílení našich dojmů z filmu, které ještě 
doplní nebo upřesní subjektivní zážitek z filmu. 
Na zářijové sborové schůzi jsme se rozhodli, že vyzkoušíme přesunout naše 
nedělní bohoslužby v období adventu na večerní čas. Naším záměrem bylo 
otevřít naše bohoslužby více pro lidi, které chceme na naše bohoslužby pozvat. 
Kdybychom chtěli udělat besedu nad knihou nebo jinou akci pro veřejnost  
a spojit ji s bohoslužbou, pak večerní hodina je více příhodná. Dalším argumen-
tem bylo, že Pražané odjíždí na víkend a také večerní čas jde vstříc mladým 
lidem. Čtyři adventní neděle jsme takto prožili, k tomu se přidaly slavnostní 
bohoslužby na Boží hod a Nový rok, které jsme uskutečnili také večer. 
V průběhu adventu jsme uspořádali akce pro veřejnost, které se konaly během 
nedělních odpolední a předcházely večerním bohoslužbám. Jednalo se o výrobu 
adventních věnců, zdobení perníčků a vánoční jarmark s vystoupením studentů 
z gymnázia pro zrakově postižené. Jednu sobotu jsme pořádali adventní koncert 
s hosty – sólisty Národního divadla. 
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Na Štědrý den proběhla opět Půlnoční bohoslužba. Účast byla sice o něco nižší 
než jsme čekali, ale byli jsme rádi za každého účastníka. 
Poslední den v roce jsme uskutečnili Silvestrovské sborové setkání s ohlédnutím 
za uplynulým rokem v životě sboru i jednotlivců a se sdílením našich očekávání 
do roku budoucího. 
Při vyhodnocení konání večerních bohoslužeb jsme se shodli, že od nového roku 
se opět vrátíme k dopolednímu času bohoslužeb, ale s tím, že v budoucnu bude-
me opět o možnosti večerních setkání diskutovat a pravděpodobně se pro ad-
ventní období k večerním bohoslužbám opět vrátíme. 
Služby pastorace zajišťoval především farář dle aktuální potřeby. 
Podle možností jsme zajišťovali pronájmy sborových prostor dalším církvím  
a dalším zájemcům 
Staršovstvo se scházelo většinou pravidelně a spolu s kazatelem plánovalo  
a uskutečňovalo zajištění potřebných služeb. 
Spolupráce s partnerským sborem z FUMC Decatur, Texas, USA pokračovala 
v uplynulém roce s menší intenzitou, avšak s výhledem na opětovné zintenziv-
nění komunikace a spolupráce. 
Podařilo se nám vybrat dostatečnou sumu peněz na pořízení skříní do velkého 
sálu, ve kterých jsou umístěny knihy k prodeji i půjčení a také šatna. Celá zadní 
stěna velkého sálu je nyní provedena nově podle architektonického návrhu. 
V roce 2022 jsme měli stanoveny tyto cíle: 
• Osobní obnovu – obnovení křtu na Velikonoce 
• Sborové setkání – pro vyjádření se, jaký sbor chceme společně budovat 
• Obnova členských slibů v červnu 
Směr, kterým bychom chtěli jít, má následující charakteristiky: 
• Církev, kam rád zvu své okolí 
• Společné nadšení 
• Srozumitelná církev 
• Otevřenost pro každého 
• Společně pomáháme 
K definování těchto cílů i charakteristik jsme dospěli po diskusi, ve které za-
znělo, že vnímáme, že probíhá určitý restart sborového života, a to nikoliv že 
bychom jej nějak detailně plánovali, ale že Bůh sám mezi námi a v nás koná 
nové věci. 
V průběhu roku jsme se těchto cílů drželi a máme radost z toho, že se podařila 
řada menších či větších kroků uskutečnit. 
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Když se nám povede podle těchto hodnot společně jít, třeba po malých krůčcích, 
pak bude naše obnova reálná. 
Pro rok 2023 jsme si stanovili tyto cíle: 
• Pokračovat ve směru, kterým jsme vykročili 
• Ohlédnout se a vyhodnotit, jak se nám daří jít vytýčeným směrem  
 (uskutečnit sborové setkání s vyhodnocením) 
• Pokračovat v tom, co se osvědčilo, opouštět to, co nevypadá užitečné 
 a zkoušet nové cesty k lidem 
Kazatel Milan Mrázek představil staršovstvu záměr zahájit projekt pro lidi s pro-
blémem – Nový začátek. Jedná se o projekt pro lidi, kteří si přiznávají, že mají 
problém a hledají u Boha pomoc. Také hledají lidi, kteří je v jejich situaci pode-
přou. Jednalo by se o večerní setkání nějaký pracovní den. Inspirací je podobný 
program v USA, který se jmenuje Celebrate Recovery. Program Nový začátek je 
nabídkou pro všechny, kdo mají nějaký problém, se kterým si neví rady (závis-
lost, zlozvyk, rodinná situace…). Staršovstvo tento záměr podpořilo a v součas-
né době jsme úplně na začátku a uvidíme, jak se bude naše hledání vyvíjet. Bě-
hem letošního roku bychom chtěli posbírat více informací, přeložit a adaptovat 
materiály pro české použití a vyhlížet, kde Bůh otevře dveře. 
Dlouhodobým úkolem je také zajištění finanční stability sboru do budoucna.  
I v této otázce se snažíme držet správný směr. Ročně nyní také odkládáme 10% 
z vybraných nájmů do FUB. 
V souvislosti se zvýšením nákladů na energie a zvyšováním odvodů na plat 
kazatele budeme řešit s Radou oblasti žádost o dočasné snížení odvodů na plat 
kazatele. 
Děkujeme všem bratrům i sestrám za jejich modlitební, finanční i osobní 
podporu. 

Jaroslav Pajas 
 
3.11 — Zpráva za ESUMC v Praze 10 – Vršovicích 
Spring of 2022 brought a period of relaxed impact due to COVID, and ESUMC 

(English Speaking United Methodist Church) started again on a forward path in 
both physical and spiritual growth. 
Pastor Velma Campbell remained with us until June of 2022, at which time she 
returned to the UK and we prepared to enter a new season with our new Pastor 
Nicole Sims, her husband Kirk Sims, and their son Eli. Our congregation was 
much more stable than the previous year, and worship, services and activities 
felt positive and spiritual. 
During spring and summer, members and attendees of our church worked to 
transform the Kavárna at ESUMC into a temporary shelter for Ukrainian refu-
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gees, also with the help of the Russian/Ukrainian church who rent our worship 
space. After that project was completed, the space was used several times during 
2022 by families for temporary housing. Currently, the Kavárna is used for 
normal activities, but our facility is still capable of supporting refugees if the 
need arises. 
After Pastor Campbell’s departure, we entered a period of transition for four 
weeks. As we had done in the past, people in the church stepped in to fill the 
roles of preaching each Sunday and managing Sunday services. From my 
perspective, all of this went smoothly, thanks to the strong care and spiritual 
connection of the people of ESUMC. In July, we also had the blessing of hosting 
one of our former pastors, John Redmond. 
Pastor Sims and her family arrived in Prague at the end of July. They very 
quickly found a welcome place of leadership and belonging in the church.  
From the congregation’s side, the transition was smooth. Worship, activities and 
fellowship continued with joy under the guidance of our new pastor. I believe 
that all of us found a strong feeling of community together within a short time. 
Throughout the remainder of the year, Pastor Sims worked to identify needs 
within the church, ways in which ESUMC can grow and how we can continue to 
serve in Christ. The church organized many events, such as a church clean-up 
day, community potluck meals, and church trip to Vyšehrad. Weekly attendance 
has continued to slowly increase, and in January and February of 2023 we had 
three people become members of the church and also join the church council. 
Kirk Sims began a bible study on Sunday mornings, and it has been well 
attended each week. As attendance has increased, the worship team has also 
grown, and we now have a rotation of musicians and vocalists, and most 
recently a celloist. 
At the moment, ESUMC is at a point of stability spiritually and physically. Our 
current average attendance is about 20-25 people per week, and Pastor Sims has 
done a wonderful job leading our church and the effect is that people continue to 
come and to draw closer to Jesus. The church has not reached the level of pre-
COVID attendance (average 40 people), but if we continue on this path, we may 
reach that point in 2023. The community of ESUMC is now the strongest that it 
has been since COVID and I am very optimistic for the future of our church if 
we continue in this way. 

Rob Keating 
 
Jaro 2022 přineslo období uvolnění po čase COVIDu a ESUMC (Anglicky 
mluvící sbor ECM) se znovu vydal na cestu vpřed, jak v oblasti fyzického, tak 
duchovního růstu. 
Pastorka Velma Campbellová s námi zůstala až do června 2022, kdy se vrátila 
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 do Velké Británie, a my jsme se připravovali na vstup do nového období s naší 
novou pastorkou Nicole Simsovou, jejím manželem Kirkem Simsem a jejich 
synem Elim. Náš sbor byl mnohem stabilnější než v předchozím roce a 
bohoslužby a aktivity působily pozitivně a duchovně. 
Během jara a léta členové a účastníci našeho sboru pracovali na přeměně Ka-
várny v ESUMC na dočasný domov pro ukrajinské uprchlíky, a to i s pomocí 
rusko-ukrajinské církve, která si pronajímá naše bohoslužebné prostory. Po 
dokončení tohoto projektu byly prostory během roku 2022 několikrát využity 
rodinami k dočasnému ubytování. V současné době je Kavárna využívána k běž-
ným aktivitám, ale naše zařízení je stále schopno podpořit uprchlíky, pokud to 
bude potřeba. 
Po odchodu pastorky Campbellové jsme na čtyři týdny vstoupili do přechodného 
období. Stejně jako v minulosti se lidé z církve ujali svých rolí, kdy každou 
neděli někdo kázal a řídil nedělní bohoslužby. Z mého pohledu to vše proběhlo 
hladce díky výrazné péči a duchovnímu spojení lidí z ESUMC. V červenci jsme 
také měli to požehnání hostit jednoho z našich bývalých pastorů, Johna 
Redmonda. 
Pastorka Simsová s rodinou přijela do Prahy koncem července. Velmi rychle 
našli své místo ve vedení a sounáležitosti sboru. Ze strany sboru proběhl 
přechod hladce. Bohoslužby a aktivity pokračovaly s radostí pod vedením naší 
nové pastorky. Věřím, že jsme všichni během krátké doby pocítili sílu 
společenství. 
Po zbytek roku se pastorka Simsová snažila identifikovat potřeby sboru, 
způsoby, jak může ESUMC růst a jak můžeme nadále sloužit v Kristu. Církev 
uspořádala mnoho akcí, například den úklidu kostela, společné jídlo v kotlíku a 
církevní výlet na Vyšehrad. Týdenní návštěvnost sboru se nadále pomalu 
zvyšovala a v lednu a únoru 2023 se našimi členy stali tři lidé, kteří se také 
zapojili do staršovstva. Kirk Sims zahájil biblická studia v neděli ráno, která 
jsou každý týden hojně navštěvována. S nárůstem návštěvnosti se rozrostl i 
bohoslužebný tým, v němž se nyní střídají hudebníci a zpěváci a nejnověji i 
violoncellista. 
V současné době se ESUMC nachází v bodě duchovní a fyzické stability. Naše 
současná průměrná návštěvnost je asi 20–25 lidí týdně a pastorka Simsová 
odvádí skvělou práci při vedení našeho sboru. Výsledkem je, že lidé stále 
přicházejí a přibližují se Ježíši. Církev zatím nedosáhla úrovně návštěvnosti 
z doby před COVIDem (průměrně 40 lidí), ale pokud budeme pokračovat 
v započaté cestě, můžeme tohoto bodu dosáhnout v roce 2023. Společenství 
ESUMC je nyní nejsilnější, jaké bylo od dob COVIDu, a pokud budeme pokra-
čovat tímto směrem, jsem velmi optimistický ohledně budoucnosti našeho sboru. 

(překlad: DeepL, upraveno) 
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3.12 — Zpráva za farnost Protivín 
Rok 2022 jsme se již těšili z osobního setkávání na pravidelných nedělních 
bohoslužbách, skupinkách i biblických hodinách. Ne všichni se do offline pro-
středí navrátili, můžeme se pouze domnívat, co způsobilo prořídnutí našich řad 
při návratu po předchozím covidovém období. Nicméně naše současné setkávání 
vnímáme ve všech našich sborech jako vřelejší, navíc obohaceném o přítomnost 
přátel nejen z USA, ale i Ukrajiny. Jsme vděčni vedení naší české ECM, jak se 
k přijetí uprchlíků z Ukrajiny postavila. 

Sbor Vimperk 
Do chodu sboru pozitivně zasáhla přítomnost našich ukrajinských přátel, kteří 
získali azyl na Veselce a především díky službě našeho kazatele Zdeňka Neužila 
se pravidelně účastní našich bohoslužeb. Většina z těch, kteří pobývali na Vesel-
ce v roce 2022, se již vrátila zpět na Ukrajinu, nicméně někteří tu zůstávají. Pro-
tože se počet ukrajinských uprchlíků snížil, pobývají naši ukrajinští přátelé již 
pouze na Veselce, Poušť, která v roce 2022 sloužila též pro potřeby uprchlíků, je 
již v roce 2023 uvolněna pro aktivity naší církve. Nedělní bohoslužby se konaly 
ve Vimperku v 9.30, poslední neděli v měsíci k nám pravidelně jezdil bratr farář 
Richard Novák a byla zde vysluhována Večeře Páně. Ve Vimperku se konala 
každé pondělí i biblická hodina a ve čtvrtek byla příležitost pro online modli-
tební setkávání. Přes zimu se konaly 1x měsíčně Večery chval s bratry katolíky, 
v jarním, podzimním období jsme byli zváni ke katolíkům na Večery chval do 
jejich kostela. V loňském roce se již konal i řádný softbalový kemp s Američa-
ny. Součástí kempu je i hojně navštěvovaný večer pro rodiče účastníků, kdy náš 
sborový dům „praská ve švech“. 3 x týdně se v dopoledních hodinách konala 
setkávání maminek s dětmi, bratr kazatel plánuje vznik Mateřského centra Bod-
lina. V současnosti vše funguje tak, že 2x týdně si bratr kazatel ppřipravuje 
program pro děti, ve čtvrtek maminky využívají sborové prostory bez organi-
zovaného programu nebo si ho připraví některá maminka. Především v odpo-
ledních hodinách jsou sborové prostory pronajímány Jazykové škole EZAU. 
Příležitostně se též ve sboru konají oslavy narozenin dětí. Díky manuální zruč-
nosti našeho kazatele a také jeho trpělivosti při využití pracovníků poslaných 
Probační a mediační službou se postupně zlepšuje zázemí sborového domu. 
Loni byla slavnostně zahájena činnost zbrusu nových toalet a v jídelně je možné 
používat tekoucí vodu z vodovodu, což oceňujeme při každém použití, v kuchy-
ni rovněž funguje myčka nádobí. 

Sbor Protivín 
Nedělní bohoslužby se konaly v 9.00 v Protivíně, kázal Richard a Hanka 
Novákovi nebo Miluška Šálková, případně také Eva Piherová. Kromě toho se 
konala pravidelná biblická hodina a skupinka, a to nejen u sestry Magdy 
v Písku, ale i ve sborovém domě v Protivíně. V létě uspořádala sestra Miluška 
Šálková kuchařský tábor. Bohužel však přestala být z ekonomických důvodů 
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využívána budova SKP Pastelky. Proto byl dům zrekonstruován a nabídnut pro 
pronájem rodiny. Bratr farář úspěšně zahájil činnost šachového kroužku, na 
který pravidelně každé druhé pondělí přicházejí šachisté z Protivína. Šachový 
kroužek vytváří bezpečné prostředí pro diskuzi o různých životních tématech. 
Sbor Protivín tvoří z většiny senioři, což se odráží ve fungování sboru (není dost 
lidí schopných vykonávat praktické činnosti) i v ekonomice. Starosti přináší 
nejen stav sborové budovy, ale i dostatek prostředků na plat kazatele. Navzdory 
obavám je sbor tvořen pevnými křesťany sdílejícími navzájem své starosti  
i radosti. 

Sbor Týn nad Vltavou 
Týnští se ke společným bohoslužbám scházejí v neděli ve 14.00, dále také ke 
společnému setkávání nad Písmem 1x týdně. Slovem jim buď posloužil někdo 
z Protivína (Hanka nebo Richard Novákovi), příp. káže sestra Martina Klime-
šová nebo její manžel Ladislav Klimeš. První neděli v měsíci navštěvují Týnští 
společné bohoslužby v Protivíně. Společnou radostí byla i svatba mladého páru, 
který našel ve sboru svoje duchovní zázemí. 

Eva Piherová 
 
3.13 — Zpráva za farnost Slaný 
Tento rok byl pro náš sbor plný změn. Kazatel J. Červeňák v červnu skončil 
službu v našem sboru. Jsme vděční Pánu za jeho práci, kéž ho provází Boží 
požehnání. Povolání dostal kazatel F. Gärtner. Budiž požehnaná jeho služba.  
Byla provedena rekonstrukce bytu kazatele. Pod vedením Správy budov ECM  
a s finanční pomocí a pod vedením naší církve byl byt rozdělen na kancelář 
s přes-páním pro kazatele a byt 2+1 , který pronajímáme. Děkujeme vedení  
a Správě budov za jejich pomoc. 
Do příchodu nového kazatele se v našem sboru konaly biblické hodiny každý 
čtvrtek, nyní jsou, po vzájemné dohodě, každou středu. Je to vždy požehnaný 
čas s Pánem, kterého se účastní průměrně čtvrtina sboru. 
Každé úterý máme v našem sboru skupinku. Jedno úterý muži a druhé ženy.  
Na podzim se tyto dvě skupinky spojily a nyní máme smíšenou úterní skupinku, 
kterou můžeme nazvat ekumenickou, jelikož do ní chodí členové i jiných sborů. 
Vnímáme to jako velké požehnání a růst našeho sboru. 
Ve spolupráci s církví Milost se náš sbor účastnil Evangelizace ve Slaném. 
Věříme, že díky tomu se Boží slovo a pokoj zakotví v myslích a srdcích lidí. 
Vnímáme to jako Pánovu odpověď na naše modlitby, prosby o vedení a vyučo-
vání našeho sboru. Kam směřujeme, jakou práci k Jeho slávě máme konat. 
Náš sbor se zapojil do akcí slánského infocentra, které pořádalo poznávací vy-
cházky po Slaném a jeho okolí také tím, že promítal v Husově domě historii 
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ECM ve Slaném. Tím jsme se dostali hlouběji do povědomí veřejnosti. Děkuje-
me kazateli, že promítání doprovázel slovem a odpovídal na dotazy. 
Již tradičně pod dobu několika let pronajímáme prostory modlitebny zdejší zá-
kladní škole pro účely výstavy výtvarných prací a koncertu dětí pro veřejnost.  
Je to hezká spolupráce, která s pomocí Boží bude pokračovat i v letošním roce.  
Modlitebnu Husova domu jsme také použili ke dvěma koncertům. V čase Veli-
konoc, Pašijovém a na závěr roku Advetního. Protagonisty byli R. Pachman  
a D. Hořínková. Byl to krásný a požehnaný čas strávený v Boží přítomnosti. 
Jsme rádi, že veřejnost hodnotila velmi pozitivně tyto akce a věříme, že si Bůh 
vše použije pro svou slávu a požehnání. Jemu patří náš vděk. 

Zdenka Pergnerová 
 
3.14 — Zpráva za farnost Tachov 
Na začátku roku 2022 nám přišla nová farářka Jana Daněčková. Ale kvůli bydle-
ní zůstala v Tachově až do léta Eva Vaďurová, manželka předchozího faráře, 
která vedla čajovnu a mateřské centrum, a pomohla je předat nové pracovnici.  
Jako všechny naše sbory jsme se podíleli na pomoci Ukrajině. Protože v našich 
prostorách nebylo možné ubytovat, poskytli jsme prostor pro shromažďování 
materiální pomoci. Spolupracovali jsem s místními organizacemi, rozdávali 
jsme ošacení. Naše farářka v létě pomáhala na příměstském táboře pro ukra-
jinské děti. 
Oddíl Royal Rangers s letním táborem a Literární večery pokračovaly. Nadále 
jsme podporovali spřátelené křesťany v Moldavsku a poskytovali záštitu Letní 
biblické škole. 
Od září nastoupila nová pracovnice do čajovny a mateřského centra. 
Fusion byl po prázdninách v útlumu, ale přidali se noví lidé do týmu a začali 
připravovat nábor a obnovu, které uskutečnily v dalším roce. 

Aysun Kurt 
 
3.15 — Zpráva za farnost Třeboň 
První polovina roku byla částečně ovlivněna covidovými omezeními, ale pravi-
delně probíhají Bohoslužby, biblické hodiny. Dále potom skupinky seniorů a 
pravidelná setkávání v rodinách. Dále se sbor účastní ekumeny mezi církvemi. 
Probíhalo pravidelné vydávání sborového Majáčku. Dále sestra farářka navázala 
na návštěvy v domově v Libniči u Č. Budějovic. 
Staršovstvo se scházelo ve složení: Mária Kunstová, Anna Koubová (ukončila 
činnost ve staršovstvu v průběhu roku), Pavel Svidenský, Petr Klaboch, Marcel 
Hule, Lenka Klabochová (nově doplněna). Pokud možno pravidelně 1x měsíčně. 
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Uskutečňovaly se vzájemné návštěvy členů sboru a některé společné akce. 
Zahradní grilování, pobyt v Orlických horách pro rodiny s dětmi, dále potom 
akce pro širokou veřejnost v Husově kapli: Zažít Třeboň jinak. Nově také 
Manželské večery, které proběhly ve dvou kurzech a účastnily se jich páry  
i z jiných denominací. 
V létě byla zahájena oprava varhan, která se blíží ke zdárnému konci v roce 
2023. Současně byl zakoupen zahradní plynový gril. Zakoupena byla i nová 
sklepní okna, která budou měněna na počátku roku 2023. 
Aktivně se sbor rovněž účastní pomoci ukrajinským uprchlíkům. V dolní části 
kaple je ubytována ukrajinská rodina, 2 dospělí a 3 děti. 

Marcel Hule 
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4.1 — Dopis biskupů Patricka Streiffa a Stefana Zürchera 
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Přepis dopisu 
 
Evangelisch-methodistische Kirche Gebiet von Mittel- und Südeuropa 
Eglise Methodiste Unie Region de l'Europe du Centre et du Sud 
United Methodist Church Area of Central and Southem Europe 
Bischof Dr. Patrick Streiff 
Badenerstrasse 69 
Postfach 2111 
CH-8021 Zürich 1 
+41-44-2993060 
bischof@umc-cse. org 
      To the pastors and the members of 
      the church council in the Czech Republic 
Zürich, 27. 4. 2023 
 
Your declaration "Renewed personal commitment' 
 
Dear sisters and brothers in Christ, 
Your Superintendent, Rev. Ivana Prochazkova, together with the Conference lay 
leader, Petr Konopic, came to see and inform us personally about your 
declaration "Renewed personal commitment" and the plan to vote on leaving the 
UMC at the Annual Conference, in accordance with BOD par. 572. We have 
valued this personal information and decided to meet in person with the church 
council which happened on March 28. 
For your own prayerful discernment and preparation of the Annual Conference, 
we feel the obligation to send you this letter. Fully, and without any restriction, 
we can agree with your declaration "Renewed personal commitment and 
declaration of the clergy – United Methodist Church in the Czech Republic". It 
does not come as a surprise to us. It is in accordance with everything that has 
been reported to us since your superintendent received your support to 
participate in the Round Table discussions of the Central Conference. However, 
we are convinced that you can remain within the Central Conference of Central 
and Southern Europe (CC-CSE) and exactly keep what you have underwritten in 
the renewed personal commitment. We would like to confirm this option to you 
with this letter and, therefore, sign it together. 
The CC-CSE, in its session of November 2022, has made a decision that every 
annual Conference or even a single country in an annual Conference may decide 
already now that it wants to stay with the CC-CSE Discipline 2016 and that the 
CC-CSE will continue to fully respect such a position if the general conference 
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in the future may change its stance on marriage and human sexuality. The CC-
CSE has taken its decision on the basis ofthe adaptation right given to a central 
conference: "as the special conditions and the mission ofthe church in the area 
require". Therefore, any annual conference and/or any country within a larger 
annual Conference can decide to keep the understanding of marriage and human 
sexuality as expressed in the Social Principles ofthe CC-CSE Discipline 2016. 
We write this letter after returning from a meeting with pastors in North Africa 
who were gratefut for this option of keeping the present understanding even if 
changes may come in other regions of the world, and they all personally signed 
a document. North Africa is part of an annual conference with differences of 
understanding. Your situation gives you even more independent authority than 
North Africa has within its larger annual conference of several countries: you are 
one annual conference and your closed session of members in full connection 
is already now the highest body to decide who will or will not become a clergy 
in your annual conference, without any possibility of outside pressure put on 
you. 
As bishops we are convinced that a decision by the annual conference in the 
Czech Republic to remain with the CC-CSE Discipline 2016 will fully allow and 
honour to continue living according to your dedaration "Renewed personal 
commitment". Further, it will keep the connectional ties, safeguard the 
ecumenical agreements of which you are part in Europe, and help promote 
solidarity of resources in the central conference. 
With deep respect for your agreement and unity expressed in your "Renewed 
personal commitment". 
In Christ our Lord and Saviour, 
 
Bishop Patrick Streiff      Bishop Stefan Zürcher 
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Překlad dopisu 
 
 

Duchovním a členům Rady oblasti 
ECM v České republice 

Curych, 27. dubna 2023 
 
 
K vašemu prohlášení „Obnoveného osobního závazku“ 
 
 
Milé sestry a bratři v Kristu, 
Vaše superintendentka, sestra Ivana Procházková, a konferenční vedoucí laiků, 
bratr Petr Konopík, nás přijeli osobně navštívit a informovat o vašem prohlášení 
„Obnoveného osobního závazku“, a o plánu hlasovat na Výroční konferenci  
o vystoupení z United Methodist Church, v souladu s církevním Řádem (čl. 
572). Tento osobní způsob informování jsme ocenili a následně jsme se rozhodli 
osobně setkat s českou Radou oblasti, k čemuž došlo 28. března. 
Cítíme, že pro vaše vlastní modlitební rozeznání a přípravu na nadcházející 
Výroční konferenci vám musíme zaslat tento dopis. Plně a bez jakéhokoliv 
omezování můžeme souhlasit s vaším prohlášením „Obnoveného osobního 
závazku a prohlášení duchovních ECM v ČR“. Nepřekvapuje nás. Je to v soula-
du se vším, co nám bylo sděleno od doby, kdy vaše superintendentka obdržela 
vaši podporu k účasti na jednáních u Kulatého stolu Centrální konference. 
Jsme však přesvědčeni, že můžete zůstat v rámci Centrální konference pro 
střední a jižní Evropu (CC-CSE) a přesně dodržet to, k čemu jste se zavázali 
v obnoveném osobním závazku. Rádi bychom Vám tuto možnost společně 
potvrdili i tímto dopisem, a proto jej podepisujeme oba dva. 
Centrální konference na svém zasedání v listopadu 2022 přijala rozhodnutí, že 
každá Výroční konference, nebo i jednotlivá země v rámci Výroční konference, 
se může již nyní rozhodnout, že chce setrvat v církevním Řádu Centrální 
konference ve verzi roku 2016, a že Centrální konference bude takový postoj  
i nadále plně respektovat – i v případě, že Generální konference v budoucnu 
změní svůj postoj k manželství a lidské sexualitě. Centrální konference přijala 
své rozhodnutí na základě adaptačního práva daného Centrální konferenci: „jak 
zvláštní podmínky a poslání církve v dané oblasti vyžadují“. Kterákoli Výroční 
konference – a/nebo kterákoli země v rámci širší Výroční konference – se proto 
může rozhodnout, že zachová chápání manželství a lidské sexuality tak, jak je 
vyjádřeno v Sociálních zásadách církevního Řádu Centrální konference 2016. 
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Tento dopis píšeme po návratu ze setkání s duchovními v severní Africe, kteří 
byli vděční za tuto možnost zachovat jejich současný postoj, i když mohou 
nastat změny v jiných zemích, a všichni osobně podepsali společný dokument. 
Severní Afrika je součástí Výroční konference s rozdílnými postoji. Vaše situace 
vám dává ještě více nezávislejší postavení, než jaké má severní Afrika v rámci 
své širší Výroční konference, kterou tvoří několik zemí: jste jednou Výroční 
konferencí a vaše uzavřené zasedání členů v plnoprávním spojení je již nyní 
nejvyšším orgánem, který rozhoduje o tom, kdo se stane nebo nestane duchov-
ním ve vaší Výroční konferenci, aniž by na vás bylo možné vyvíjet jakýkoli 
vnější nátlak. 
Jako biskupové jsme přesvědčeni, že rozhodnutí Výroční konference v České 
republice zůstat u Řádu Centrální konference 2016 by plně umožnilo a ctilo 
pokračování žití v souladu s „Obnoveným osobním závazkem“. Dále by to 
umožnilo zachovat propojené vazby i ekumenické dohody, jichž jste v Evropě 
součástí, a pomáhat podporovat zdrojovou solidaritu v Centrální konferenci. 
S hlubokou úctou k vaší dohodě a jednotě vyjádřené ve vašem „Obnoveném 
osobním závazku“. 
V Kristu, našem Pánu a Spasiteli, 
 

Biskup Patrick Streiff     Biskup Stefan Zürcher  
 

 (překlad: DeepL, upravil Martin Kukla) 
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5.1 — Petice Výroční konference, Historický záznam, Odůvodnění žádosti 
 (včetně překladu do angličtiny) 
 
 

PETICE  
VÝROČNÍ KONFERENCE 

 
 Výroční konference Evangelické církve metodistické v České republice 
(dále jen ECM v ČR) vyjadřuje své přání stát se autonomní metodistickou církví 
podle ¶ 572 Řádu církve.  
 Konference žádá biskupa, aby konal dle výše zmíněného paragrafu a po-
věřuje Radu oblasti a superintendenta činit další kroky směřující ke transformaci 
ECM v ČR v autonomní metodistickou církev.  

 
 

HISTORICKÝ ZÁZNAM  
S DŮVODY ŽÁDOSTI VÝROČNÍ KONFERENCE 

EVANGELICKÉ CÍRKVE METODISTICKÉ V ČESKÉ REPUBLICE 
STÁT SE AUTONOMNÍ METODISTICKOU CÍRKVÍ 

/k hlasování na VK 2023 / 
 
Metodistická episkopální církev jižní v USA začala misijní práci mezi 

českými emigranty v Texasu koncem roku 1907. Brzo vzniklo v Texasu několik 
česky mluvících sborů. V červnu roku 1912 požádali čeští kazatelé a studenti 
Misijní radu v Nashvillu ve státě Tennessee, aby „nezapomínala na Čechy  
a Moravu“. V březnu 1920 vyslala proto Misijní rada do Československa faráře 
Josefa Dobeše. V tomtéž roce navštívil Československo také biskup J. Atkins. 
Na to bylo rozhodnuto, že Metodistická episkopální církev jižní vyšle do 
Československa další pracovníky a začne zde misijní práci. Zásluhou Josefa 
Dobeše, Josefa P. Bartáka, Václava Vančury a dalších duchovních a laických 
spolupracovníků se služba církve rozrůstala a byly zakládány nové sbory 
v Československu (Čechy, Morava, Slezsko, Slovensko a Podkarpatská Rus). 
Výroční konference pro tyto nově vzniklé sbory byla ustavena v roce 1927.  

Druhá světová válka odřízla Evangelickou církev metodistickou v Česko-
slovensku od její mateřské církve v USA. Superintendenti Josef Dobeš, Josef P. 
Barták a další zaměstnanci církve s americkým občanstvím byli přinuceni vrátit 
se do USA. Církev zažívala velmi těžké časy, několik členů církve bylo dokonce 
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odvlečeno do koncentračních táborů. Na Slovensku ztratila Evangelická církev 
metodistická v roce 1940 státní souhlas, tím byla její veškerá práce zakázána. 
Opět obnovena byla v roce 1946. Podkarpatská Rus byla v roce 1939 obsazena 
maďarskou armádou, po válce byla připojena k Sovětskému svazu. Sbory na 
Podkarpatské Rusi se tedy po válce již nevrátily do svazku československé 
výroční konference. 

Komunistický převrat v roce 1948 přinesl pronásledování všech věřících  
a potlačování práce všech církví. Evangelická církev metodistická v Českoslo-
vensku postupně ztratila některé kostely, budovy a majetky. Metodisté byli na 
mnoho let izolováni, na několik let byl přerušen veškerý kontakt se světovou 
církví, později byl výrazně omezen. V té době byla církev spravována super-
intendenty, které volila Výroční konference, volba však podléhala souhlasu 
státních orgánů. V letech1948 až 1989 církev tedy fungovala ve skutečnosti jako 
autonomní metodistická církev. Církev si připomíná osobní statečnost mnoha 
duchovních i laiků, kteří vytrvali ve víře a ve službě i ve velmi složitých 
podmínkách.  

Po tzv. sametové revoluci v roce 1989 nastalo nové období metodistické 
práce v Československu. Evangelická církev metodistická byla začleněna do 
Centrální konference pro střední a jižní Evropu již v roce 1954, ale do života  
a práce se plně zapojila až v roce 1989. Byla obnovena její sociální práce, vznikl 
Institut vzdělávání pro duchovní, laiky a laické kazatele. V roce 1993 po roz-
dělení Československa na dva nezávislé státy, Českou republiku a Slovenskou 
republiku, vznikly v rámci jedné výroční konference dvě oblasti: Česká oblast  
a Slovenská oblast. Slovenská oblastní konference, jako samostatná právnická 
osoba na Slovensku, v roce 2022 rozhodla o odchodu z United Methodist 
Church.  

V současné době má Výroční konference Evangelické církve metodistické 
v České republice 21 sborů, sociální práce zahrnuje 9 Středisek křesťanské po-
moci (komunita pro drogově a jinak závislé, azylové domy pro matky s dětmi, 
bezdomovce, sociálně slabé rodiny), mateřskou a základní školu.  

Od roku 1920 do 1939 a od 1946 do 1947 Výroční konferenci v Česko-
slovensku předsedali biskupové z USA. Od roku 1939 do roku 1946 a od roku 
1948 až do roku 1989 Výroční konference v Československu byla v podstatě 
autonomní a řídila se vlastním Řádem církve. Od roku 1990 výroční konferenci 
předsedali vždy biskupové ze Švýcarska. 
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ODŮVODNĚNÍ ŽÁDOSTI A STANOVISKO  
VÝROČNÍ KONFERENCE 

 
 V úsilí žít a sloužit v duchu Kristova evangelia v našem kontextu nejlépe, 
jak v tuto chvíli můžeme, si přejeme stát se autonomní metodistickou církví dle 
¶ 572 Řádu církve. Chceme odejít pokojně a vyprošovat těm, kteří v UMC 
zůstávají, i těm, kteří UMC opouštějí, Boží požehnání jako našim bratřím  
a sestrám v Ježíši Kristu. 

1. Generální konference 2019 schválila hlasováním tzv. Tradiční plán, který 
velkou většinou podpořila i Oblastní konference ECM v ČR na svém 
zasedání 3. 11. 2018. Západní jurisdikční konference, však deklarovala, že 
se nehodlá rozhodnutím Generální konference řídit.1 V následujících 
měsících některé výroční konference a někteří biskupové, včetně 
Centrální konference Německo2, odmítli respektovat rozhodnutí 
Generální konference 2019 a jednali v rozporu s ním.  
Tím byla narušena naše důvěra, že jako církev jsme schopni v současné 
situaci zachovávat dohody, které hlasováním generálních konferencí 
přijímáme.   

2. Přestože Plán jedné církve byl na Generální konferenci 2019 odmítnut, 
jeho přijetí bylo v naší centrální konferenci (CC-CSE) de facto 
připravováno.3  Plně se to projevilo hlasováním o směřování CC-CSE 
schválené Centrální konferencí pro střední a jižní Evropu konané 
v Basileji v roce 2022 ve formě poznámek pod čarou v Řádu Centrální 
konference.4 
Česká metodistická církev se nechce připojit k tomuto směřování  
CC-CSE. 
 

                                                           
1 “We cannot comply with the actions of the 2019 
General Conference.”  https://westernjurisdictionumc.org/as-we-make-our-way-back-home/ 
2 “Regardless of our own content-related convictions, we have reached the unanimous 
opinion that the stipulations of the Traditional Plan are not acceptable for our church in 
Germany,” the group said in a statement released March 9. “The Germany (United 
Methodist Church) will therefore not follow the chosen way of controlling people in their 
disposition and imposing stricter penalties.” https://www.umnews.org/en/news/german-
church-wont-impose-traditional-plan-bans 
3 #4a Report of the Round Table to the extrameeting of the Central Conference CSE 2022, 
#4a.2of Final report Round Table the Central Conference of Central and Southern Europe 
(CCCSE) 2022 
4 Motions of the Executive Committee to the extraordinary meeting of the Central 
Conference 2022 (1-6), Information and motions from the meetings of the Executive 
Committee, 19th Central Conference CSE 2022 in Basel (Switzerland) Report #5a, p. 5. 

https://westernjurisdictionumc.org/as-we-make-our-way-back-home/
https://www.umnews.org/en/news/german-church-wont-impose-traditional-plan-bans
https://www.umnews.org/en/news/german-church-wont-impose-traditional-plan-bans
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Stanovisko České metodistické církve 
 
1. Původní Plán jedné církve a jeho nové varianty považujeme z podstaty 

za nerealistický, zejména proto, že dělení UMC na otázkách ordinací a 
církevního uzavírání manželství se stalo součástí sekulárních kultur-
ních a politických bojů za práva a svobody. Důsledkem lidskoprávního 
diskursu, církevní politiky, která ho nekriticky přejímá, nastala patová 
situace: 

 Tzv. liberálně smýšlející křesťané nemohou s dobrým svědomím 
nakonec tolerovat to, co považují za netoleranci (fundamentalismus, 
homofobii, sexismus apod.) tradičních (konzervativních) křesťanů. 

 A tzv. tradiční (konzervativní) křesťané nemohou s dobrým svědomím 
nakonec tolerovat to, co považují za učení a praxi odporující Písmu a 
apoštolskému učení církve (hřích).  

2. Česká metodistická církev se hlásí k chápání manželství jako vztahu 
muže a ženy5 a ohledně ordinací6 se i do budoucna chce přidržet 
intence stávajícího Řádu ECM (Book of Discipline 2016).   

 Jsme si vědomi společných kořenů apoštolské víry a společného metodis-
tického dědictví. Jsme vděčni za léta společného života a služby. 
  Děkujeme za podporu, které se nám dostávalo od jednotlivců, sborů, 
biskupů, kteří spravovali českou ECM, děkujeme za podporu centrální konfe-
rence. Děkujeme za společnou práci výborů a agentur, za účast na poslání 
celosvětové UMC.  
 Chceme zůstat i v budoucnu součástí rodiny metodistických církví, 
stávající řád UMC se stane základem našeho adaptovaného nového řádu. 
 
 
 
                                                           

5 ¶ 142c Manželství pokládáme za posvátný svazek, který spočívá v tom, že muž a žena spolu 
žijí v lásce a oddanosti, ve vzájemném podpírání a věrnosti. Věříme, že na takovém manžel-
ství spočívá Boží požehnání, i když zůstane bezdětné.  
6 ¶ 304.2 Od těch, kteří usilují o ordinaci, se očekává plné odhodlání žít podle nejvyšších 
mravních hodnot křesťanského života.  
A to kvůli poslání Ježíše Krista, aby jejich svědectví evangeliu bylo co nejúčinnější a vzhledem 
k vlivu, který mají ordinovaní v církvi i mimo ni. Kandidáti ordinované služby proto souhlasí, 
že budou zodpovědně uplatňovat sebekázeň, osvojovat si návyky, které přispívají k jejich 
tělesnému zdraví, k duševní a citové zralosti. Souhlasí, že budou bezúhonní, ti, kteří žijí 
v manželství a v rodině souhlasí, že budou věrní, nesezdaní, že budou žít v celibátu. Přijímají 
závazek odpovědného života ve společnosti a závazek usilovat o růst v milosti, v poznání a 
v lásce k Bohu. 
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6.1 — Zpráva za Institut vzdělávání 
 
Na základě služebního přidělení jsem v minulém konferenčním roce jednak 
působil na Univerzitě Mateja Bela v Banské Bystrici (do 31. 8. 2022) a také 
vykonával vzdělávací činnosti v naší církvi ve smyslu Statutu IV ECM. Obě 
činnosti na částečný úvazek. 
Na Univerzitě Mateja Bela, PF, katedra teologie a katechetiky jsem garantoval 
studijní programy a vyučoval na všech třech stupních vysokoškolského studia – 
bakalářském, magisterském a doktorském. Pracoval jsem ve vědecké radě Peda-
gogické fakulty, posuzoval žádosti o profesorské řízení a oponoval habilitační 
práce. Též jsem spolupracoval se Slovenskou akreditační agenturou pro vysoké 
školství a v této dobrovolnické pozici příležitostně stále působím. Fakultě se 
podařilo na mé místo získat zahraniční profesorku a tak jsem mohl po 29 letech 
působení z fakulty odejít. Na katedře teologie a katechetiky jsem působil jako 
jeden z jejich zakládajících členů. Katedra má dnes stovky absolventů v různých 
pozicích v celé škále křesťanských církví. V akademickém a ekumenickém pro-
středí jsem se mnoho naučil a měl jsem tu čest pracovat s vynikajícími odborní-
ky a vzácnými osobnosti ze Slovenska i ze zahraničí. 
Z akademického, našeho církevního a ekumenického vzdělávacího prostředí se 
zrodil výzkumný projekt Smrt v tranzitu, o němž jsem poprvé referoval ve zprá-
vě k Výroční konferenci před rokem. Uskutečnily se dvě vědecké konference 
pod záštitou našeho Institutu vzdělávání a Evangelické teologické fakulty Brati-
slavě. Na konferencích vystoupili odborníci z 12 univerzit a kromě toho ještě i 
z různých odborných pracovišť. Vydali jsme celkem tři odborné publikace, které 
jsme editovali společně s prof. Dr. I. Peresem. Jsou zdrojem cenných informací 
k tématu smrti z oblasti teologie, filozofie, architektury, religionistiky a dalších 
oborů. Projekt by měl být dokončen třetí konferencí letos na podzim. 
Vzdělávací činnosti v naší církvi: 
• Vedl jsem podle svého slibu na minulé VK bratra kazatele Petra Mazúra 
poznávání Řádu. Jelikož však slovenská oblast naší církve uskutečnila 
15. 10. 2022 odchod z naší Výročná konference, další činnost v tomto směru 
byla bezpředmětná. 
• Zorganizoval a vedl jsem vzdělávací online kolegia spolupracovníků ECM 
v ŠR a SR s přibližnou frekvencí jedenkrát za měsíc. Stála na dobrovolné bázi  
a poskytovala dobrou platformu pro vzájemné setkávání pracovníků z obou 
oblas-tí. Na přání několika z nich tato kolegia pokračují i nyní, kdy slovenská  
a česká ECM už netvoří Výroční konferenci v jedné církvi. 
• Podílel jsem se na vyučování v teologickém Modulu A pro laiky. Letos vyuču-
ji teologii Nového zákona. Jako studijní text jsem studentům zadal spis Teologie 
Nového zákona od autora François Vouga. 
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• Vykonával jsem přednášky z křesťanství a religionistiky na Univerzitě třetího 
věku na PF UK v Bratislavě. 
• Po nástupu do Mikulova jsem byl pozván na místní gymnázium vykonat před-
nášku o staré hebrejské literatuře (Starý zákon a intertestamentární literatura). 
• Za českou oblast práce IV ECM bude podána samostatná zpráva.  
Zrušení registrace Institutu vzdělávání v Slovenské republice. 
15. 10. 2022 došlo k oddělení slovenské oblasti ECM od United Methodist 
Church, tedy i od naší Výroční konference. Výroční konference pokračuje s jed-
nou, českou oblastí. Ve statutu Institutu vzdělávání stojí, že „Institut vzdělávání 
ECM zřídila Výroční konference Evangelické církve metodistické“ (I.1.), že „je 
nástrojem realizace studijních potřeb, které vyplývají z církevního řádu ECM“ 
(II.1.) a že „Biskup Centrální konference Evangelické církve metodistické pro 
střední a jižní Evropu jmenuje ředitele Institutu vzdělávání ECM a pověřuje jej 
vedením.“ (III.1.) Také případné zrušení Institutu vzdělávání ECM, který je re-
gistrován ve Slovenské republice, je vázáno na rozhodnutí Výroční konference 
Evangelické církve metodistické. Všechna tato ustanovení Statutu směřují k to-
mu, že od 16. 10. 2022 Institut vzdělávání ECM přísluší do České oblasti ECM, 
protože Výroční konference pokračuje v ČR a biskup P. Streiff tam zůstává 
biskupem. Vedení slovenské ECM mi emailem superintendenta Š. Rendoše 
oznámilo, že vzdělávání v jejich církvi nebude řešeno cestou Institutu vzdělá-
vání a že Institut vzdělávání, registrovaný v SR, může být zrušen. 
Navrhuji konferenci, aby souhlasila se zrušením registrace Institutu vzdělávání 
na Ministerstvu kultury SR. Zánik Institutu vzdělávání ECM řeší statut takto: 
1. Výroční konference Evangelické církve metodistické může Institut vzdělávání 
ECM zrušit. 
2. Zbývající majetek při zrušení Institutu vzdělávání ECM patří Evangelické 

církvi metodistické.  
Kancelářské potřeby, zařízení a finanční zůstatek z peněz poskytnutých zahra-
ničním sponzorem na vzdělávání byly již slovenskému vedení ECM odevzdány. 
Na účtu Institutu vzdělávání ještě zůstávají finanční prostředky, které byly 
vytvořeny církví, samotným Institutem, např. za prodej Teologického slovníku, 
který jsme napsali s prof. Peresem a všechen zisk jsme nechali na další projekty, 
dále pak též finanční dar prof. Perese na projekt Smrt v tranzitu a také ušetřené 
finanční prostředky z předcházejících projektů a dary na vzdělávání v 
teologickém kurzu Modul A a B. Navrhuji, abychom zrušení slovenské 
registrace Institutu vzdělávání realizovali po dokončení projektu Smrt v tranzitu 
a zbytkovou částku na účtu Institutu vzdělávání rozdělili mezi českou a 
slovenskou církev v poměru 3:1 jako při dělení financí při vzniku samostatných 
států Česka a Slovenska v roce 1993. 

Pavel Procházka 
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Na práci Institutu vzdělávání v České oblasti ECM se pravidelně podílejí kromě 
členů tzv. Rady Institutu vzdělávání (Ivana Procházková, Filip Gärtner, Filip 
Jandovský, Jana Danečková a Josef Havíř) také vyučující v kurzech, podle 
potřeby i další spolupracovníci z ECM v ČR a pozvaní hosté. Institut vzdělávání 
realizuje tyto kurzy: 
a) Studijní kurz pro laiky – modul A. Nový běh kurzu byl zahájen na podzim 
2021, momentálně probíhá druhý ročník, ve kterém studuje osm studentů. 
b) Studijní kurz pro laiky – modul B, který navazuje na modul A momentálně 
neprobíhá. Otevřen bude v návaznosti na modul A. 
c) Jednotný lektorát momentálně nestuduje žádný student. 
d) Dvouletý kurz S dětmi na cestě víry – kurz pro pracovníky s dětmi v evange-
lickém prostředí připravily a realizují společně ČCE a ECM v ČR. Jeho čtvrtý 
běh byl zahájen na podzim r. 2022. Koordinátorem celého kurzu je Pavel 
Wittner. Momentálně v kurzu vyučují Jana Daněčková, Filip Jandovský, Filip 
Gärtner. 
e) Studijní kurz Propojené světy byl zahájen na začátku dubna 2021. Na podzim 
letošního roku je naplánovaný čtvrtý kurz (D4), který tentokrát k tématu Duše 
přizve neuropsychologa, matematika a teologa. 
Tento studijní program připravuje tým ve složení Mária Kunstová, Josef Havíř  
a Filip Jandovský. 
Všechny výše zmíněné kurzy kombinují kontaktní výuku (celodenní, víkendové, 
jednorázové přednášky a semináře) s distanční výukou přes webový portál 
moodle (https:// moodle.umc.cz/ a http://www.sdetminaceste.cz/) a program 
MS Teams. V České oblasti je před námi stále úkol vybudovat webové stránky 
Institutu, moodle se neukazuje vždy vhodný pro realizaci některých činností 
Institutu. 
Do celoživotního vzdělávání pracovníků ECM (dále CŽV) jsou v české oblasti 
zapojeni všichni duchovní. Součástí CŽV je Studijní týden ECM, kterou už řadu 
let pořádáme ve Vranově u Brna. V roce 2022 se Studijní týden konal ve dnech 
19.–23. září. Týden zahájilo společné setkání duchovních se členy RO v ČR  
a RO v SR. Biblické exegeze připravili pro kazatele Pavel Procházka a Mária 
Kunstová, dvěma přednáškami z pastorační teologie přispěl do programu Pavel 
Procházka, ranní společnou četbou Písma v řečtině a hebrejštině nás provázely 
Jana Daněčková, Mária Kunstová a Jana Křížová. Hlavními hosty byli docent 
filozofie Jakub Jínek (lidská práva) a psycholog a terapeut PhDr. Roman Čepe-
lák (poruchy a rysy osobnosti, manipulativní jednání a jak mu čelit, efektivní 
komunikace. Celý rok jsme se v návaznosti na Studijní týden na schůzích kaza-
telů věnovali tzv. metodistickému rodinnému stříbru, pěti tématům s cílem oživit 
a posílit v našem myšlení víry témata, která spoluvytváří naši metodistickou 
identitu (trojiční učení, učení o trojí milosti, základní rysy metodistické 
spirituality, tzv. metodistický čtyřúhelník a tzv. connexio/propojenost). 
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Na začátku roku 2023 proběhly ve dvou skupinách rekolekce s br. Davidem 
Peroutkou v klášteře ve Slaném. David Peroutka nás provázel tématem Du-
chovní vzkříšení se sv. Vavřincem. Rekolekcí se účastnili opět někteří laičtí 
kazatelé a spolupracovníci, letos poprvé byli zvaní i kolegové faráři z ČCE. 
Duchovní i laičtí zaměstnanci začínají využívat supervizní program v naší církvi 
(koordinuje Filip Gartner), na jedné farnosti přispívá RO na supervizi týmu 
staršovstva, Výboru pro spolupráci a kazatele. V tomto konferenčním období se 
nepodařilo uspořádat Studijní den, tento dluh nám zůstává na podzim letošního 
roku. 
Na prodloužený víkend 20.–22. října 2023 je připraveno setkání pro starší mlá-
dež a mladé dospělé, kteří hledají své životní povolání. Na programu se budou 
podílet mj. Magdaléna Trgalová (farářka supervizorka ČCE) a karmelitán David 
Peroutka (ŘKC). 
Institut vzdělávání spolupracuje s podobnými institucemi naší církve v zahra-
ničí. Filip Jandovský nás zastupoval v pracovní skupině Methodist Related 
Theological Schools in Europe (MTSE). Pro členy a přátele ECM v ČR trvá 
nabídka kurzů, které pořádá The Methodist e-Academy, a nabídka krátkodobých 
stáží na metodistických teologických učilištích, příp. i delších studijních pobytů 
tamtéž. 

Ivana Procházková 
 
6.2 — Zpráva Nominačního výboru 
Výbory a komise Výroční konference v České republice jsou zvoleny do roku 
2024. Nominační výbor neobdržel žádné návrhy na změny. 
Členy exekutivy Centrální konference střední a jižní Evropa zastupující Výroční 
konferenci v ČR jsou od minulé centrální konference sestry Ivana Procházková 
a Miluše Šálková. Miluše Šálková rezignovala. Nominační výbor navrhuje, aby 
laiky české výroční konference v exekutivě zastupovala sestra Martina 
Chlupáčková. 

Jana Křížová 
 
6.3 — Zpráva Komise pro Řád církve 
1. Bereme na vědomí, že Slovenská oblast ECM se na základě rozhodnutí 
Oblastní konference odpojila od Výroční konference v České a Slovenské 
republice ECM k 15.10.2022. V současnosti tvoří Česká oblast Výroční 
konferenci ECM. 
2. Komise připravila na základě čl. 572 Řádu církve pro Výroční konferenci 
2023 jako podklad pro hlasování: 
a) Petici Výroční konference 
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b) Historický záznam s důvody žádosti Výroční konference Evangelické církve 
metodistické v České republice stát se autonomní metodistickou církví. 
Tyto dokumenty jsou připraveny také pro hlasování Centrální konference,  
jed-notlivých Výročních konferencí a pro Standing Committee on Central 
Conference Matters. 
Viz příloha 5.1. 
3. V případě schválení Petice (viz bod 2) bude trvat vznik autonomní „Evange-
lické církve metodistické v ČR“ minimálně 2 roky (do Centrální konference 
2025), maximálně 4 roky (za předpokladu, že další Generální konference UMC 
bude v roce 2026). Do ukončení tohoto procesu zůstává ECM v ČR součástí 
Centrální konference a celé UMC. 
Úkoly Komise pro řád: 
a) Společně s vedením církve připravit potřebné dokumenty pro Standing 
Committee on Central Conference Matters. 
b) Připravit Prozatímní řád autonomní ECM v ČR. Řád bude úpravou sou-
časného řádu, před předložením Výroční konferenci projde připomínkovým 
řízením. Pro budoucí znění řádu bude důležité vyřešit některé otázky, jako 
například: kdo je v čele církve, kdo je nejvyšší orgán církve, kdo je výkonný 
orgán církve, kompetence, způsob jmenování kazatelů, služební přidělení. 
c) V součinnosti s vedením církve zjišťovat možnosti eventuálního budoucího 
připojení nebo budoucí spolupráce ECM v ČR s jinou metodistickou denomi-
nací, popsat rizika a přednosti možného spojení. 
Pokračovat ve sledování vývoje Řádu GMC (tvoří sbory, nyní již výroční 
konference, které odešly z UMC). 
d) Popsat zapojení ECM v ČR do metodistických a ekumenických meziná-
rodních organizací a svazů. Tam, kde je ECM v ČR členem, se po transformaci 
na autonomní církev nic nezmění. Tam, kde je členem prostřednictví CC-CSE, 
bude třeba zvážit možnost členství. 

Petr Procházka 
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